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Prosjektkullet vårt koser seg i hop - nr. 
4 ligger underst! Hilsen fra Kennel 
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Gro W. Viken, mob. 905 85 277
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Takk for meg!
Hekla stålstrenger har en flott 
avslutningssang på sine konserter, som 
jeg liker veldig godt. Den heter «Siste 
sang» og teksten er slik:
«No e tida kommet for farvel. No e tida 
kommet for farvel. Men vi møtes snart 
igjen som en god og gammel venn. No e 
tida kommet for farvel.
No e kvellan mørkere enn før, no 
e kvellan mørkere enn før. Det var 
sommer'n før i år, men en vinter skal bli 
vår. No e kvellan mørkere enn før.
Mine venna vi møtes snart igjen. Mine 
venna vi møtes snart igjen. Det var aller 
siste sang, men vi sees neste gang. 
Mine venna vi møtes snart igjen.
Mine venna vi møtes snart igjen»

Tenk at jeg har vært så heldig å ha fått 
være med i styret i denne klubben siden 
2008, da jeg ble valgt inn som nestleder.  
Fra mars 09 til medio september 09, 
som fungerende leder. Og fra 19.11.09 til 
26.07.12 som leder av klubben.
Hadde så et opphold på 4 år, og ble valgt 
inn igjen som leder 08.07.16 og går nå av 
på årsmøte den 18.04.23. 

Til sammen over 10 år i en levende 
klubb med mange engasjerte 
medlemmer, dyktige oppdrettere og 
lojale tillitspersoner. Jeg har fått veldig 
mange gode venner i denne tiden. Føler 
selv at jeg og mine medarbeidere har 
styrt klubben med stødig hånd og har 
hatt et mål om å være fremadrettet og 
nytenkende. Vi har satt Norsk Lundehund 
Klubb på kartet og mange i inn og utland, 
vet godt hva vi jobber med, spesielt 

innenfor krysningsavl, der vi nok har 
vært en pioner. 

Har alltid vært inkluderende og 
ydmyk overfor klubbens historie og 
det tidligere ledere/styre har stått for. 
Er et arbeidsjern og liker å ha orden i 
sysakene.Men har tatt meg veldig nær av 
enkelte som ikke ønsker meg og styret noe 
godt. Det har tatt nattesøvnen fra meg 
noen ganger. Da er det ekstra støttende 
å ha et oppegående styre som fungerer 
og som man kan ta opp alt og mye med. 
Frustrasjonen må jo ut en plass og styret 
har hatt en egen chattegruppe, som har 
gått varm noen ganger. Å være tillitsvalgt 
kan også være en utakknemlig jobb. Men 
heldigvis er flesteparten positiv og gir 
masse støtte i tunge tider. Tusen takk alle 
mine venner. Dere vet hvem dere er.

Nå er det på tide at andre tar over og 
fortsetter det gode arbeidet, som klubben 
har gjort i over 60 år. Nye koster, koster 
best, heter det. Så jeg ønsker den nye 
lederen masse lykke til og spør gjerne 
dersom det er noe du lurer på .
Takk for mæ. 

No e tida kommet for farvel. Mine venna 
vi møtes snart igjen.

Merete Evenseth
Leder i styret

 

Fra klubbens styre

Fra redaksjonen
Når du holder bladet i hånden, er det snart vår 
rundt omkring i landet. Og merkbart lysere dager. 

Dette nummeret inneholder først og fremst 
årsmøtepapirer. Samtlige kandidater som er på 
valg, presenterer seg og sitt syn på hvordan de 
mener klubben bør utvikle seg fremover. I tillegg 
til valgkomiteens forslag er det også kandidater 
som er foreslått av medlemmer. Årsmøtet 
avholdes digitalt tirsdag 18. april kl. 18. Noter 
datoen, og husk å bruke stemmeretten!

Fra ASU kan dere lese en artikkel om valpeåret 
2022 og en liten rapport angående jukkeprosjektet. 
ASU er nylig omorganisert, og Christen Lang 
takkes meget fortjent av som leder av ASU 
etter et langvarig og godt arbeid for klubben 
og lundehunden. Det er også en presentasjon 
av nytt ASU-medlem Alejandra Garcia, og en 
artikkel om innmønstring av prosjekthunder. 
Innmønstringen markerer en viktig milepæl i et 
langt og grundig arbeid med å bevare vår sjeldne 
kulturskatt.

Vi kan ellers by på spennende lesning fra våre 
naboland: Fra Sverige har vi fått historien om 
Lukas, som tidligere har vært publisert i den 
svenske Lundehundtidningen. Og fra Tallinn i 
Estland har vi fått en fin liten historie om Lillitas 
Alf, Estlands eneste lundehund! Takk til Merete 
Evenseth, som tipset redaksjonen om estlenderne 
som kjøpte hele fem lundehundkalendere – nå 
vet vi hvorfor! 

Kennel Heierås presenterer seg i dette bladet. Årets 
championer blir presentert, og aktivitetshunder. 
I Lillelunden viser vi denne gangen en liten 
skulptur, som er en del av et skoleprosjekt av en 
femteklassing: det er så artig når barna er opptatt 
av vår eldgamle og rare rase! 

Vi har også med litt mer info om Lundehunddagene 
2023, og håper at mange har begynt å planlegge 
sommerferien sin på Fosen allerede! Og til slutt 
minner vi om neste frist som er 1. mai.  

Hilsen Inger Eirin, Hege og Anne

Endelig var dagen kommet. En historisk begivenhet 
for klubben, enkelte oppdretter og ikke minst rasen 
Norsk Lundehund. Vi skulle mønstre inn to utvalgte 
prosjekthunder. Pan B3 av Vinterskogen og Hrafnir 
I3 av Revehjerte. Begge har bestått alle helsetestene 
og nå var det selve innmønstringen, siste nåløyet. Pan 
fikk very good og Hrafnir excellent og dermed hadde 
vi fått våre første prosjekthunder inn i stamboken. 

Jeg har fulgt prosjektet fra starten av 2013 og har aldri 
vært i tvil om at vi måtte gå denne veien. Så man kan godt 
si at det er en drøm som er gått i oppfyllelse, før jeg går 
av som leder. Det har vært målet mitt i de siste årene. Og 
jeg, styret og ASU har «stått han av» i stormen. Heldigvis 

er det stadig flere som ser det samme som oss, at vi 
må gjøre dette for rasen. Og kanskje inspirere andre 
klubber/raser til å gjøre det samme.

Og det som rører meg aller mest er at min første opp-
dretter Gro W. Viken, som fikk meg inn i klubben i 2007 
ved å la meg kjøpe min første lundehund, Lundestugù s 
Linjadatter Alfa Frøya, også er eier av Pan. 

Prosjektet har betydd enormt mye for henne også og 
jeg blir så glad over at det var akkurat hennes Pan, 
som ble en av de første som skal bringe blodet videre. 
Som hun selv har sagt er dette det største som har 
hendt henne i hennes 36 årige liv med lundehunder. 
Og i en alder av 82 år er hun fremdeles oppdretter. 
Hun har akkurat sendt avgårde 4 valper med nytt 
blod, som de første lundehundene i stamboken. Måtte 
det gå dem alle vel og lykke til til eierne med disse 
verdifulle hundene. 

Og Gro, du er min mentor, største motivator, veldig 
god venn og jeg ser så opp til deg.  Jeg kunne ikke ha 
fått en bedre «første» oppdretter! 

Åpningen av stamboken

Merete Evenseth
Leder NLKFoto: Hilde Birgitte B. Altø
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PROGRAM FOR HELGEN

Fredag 30.juni

Kl. 11:00-12:30   Utstillingstrening med dommer Elisabeth Bugge Olsen. Ypperlig trening til «Kom som du er» og    
               til utstillingen lørdag.  

Kl. 13:30-15:30   «Kom som du er». Uoffisiell utstilling som er åpen for prosjekthunder, kryptorkide og de som   
               ellers ikke har lov å delta på offisielle utstillinger. Dommer er Elisabeth Bugge Olsen

               Når denne er ferdig, blir det visning av prosjekthundene v/Christen Lang

Kl. 15:30 -           Dokumentasjon av prosjekthunder v/Christen Lang og Elisabeth Bugge Olsen

Kl. 19:00 -           Ferske reker og grilling. Ønskes grillmat tar dere med det selv, påmeldingsinfo lenger nede for reker.

Lørdag 1.juli

Kl 09:00               Norsk Lundehund Klubb sin spesialutstilling m/storcert, dommer Børge Espeland ved Osen   
               fjordcamping. 

               Det vil være kiosk på området, samt at vi vil har lotteri til inntekt for klubben. Vi blir veldig   
               glade dersom du tar med en gevinst eller to.

Kl. 19:00-19:30    Foredrag om tarmflora hos lundehund og prosjekthunder v/ Claudia Melis – Osen grendahus.

Kl. 20:00-            Festmiddag i Osen grendahus. Det serveres inderøysodd med tilbehør, samt kaffe og dessert. Pris   
               300, barn under 12 år halv pris. Gi beskjed dersom særlige matbehov.

Søndag 2.juli

Kl. 10:30-12:00   Medlemsmøte – Osen grendahus

* Foreløpig program - arrangementene, tidspunktene og priser kan bli endret

Påmelding

• Påmelding til utstillinga skjer elektronisk via NKK (nkk.no). Påmeldingsfrist 04.06.2023. Spørsmål til   
 selve utstillingen kan sendes til spesial@lundehund.no, og merkes «Elin, Utstilling»

• Påmelding til «Kom som du er» skjer på fredag fra kl 11:00 på plassen. Kostnad kr 150,- pr påmelding.

• Påmelding fredag til rekegrillaften sendes til spesialen@lundehund.no, merkes «reker». Bindende   
 påmelding innen 04.06.2023

• Påmelding til «Barn og Hund» skjer i sekretariatet på utstillingsdagen.

• Påmelding til festmiddag sendes til spesial@lundehund.no og merkes «festmiddag». Frist med bindende   
 påmelding til festmiddag er senest 04.06.2023, oppgi alder på evt barn som følger med.

NB: Alle må vise gyldig vaksinasjonskort før de slipper inn på utstillingsplassen. De som har med seg hund som 
ikke skal stille i konkurransen må også vise gyldig vaksinasjonskort.

Alle hunder skal være vaksinert i henhold til NKKs regler. Valper under 4 måneders alder har ikke adgang til 
utstillingsplassen.

Norsk Lundehund Klubb 
inviterer til lundehunddagene 2023
på Osen Fjordcamping i Trøndelag 

30. juni - 2. juli

Lundehunder født, og hvor de dro
Fra Avl- og sunnhetsutvalget v/Lille Wagtskjold

14.05.2022 ble det født 2 valper hos Benjamin Grindstein Lien, Rennesøy
Kullnr. 2219484
Far: Lundehiets Sir Felix - NO55315/16 Han er far til 10 valper
Mor: Bjørk av Kystflokken - NO45335/18 Hun er mor til 2 valper
Ask av Soltoppen Gård - NO63469/22 - H 4011 Stavanger
Aske av Soltoppen Gård - NO63470/22 - H 1903 Gan

28.08.2022 ble det født 3 valper hos Alejandra Garcia, Drammen
Kullnr. 2217696
Far: Åskroghs Ørn - NO69767/21 Han er far til 3 valper
Mor: Falinn Av Revehjerte - NO34339/15 Hun er mor til 13 valper
Glittertind av Revehjerte - NO57527/22 - H 3050 MJØNDALEN
Veslebjørn av Revehjerte - NO57528/22 - H 4616 KRISTIANSAND S
Himmeltind av Revehjerte - NO57529/22 - H 8275 STORJORD I TYSFJORD

03.09.2022 ble det født 2 valper hos Anne Nygård, SIREVÅG
Kullnr. 2217653

Far: Lundeheim's Gunnar Emblason - NO33206/20 Han er far til 5 valper

Mor: Binne Bella Chanel av Kystfloken - NO45334/18 Hun er mor til 10 valper
Jæren's Lundehjerte Dakota - NO57388/22 - H 4622 KRISTIANSAND S
Jæren's Lundehjerte Dyami - NO57389/22 - H 5773 HOVLAND

10.09.2022 ble det født 4 prosjektvalper hos Ingunn Solaas, Gan
Kullnr. 2217513
Far: Zippo Forglemmegei av Revehjerte - NO56606/19 Han er far til 18 valper
Mor: Kimura's Lundebu Lillemor B1 - NO31077/17(X1) Hun er mor til 9 valper
Baltus B2 - NO56990/22(X2) - H 2651 ØSTRE GAUSDAL
Linus B2 - NO56991/22(X2) - H 3864 RAULAND
Sofie B2 - NO56992/22(X2) - T 1903 GAN
Lucy B2 - NO56993/22(X2) - T 1482 NITTEDAL

11.09.2022 ble det født 4 valper hos Jarle Waldeland, VIDRESTAD
Kullnr. 2219350
Far: Urdfjells Bark - NO32383/18 Han er far til 10 valper
Mor: PALUNA's Urd Åsnedotter - NO33214/14 Hun er mor til 6 valper
Luna - NO63008/22 - T 4362 VIGRESTAD
Morris - NO63009/22 - H 7070 BOSBERG

Ziggi - NO63010/22 - H 1892 DEGERNES
Zorro - NO63011/22 - H 6908 FLORØ

10.09.2022 ble det født 1 valp hos Turid Kristiansen, Bardufoss
Kullnr. 2217853
Far: Lundehundhagen's Bajas - NO49149/19 Han er far til 1 valp
Mor: Lundesommer Vera in the Skye - NO44977/18 Hun er mor til 1 valp
Møysalen Sara - NO58050/22 - T 325 BARDUFOSS
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Styret gratulerer oppdretterne og de nye eierne med herlige 
valper, som er med å bringe kulturarven vår videre!

27.09.2022 ble det født 4 valper hos Tove Strandmoe, Sandefjord
Kullnr. 2218416
Far: Åskroghs Ørn - NO69767/21 Han er far til 7 valper
Mor: Syrinborgs Tjorven - NO55544/16 Hun er mor til 8 valper
Syrinborgs Knallstilig - NO59914/22 - H 4724 IVELAND
Syrinborgs Knallvittig - NO59915/22 - H 3145 TJØME
Syrinborgs Knallfiffi - NO59916/22 - T 3731 SKIEN
Syrinborgs Kerrs Pink - NO59917/22 - T 6509 KRISTIANSUND N

16.10.2022 ble det født 3 valper hos Anne Brith Terland, EGERSUND
Kullnr. 2219257
Far: Findus - NO41950/19 Han er far til 3 valper
Mor: Paluna's Jara Fannidotter - NO55169/18 Hun er mor til 5 valper
Athene - NO 62710/22 - T 4347 LYE
Athena - NO62711/22 - T 4374 EGERSUND
Ares - NO62712/22 - H 9007 TROMSØ

23.10.2022 ble det født 1 valp hos Elisabeth Bårdsen, ØVREBØ

Kullnr. 2219321
Far: Mjøskastellets Elvin - NO37113/18 Han er far til 13 valper
Mor: Pride Of Norway's Crosswind - NO31104/20 Hun er mor til 1 valp
Ada - NO62887/22 - T BE-2000 Antwerpen, BE

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Toot's Alt Blir Bra 77 4 Åsa Fagerlund og Ellen Utsi
2 Gyda Fenjadottir av Vollakloa 68 3 Dagrunn Mæhlen
2 Lundehiets Sunshine Daisy 68 4 Belinda Andersen

Vingheias Tessa 58 4 Gunn Tove Ormset
Pride Of Norway's Horizon 37 2 Ellen Høgenes
Garm Fenjason av Vollakloa 22 2 Anne Lise Sødahl
Langenesjenta's Hede Skjoldmøy 10 1 Gerd Langenes

VALPER 2022

Lundehiets Sunshine Daisy

Årets utstillingshund 2022

Gyda Fenjadottir av Vollakloa

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Pride Of Norway's Evolution 83 4 Anette Vabø-Andersen

2 Pride Of Norway's Energy 61 4 Gerd Langenes

3 Pride Of Norway's Electric 47 4 Anahita Juvelid

Nelyam's Bernie 46 4 Lena Sande

Ravna Ayladatter av Northern Bones 32 4 June Kristine Pedersen

Toot's Alt Blir Bra 27 4 Åsa Fagerlund og Ellen Utsi

Akira 18 2 Maria Molland

Pride Of Norway's Eclipse 14 4 Pål Moi

JUNIORER 2022

Pride Of Norway's ElectricPride Of Norway's Evolution

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Pride Of Norway's Dew By Finnen 107 5 Anette Vabø-Andersen
2 Paluna's Kira Unnidotter 85 5 Anahita Juvelid
3 Pride Of Norway's Blue Lava 80 5 Anette Vabø-Andersen

Toot's Æ Vil Bare Dans 74 5 Ellen Utsi
Pride Of Norway's Electric 73 5 Anahita Juvelid
Nelyam's Snow 72 5 Carina Svemo Stokland
Pride Of Norway's Energy 68 5 Gerd Langenes
Langenesjenta's Ella Piadatter 63 5 Gerd Langenes
Dunderdalens Hera 57 5 Belinda Andersen
Langenesjenta's Gorine Piadatter 46 4 Gerd Langenes

TISPER 2022

Paluna's Kira UnnidotterPride Of Norway's Dew By Finnen Pride Of Norway's Blue Lava

Pride Of Norway's Energy
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Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Pride Of Norway's Evolution 108 5 Anette Vabø-Andersen
2 Hakon 101 5 Hilde Birgitte B. Altø
3 Moonheim Abbes Kaiser 99 5 Gerd Langenes

Eigir Fenjason av Vollakloa 87 5 Hilde Birgitte B. Altø og Herold Altø
Lundesommer Tore Hund 69 5 May Elisabeth Lernæs Selbekk
Tor Av Stjernepoten 69 5 Belinda Andersen
Jølle Buster 59 5 Inger Marie Storli
Lundeskogens Ole-einar 58 5 Belinda Andersen
Toot's Åkkey 57 5 Liz-Natalie Iversen og Ellen Utsi
Toot's Æ E Din 33 3 Liz-Natalie Iversen og Ellen Utsi

HANNER 2022

HakonPride Of Norway's Evolution

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Tor Av Stjernepoten 59 4 Belinda Andersen
2 Lundeskogens Ole-einar 56 4 Belinda Andersen
2 Lundesommer Tore Hund 56 4 May Elisabeth Lernær Selbekk

Dunderdalens Hera 54 4 Belinda Andersen
Linesviken's Driva 54 4 Inger Marie Storli
Lundeklippe Groa 30 3 Connie Andersen og Belinda Andersen

VETERANER 2022

Tor Av Stjernepoten Lundeskogens Ole-einar Lundesommer Tore Hund

Moonheim Abbes Kaiser

N SE UCH Heierås Åsny, ble norsk champion i Ler 25.09.22 for dommer 
Rune Tyvold, og svensk champion i Sundsvall 16.10.22 for dommer Arvid 
Göransson. Eier Iren Storli, og oppdretter er Merethe Varslot Boneng

Norske Lundehunder som ble championer i 2022

N DK UCH NORDV-21 NV-22 Pride Of Norway's Dew By Finnen, 
ble norsk og dansk champion på Sanda 21.05.22 for dommer Calin 
Margineanu. Eier og oppdretter er Anette Vabø-Andersen

N UCH Lundehiets Nettie, ble norsk champion i Maura 26.06.22 for 
dommer Andras Polgar. Eier Eli Bentzen, og oppdretter er Belinda, Iris 
Christine og Connie Andersen

N SE DK UCH NJV-19 Eigir Fenjason av Vollakloa, ble svensk champion 
i Skara 07.05.22 for dommer Eva Liljekvist Borg, og dansk champion i 
Danmark 17.06.22 for dommer Torbjørn Skaar. Eier er Hilde Birgitte B. 
Altø og Herold Altø, og oppdretter er Dagrunn Mæhlen

C.I.B. FI NORD UCH NV-19 Hakon, ble finsk champion og internasjonal 
champion i Oulu, Findland 02.07.22 for dommer Katja Korhonen. Eier er 
Hilde Birgitte B. Altø, og oppdretter er Jan Lien

Vi i redaksjon etterspurte i nr. 4 2022 hunder som hadde blitt champion for å vise dem frem. Vi fikk 
inn fem stykker som ble champion i 2022. Vi gratulerer alle eiere med sine vakre hunder.

Tekst; Inger Eirin Haugan og Foto; eiere
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Gutta krutt og rally lydighet.

Karo på snart 8 og Bruno på 3 år elsker å 
trene. På grunn av at gutta er veldig glad 
i folk og andre hunder og at muttern blir 
så sykt nervøs i konkuranse som påvirker 
gutta så har vi ikke turt å slippe båndet. 
Men vi elsker å trene rally. Vi drar på 
konkuranse for å utfordre muttern og ikke 
minst det hærlige miljøet utenfor ringen. 
Alle heier på alle og alle er glade på andres 
vegne og det er ett supert støttende miljø. 
Vi elsker det sosiale utenfor ringen på 
stevnene. Bruno klarte i 2022 tittelen I 
klasse en. Og jeg synes det er gøy at vi 
kan være med å vise frem lundehunden 
uavhengig av hvilken klasse en konkurerer 
i. 

N UCH RLl Karo og RLl Vingheias Bruno

Karo Vingheias Bruno

Cecilie Standal

Årets aktivitetshund 2022

N SE DK UCH NORDJV-19 NV-20-21 DKV-22 AGHI RLl Paluna's 
Kira Unnidotter og Pride Of Norway's Electric

Heisann, vår rally debut begynte i år, litt ved 
en tilfeldighet. Den lokale hundeklubben 
skulle arrangere RL stevne i april, og 
etter litt overtaling meldte jeg spontant 
på hundene 2 uker før. Det ble to uker med 
mye trening, og etter debut med disk på 
en førerfeil var gnisten tent. Dette var et 
dobbelt stevne, og dagen etter gikk jeg 
inn til en 2. premie med Pernille. (N SE 
DK UCH NORDJV-19 NV-20-21 DKV-
22 AGHI RLl Paluna’s Kira Unnidotter). 
Agility har hun også syns har vært gøy i 
år, og derfor har det blitt en del av det og. 
Opprykk i både RL og AGH.

Frida (Pride of norway Electric) Har også 
fått prøvd seg i både RL og agility, hun er 
enda ung, og trenger nok litt mer trening 
før hun syns dette er like gøy som eieren, 

men vi gir full gass i det nye året og håper 
på at vi kan få til en del starter på begge 
to, på tross at den yngste i heiagjengen på 
to bein snart runder et år.

Pride Of Norway's Electric

Paluna's Kira Unnidotter

Anahita Juvelid

Plassering Reg.nr Hundens navn Eiers navn Starter Poeng
1 NO55165/18 Paluna's Kira Unnidotter Anahita Juvelid 15 285
2 NO41741/15 Karo Cecilie Standal 28 273
3 NO30672/17 SnøfridSagadottir Nina Schneider 14 245
4 NO32940/20 Vingheias Bruno Cecilie Standal 18 210
5 NO47435/15 Freyja Janne-Grete Konst 5 125
6 NO36786/21 Akira Maria Molland 6 95
7 NO36932/21 Pride Of Norway's Electric Anahita Juvelid 7 80
8 NO47384/18 Eina Fenjadottir av Vollakloa Martine Andersen 3 65
9 NO45612/13 Dunderdalens Iver Astrid Driva Rødsand 2 55
10 NO49477/15 Fraterculas Første Kjærlighet Iver Hilde Margrethe Simonsen 7 40
11 NO34352/18 Pride Of Norway's Blue Lava Anette Vabø-Andersen 1 25
12 NO42061/16 Fenja Drottensdottir Dagrunn Mæhlen 1 15

Når me skulle få oss hund ynskja me oss ein 
hund som hadde lyst til å vere med på tur, og 
like stor lyst til å ligge på sofaen i lag med 
oss. Lite tenkte me på LP og rallylydighet. 
Eg hugsa at eg sa at me ville ha ein sofahund, 
som også kunne bli med på tur.

Men Akira (NO 36786/21) er ein glede å trene 
i lag med. Ho likar å trene, når me endeleg 
fann godbitar som var gode nok. 

I 2022 har me starta i klubbmeisterskap, 
klubbstevne og to offisielle LP konkurranser. 
Dag 1 syntest Akira at det var kjempeskum-
melt  å  ligge  attmed  ein  hund som låg og 
peip under fellesdekken. Då reiste ho seg 
kontant og kom bort til meg.  Jaja, så er me 
ikkje dei flinkaste på fellesdekk. Dag 2 hoppa 
me over denne øvelsen. Då gjekk også dei 
andre øvelsane betre og me klarte å ha fokus 
nesten heile bana. No trenar me hardt for å 
greie bronsemerket i vår. Og forhåpentleg blir 
det ein LP konkurranse i løpet av året. Me bur 
slik til at det ikkje er flust av konkurranser i 
nærområdet, så me får sjå kvar det blir.

Me er vel flinkare i rally trur eg. Her får me 
jo småsnakke heile tida viss me vil. Me har 
starta på to offisielle stevner, pluss klubb-
meisterskap og klubbstevne. Me vart utnemnt 
til den søtaste ekvipasjen, i tillegg til at me 
kom på pallen, 3.plass, dag to på offisielt 
stevne (Men me hadde betre poengsum dag 
ein). Me vart klubbmeistarar hausten 2022 
i klasse 1, med 200p. Stolt av Akira som 
hadde full fokus og var super oppmerksam 
på signala mine. No trenar me mot å kunne 
starte klasse 2 i 2023. Klubben arrangerar 
trippelstevne i rallylydighet første helga i 
juli. Tvi tvi.

I vinter har me prøvd oss bittelitt på agility. 
Det er også gøy, men då må ho mor også 
springe... Det er ikkje det beste ho veit.

Ser fram mot kva 2023 skal bringe, og mange 
timar med trening. Dette er gøy! Anbefales 
på det sterkaste.

Akira

Maria Molland

Jeg heter Janne-Grethe og har hunden 
Freyja (til daglig Frei) på 7,5 år. Vi konkur-
rerte i 2022 i klasse to og har nå kvalifisert 
oss til klasse tre. Forhåpentligvis starter 
vi i klasse tre til våren. 

Jeg og Frei trener Rallylydighet i rykk 
og napp da jeg reiser mye gjennom jobb 
og hun i kortere og lengre perioder bor 
hos andre. 

Frei er samarbeidsvillig og gjør alt hun 
blir bedt om så lenge det er en godbit og 
litt kos involvert. 

RLl Freyja

Janne-Grethe Konst

Freyja

Akira

N SE UCH RLl RLll SnøfridSagadottir
Nova er en herlig liten hund til å trene og 
konkurrere med. Hun har et utrolig fokus, 
og bare elsker å gå i rallyringen sammen med 
mor. Hun vet når det virkelig gjelder!

I 2022 har vi dristet oss til å starte i klasse 3, 
etter en veldig lang pause av ulike årsaker. 
Klasse 3 er krevende, vi har vel brukt omtrent 
to år på å trene inn alle momenter, og fortsatt 
sitter ikke alt som det skal.

Resultatmessig har det gått veldig fint. Noen 
førstepremier har det ikke blitt, men det må 
sies å være ganske vanskelig å få til i klasse 
3- kravet er 190 poeng, det tillater kun noen 
små feil. To ganger disket vi fordi jeg ikke 
har briefet banen godt nok, og glemt noen 
enkle skilt, det var surt siden det kunne vært 

førstepremier...mor må virkelig skjerpe seg 
fremover. Mitt mål er alltid at vi gjennom-
fører med godfølelsen på plass- blir Nova for 
distrahert og ukomfortabel, så bryter vi. Det 
skal være gøy og positivt å konkurrere. 

Vi har vært på pallen med to andreplasser 
og en tredjeplass. Og på flere stevner har vi 
vært blant de få ekvipasjene som ikke fikk 
disk. Min oppfatning og erfaring er at lunde-
hunden absolutt kan hevde seg blant mer 
typiske  brukshundraser,  også  i de høyere 
klassene i rallylydighet. 

Nå gleder vi oss til å ta fatt på et nytt kon-
kurranseår, med nytt regelverk og nye øvelser!

Nina Schneider
SnøfridSagadottir
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RLl Fraterculas Første Kjærlighet Iver

Fraterculas Første Kjærlighet Iver - Kyrre

I år tok vi steget og debuterte i kl 2 i 
rallylydighet , debuten var en opptur der 
kontakten var upåklagelig.

Vi har disket oss gjennom året, men gir 
oss ikke med det.

Kyrre syns det er artig å jobbe og i år er 
det mye nye øvelser .

Hilde Margrethe Simonsen

Tindra viste tidlig interesse for nesearbeid 
og kunne spore på eget initiativ i timesvis 
alt fra valpestadiet. Etterhvert forsøkte 
vi oss på noen små blodspor og det falt 
i smak. Nå både trener vi og holder kurs 
for andre sammen med Gerd Langenes. 
Tindra har så langt gått en blodsporprøve 
og fikk med seg en flott førstepremie. I år 

er målet å få henne godkjent som etter- 
søkshund på vilt. Og hvem vet, kanskje vi 
prøver oss på noen flere prøver. Blodspor 
er en veldig flott aktivitet som gir  stor  
mestring for hunden. Vi anbefaler alle 
å prøve.

NO DK CH NORDJV'18 NJV'18 DKV'21 Pride Of Norway's Blue Lava

Anette Vabø-Andersen

Fraterculas Første Kjærlighet Iver

Pride Of Norway's Blue Lava

Jeg har hatt et travelt år med mye jobb hvor  
det dessverre ikke har vært tid til organisert 
trening med hundene. Vi deltok likevel i to 
stevner tidlig på året hvor godgutten Iver ( 
N UCH EUW-15 RLll RLlll Dunderdalens 
Iver) fikk gullmerket og rykket opp i Elite-
klassen  i Rallylydighet. Så vidt vi vet er 

han den andre Lundehunden i Norge som 
har oppnådd opprykk i Elite etter N UCH 
RLll RLlll Ålvisheim's Nauma Livesdotter.

N UCH EUW-15 RLll RLlll Dunderdalens Iver

Astrid Driva Rødsand

Dunderdalens Iver

Pga. arbeidssituasjon, sykdom og få 
stevner har vi kun fått startet et stevne i år. 
Begge dager endte med førstepremiering 
og 3 plass i klassen, noe vi er svært fornøyd 
med. Dette førte til opprykk i kl 3, noe vi 
skal bryne oss på det kommende året, med 
både opprykk og nye skilt etter endring i 
regelverket for rallylydighet.

Eina som jeg kjenner henne kan fort bli 
lei av å trene for mye og sta som hun er, 

er det viktig med variasjon i treningen og 
belønningen. Derfor har vi også hatt fokus 
på andre oppgaver i år, og Eina ble med 
som mønster-hund når matmor valgte å 
ta NKK-instruktørutdanningen. Vi ser 
nå frem til et nytt lundehund år og alle de 
utfordringer det måtte bringe.

RLl RLll Eina Fenjadottir av Vollakloa

Martine Andersen

Eina Fenjadottir av Vollakloa

For også å gjøre en aktivitet utenom tura 
med de tre firbeinte i huset, så ble det kurs 
i høst for Fenja på 6,5 år. Dette for at både 
Fenja og matmor kunne gjøre noe vi kunne  
samarbeide om bare vi to. Vi har jo også 
prøvd oss på rallylydighet tidligere, som 
er en fin aktivitet for rasen. 

Fenja Drottensdottir og matmor har 
således denne seinhøsten gått kurs med 
mål mot bronsemerket i lydighet. Det 
klarte vi sammen etter endt kurs 30.11.22.

Dette med de sju øvelser som i dag er 
gjeldende etter fastsatte regler for hver 
øvelse. Øvelse nr. 1 tilgjengelighet, nr. 
2 lineføring, nr. 3 dekk fra holdt, nr. 4 
innkalling fra sitt, nr. 5 hopp over hinder, 
nr. 6 enkelt dekk 1 minutt og nr. 7 helhets- 
inntrykk. 

Den mest spennende øvelsen var nok 
enkelt dekk i 1 minutt, der hunden skal 
ligge i ro flere meter fra eier. Ja 1 minutt 
kan gå utrolig seint!. Det var øvelsen der 
en også kunne oppnå flest poeng. 

N UCH RLl Fenja Drottensdottir

Dagrunn Mæhlen

Fenja Drottensdottir

Nye skilt/øvelser er gjeldende fra 
1.1.2023, og noen endringer gjelder 
alle deltakende klasser. Klasse 1, 
klasse 2, klasse 3 og elite. Et eksempel 
som nevnes her er øvelsen «snurr». 
Den er flyttet fra klasse 2 til klasse 1. 
«Under marsj skal fører kommandere 
hunden å snurre rundt på siden av 
fører og komme igjen på plass enten 
i fart eller fra holdt, og hunden skal 
ikke sette seg». 

Dette er en øvelse som hunden liker å 
gjøre, og får opp motivasjonen på en 
del hunder. Om dere deltar i en rally- 
konkurranse eller gjør «snurr» heime.

Resten av regelverket har noen små justeringer. 

Hvis dere er interessert i aktiviteten rallylydighet, så har 
Rachel Hamre i flere tidligere Lundehund- nytt hatt fine 
artikler med gode bilder og gjennomgang på alle skiltene 
/øvelsene i klasse 1. Videre om klasse 2 og generelt om 
de øvrige klassene. De aller fleste av disse skiltene er der 
fortsatt, om det er kommet noen endringer fra 1.1.23. 

Rachel er utdannet instruktør gjennom Norsk 
rallylydighetsklubb. Ho var aktiv med sin lundehund 
Frost opp til klasse 3, men har andre raser nå. Rachel 
skrev i LHN « Jeg anbefaler alle som har lyst til å drive 
med rally å ta et kurs eller ti. Det er jo en fin sport som 
passer de aller fleste hunder, og oppover i klassene blir 
det bare mer og mer morsomt». 

Bladene ligger også på hjemmesida under Lundehund- 
nytt. Der kan du også laste ned tidligere utgaver på nett. 

Artiklene ble skrevet for LHN i bladene LHN nr. 1- 2019 
tom LHN nr. 4- 2020. 

Litt om skilt/øvelser:

Rallylydighet utføres ved at man orienterer seg etter 15 til 
22 nummererte skilt med øvelser fra lydighet, freestyle og 
agility. Banen er satt sammen av en dommer. Fører fungerer 
som kartleser for hunden, derav navnet rally. Skiltene 
forteller hva som skal gjøres på stedet eller videre til neste 
skilt. I klasse 1 går hunden i kobbel med halsbånd eller sele, 
men i de videre klassene går hunden uten. Det er viktig med 
ros fra fører gjennom øvelsene, da ros og småprat er lov, 
men ikke godbiter eller leker.

Rallylydighet fra 01.01.2023
-Tekst: Dagrunn Mæhlen

Øvelsen snurr. Foto: Marianne Andersen
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Tidspunkt for anfallene i forhold tispens syklus

På spørsmål om når tispene fikk anfallene i forhold til 
løpetiden varierte svarene veldig, som vist i grafen her. 
Svarene viste en overvekt av tilfeller (52%) som hadde anfall 
innenfor 10 uker før løpetiden, mens 33% meldte at anfallene 
kom på helt andre tidspunkt og/eller at det varierte. Spesielt 
bekymringsfullt er det at 13% rapporterte om anfall under 
løpetiden, noe som gjør paring og inseminasjon av hunden så 
godt som umulig.                                                                                    

To av tispene med kraftige og langvarige plager var ster-
iliserte uten at det hadde bedret forholdene.

Varighet av anfallene

For 75% av 
tispene varte 
krampejukking 
1-2 dager. Det er 
imidlertid 25% 
som strever med 
dette i mer enn 
2 dager. For 7% 
pågår det mer enn 
4 dager av gangen, 
noe som må anses 
å være svært 
plagsomt og anstrengende for hunden.

Grad av påkjenthet

Vi har klassifisert anfallene som følger:

•Lett: Jukker 
innimellom til 
relativt ofte, men 
ikke veldig berørt 
ut over det.

•Middels: Jukker 
ofte og er urolig, 
sikler

•Kraftig: Jukker nesten uavlatelig, sikler, lite appetitt, 
kvalm, kaster opp, tisser ukontrollert

34% av de berørte tispene ble beskrevet å ha kraftige anfall 
som helt klart er en påkjenning, særlig dersom det pågår over 
mange dager.

Spiller det noen rolle om hunden har hatt valper?

Ut i fra besvarelsene hadde 38% av de jukkende tispene hatt 
valper mens 62% ikke hadde hatt kull. For tispene som hadde 
hatt kull var det 48% som hadde middels til kraftige anfall. 
For de som ikke hadde hatt kull hadde 64% av hundene mid-
dels til kraftige anfall.

Ut i fra den digitale undersøkelsen ble åtte tisper plukket ut 
og eierne spurt om å delta i en ministudie. Alle disse hundene 
var klinisk friske og hadde ikke hatt IL. For disse hundene 
har det blitt tatt blodprøver under krampeanfallene. Prøvene 
omfattet en utvidet blodprofil med magnesium, calsium, vita-
minene B9, B12 og E, selen og markører for glutensensitivtet.

Alle hundene hadde verdier som samsvarte med at de var 
klinisk friske. Ingen av hundene hadde lave verdier for mag-
nesium, calsium, eller B-vitaminer. Det har vært spekulert 
i om anfallene kunne skyldes mangel på magnesium. Noen 
eiere har rapportert at anfallene har stoppet etter at hundene 
fikk magnesium. Det er imidlertid vanskelig å si om an-
fallene ville gått over uansett da de som regel ikke varer så 
mange dager. Blodprøvene gir derfor ikke grunnlag for å 
anbefale tilskudd av magnesium for å avhjelpe problemet.

For de andre verdiene (vitamin E, selen og glutensensitiv-
itet) spriker resultatene så mye at vi pr i dag ikke kan si noe 
konkret. Dette er forhold vi følger videre, med nye prøver, 
samt at noen hunder nå får spesialdiett. Da det som oftest går 
en lang stund mellom krampeanfallene vil det ta tid før vi 
kan se om tiltakene har noen som helst effekt.  Vi har derfor 
en målsetning å komme med en ny redegjørelse og mulige 
konklusjoner i Lundehund-nytt nr 1, 2024.

Daga under et jukkeanfall. 
Foto; Lille Wagtskjold

De tidligste beskrivelsene av en liten hund som 
brukes til å fange lundefugl stammer helt tilbake 
fra slutten av 1500-tallet. Da foretok fogden Erik      
Hanssøn Schønnebøl (ca 1535-ca 1595) en reise 
nordover. Han beskriver reisen til «Lofoden, Vest-
eraalen, Annenæs, Røst og Værøen» (1591) som «en 
såre kort, men sanndru beskrivelse». Her møter vi 
blant annet en historie om de stakkars fattige fiskerne 
på Værøy, som ikke hadde tilgang til stort annet kjøtt 
enn kjøttet fra lundefugl. Fiskernes beste og meste 
føde er fuglekjøtt, skriver Schønnebøl – en slags 
fugler som kalles lunder. Men ifølge Schønnebøl 
smaker lundekjøttet dessverre mest av fisk selv om 
fuglene er aldri så fete. Han nevner også at fjærene 
brukes til dyner, men ikke egner seg så bra siden de er 
skarpe som syler nederst slik at det føles som å ligge 
på naglespisser… 

I omtalen av lundefuglene og fangsten av dem kommer 
også beskrivelsen av noe som antagelig ligner på dagens 
lundehund: «… endog at de (lundefuglene) henter deres 
føde av havet, så gjør de allikevel deres reder høyt oppe 
uti fjellene, og undertiden allernederst nede uti fjorden 
iblant stenene, men meste delen av dem bygger inne i 
lange huller og dype huler, som er uti fjellet og iblant 
stenene, så at man kan ikke letteligen få dem ut av de 
samme dype huller, med mindre man har en liten hund, 
som er vant at krype inn uti hullet og drage dem ut». 

Schønnebøl sier ikke mer om hvordan disse hundene 
så ut, bortsett fra at de var små. Det er jo mulig at de 
lignet litt på dagens lundehunder? 

For øvrig har også noen høyst troverdige folk (!)   
forklart Schønnebøl om lundefuglfangst med stang 
med jernpigg på, der alle de unge lundefuglene som 
befinner seg i det samme hullet dras ut på en gang: 
Stangen stikkes inn i hulen, og «den ene (lunde- 
fuglen) drager den annen ut, fordi den ene klemmer 
den annen uti rumpen med nebbet så at han kan drage 
10 eller 12 ut til seg på en gang»… 

Schønnebøls reisebeskrivelse inneholder også mangt 
et hjertesukk om været. Han klager over at han aldri 
har opplevd så dårlig vær noe sted - en såre unådig 
himmel og et såre ustadig vær!

Hele reisebeskrivelsen kan leses her:

 https://www.ntnu.no/ojs/index.php/DKNVS_skrifter/arti-
cle/download/877/805

Hvor gammel kan Lundehundrasen være?

Kanskje så lundehunden omtrent slik ut også på 1500-tallet?                                                                
Foto: Per Bjørner Holaker, CC-BY 4.0

Fra Avl- og sunnhetsutvalget (ASU) 
Jukkeprosjektet -en oppdatering så langt

Tekst; Hanna Gautun

Mange eiere av lundehundtisper opplever fra tid til 
annen at hundene deres plages med krampeaktige 
jukkebevegelser. Det  kan  synes  som om  fenom-
enet er økende, da en del   medlemmer som har hatt 
lundehunder langt tilbake i tid ikke kan huske at 
dette var noe tema for mange år siden. Klubbens   
Avl- og  sunnhetsutvalg  (ASU)  har derfor startet 
et lite prosjekt  for  å  kartlegge  omfanget  og,  om  
mulig, finne  en årsak og om det noe vi kan gjøre for 
å hjelpe de hundene som er mest plaget.

Som et første steg ble eiere av jukkende tisper bedt 
om å delta på en digital undersøkelse. Til nå har vi 
fått 60 besvarelser på den. I tillegg la vi inn noen 
enkle spørsmål om fenomenet i Hundetellingen for 
2022. Samlet sett viser besvarelsene at 44% av tis-
pene har hatt perioder med krampejukking. Dette er 
med andre ord en utbredt plage i rasen vår selv om 
den er forbigående og ikke rammer alle like hardt.
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Fra Avl- og sunnhetsutvalget (ASU)
Endringer i sammensetning av ASU

Tekst; Hanna Gautun

Christen Lang meldte den 12. oktober i fjor at han ønsker å tre 
ut av Avl- og sunnhetsutvalget. ASU takker Christen for alt han 
har gjort for lundehunden i de mange 
årene han har sittet i ASU, og for mange 
år med godt samarbeid som har gitt oss 
alle mye i en egen artikkel her i bladet.

Ettersom Christen gikk ut hadde ASU en 
grundig vurdering av hvordan vi skulle 
organisere oss slik at vår bakgrunn 
og kompetanse gir best mulig forut-          
setninger for å håndtere de forskjellige 
områdene vi jobber på. 

Ingvild Espelien tar nå over som leder av utvalget.

Ingvild er genetiker. Hun har blant annet undervist i mange år 
i husdyrfag med hund som spesialitet i videregående skole og 
har inngående kunnskap om hundehelse og avl på små pop-
ulasjoner. Ingvild har lang erfaring med avl og er oppdretter 
av over 200 hunder, fordelt på omkring 80 lundehunder, litt 
flere samojeder  og  noen  kull  av  andre  raser.  I tillegg til å  eie  
tisper  har hun hatt mange hannhunder og har mye erfaring med 
paring og hold av disse. Ingvild sitter nå i NKK Sunnhetsutvalg 
og har sittet i hovedstyret til NKK. 

Som utvalgets leder vil hun særlig jobbe med strategiske 
spørsmål i fht forvaltning av rasen.  Eksempler på slike opp-
gaver er kontakt med NKKs helseavdeling og eksterne sam-
arbeidspartnere, og arbeid med avlsstrategier for ivaretagelse 
av rasen. 

Oppnevning av Alejandra Garcia som nytt medlem i ASU

Alejandra er en aktiv og erfaren lunde- 
hundoppdretter med kompetanse som vil 
bli en solid styrking av det daglige arbei-
det til ASU, særlig i forhold til oppdrett 
av lundehund og prosjekthunder. Hennes 
rolle som valpeformidler vil gi gode 
synergier med oppgavene til ASU. 

Alejandra bor i Drammen, er 44 år og har hatt hund siden hun 
var barn. I 2012 fikk hun sin første lundehund. I dag har hun fire 
lundehundtisper og er innehaver av kennelnavnet Revehjerte. 
Hun har hatt til sammen 12 kull på i alt 33 valper. Alejandra 
har gått NKKs kurs for Avlsrådsmedlemmer, samt Oppdretter- 
skolen 1 og 2.

Alejandra er en ivrig deltager på eksteriørutstillinger og kjenner  
utstillingssystemet  godt.  Hun  har  deltatt  på  ulike  aktiviteter 
med hundene sine. Etter hvert har hun imidlertid satset mest på 
nosework, og har nå en hund i klasse 1, en i klasse 3 og en som 
har begynt med spesialsøk.

I tillegg har Alejandra har vært aktiv i klubbens organisasjon 
i mange år, både som styremedlem og nestleder, lokalkontakt 

og ikke minst som valpeformidler, og har dermed et stort  nett- 
verk i klubben. Til daglig jobber Alejandra som helsekretær 
i administrasjonen i Vestre Viken helseforetak og har god 
kjennskap til håndtering av digitale hjelpemidler.

Ekspertise på eksteriørbedømmelse av lundehund

ASU ser ikke behov for å ha en eksteriørdommer som medlem 
av ASU, men satser på å videreutvikle samarbeidet med Ress- 
ursgruppen for dømming av lundehund. Christen vil nå gå inn 
i klubbens Ressursgruppe for dømming av lundehund sammen 
med Arne Foss, Siv Sandø og Elisabeth Bugge Olsen.

Sammensetning og kompetanse i ASU for øvrig (kort opp-
summert).

I tillegg til Ingvild og Alejandra består ASU i dag av Sigrun 
Rytter, Lille Wagtskjold, Astrid Rødsand og Hanna Gautun. 
Vår bakgrunn og kompetanse er ulik og utfyller hverandres. 

Sigrun har lang erfaring med oppdrett av bla lundehund og 
berner sennen. Hun er helsearbeider og har god forståelse for 
helsemessige spørsmål. Sigrun har utviklet klubbens oppdretter- 
samlinger, sitter i gruppen for mentaltesting av lundehund og 
har vært kontakt mot NKK angående bruk av frossen sæd. Hun 
gir også faglige råd om avl og helsespørsmål.

Lille har lang og bred erfaring med bla arrangering av hunde- 
utstillinger og bruksprøver. Hun er ansvarlig for oppfølging 
og videreutvikling av databasen i samarbeid med Helge            
Hafting. Lille er hovedansvarlig for hundetellingen. Videre 
følger hun opp de websidene som har informasjon knyttet til 
ASU og krysningsprosjektet. Hun jobber mye med daglig opp- 
følging av de som ønsker prosjekthunder og de som allerede har 
prosjekthunder. Lille er også oppdretter og gir råd i fht mage-/
tarmproblemer. Lille har sammen med Hanna ansvar for jukke-
prosjektet.

Hanna har forskerbakgrunn og fungerer som koordinator i 
ASU. Hun har hovedansvar for å besvare henvendelser knyttet 
til mage-/tarmproblemer i rasen. Hanna er til nå hovedkontakt 
til NKK for krysningsprosjektet og forbereder søknader om 
nye kombinasjoner. Hun skriver og følger opp eksterne søknad-
er (Agria, Landbruksdirektoratet etc) med samarbeidspartnere 
(eg. Claudia Melis, Ellen Skancke) og skriver artikler til LH 
Nytt og Hundesport i samarbeid med de andre. Hanna er også 
oppdretter, men med mer begrenset erfaring enn Sigrun og 
Ingvild.

Astrid fungerer som ASUs sekretær og følger opp hjemme- 
sidene knyttet til avl / sunnhet på lundehund og krysnings- 
prosjektet. Hun jobber med oppfølging av kapselprosjektet og 
etablering av en sædbank, samt forberedelse av godkjennings-
saker i krysningsprosjektet. Astrid har to lundehundhanner 
som hun trener rally lydighet på høyt nivå. Astrid har vært 
nestleder for NLK og har gjennom jobben utstrakt organ-        
isasjonserfaring.

Takk til Christen Lang!
-Ingvild Svorkmo Espelien, på vegne av Avl- og sunnhetsutvalget (ASU)

Christen har sittet i Avlsrådet, nå avls – og sunnhetsutvalget, 
for Norsk Lundehund Klubb siden slutten av 1970-tallet. Vi har 
forsøkt å finne fram til når han ble medlem av Avlsrådet, men 
det har vist seg å ikke være så lett, han har i alle fall vært med i 
godt over 40 år. Det har vært en tid hvor svært mye har skjedd 
med rasen. Lundehunden ble anerkjent som rase av Norsk Ken-
nel Klub i 1943, men ble først i 1983 godkjent som rase av FCI 
(Fédération Cynologique Internationale). Det betyr at rasen 
feirer 40 år som en internasjonalt anerkjent rase i år, men også 
at lundehunden i år har 80 års jubileum som anerkjent rase.

I 1983 var Christen på et seminar med Per Erik Sundgren, holdt 
i regi av Bergen Selskaps og – Brukshund klubb. Sundgren fore-
leste om husdyrgenetikk med vekt på hundeavl. Christen spurte 
om råd i forhold til Lundehunden. Svaret han fikk, var på mange 
måter nedslående, for Sundgren mente at rasen var dømt til å dø 
ut. Christen ga seg ikke så lett, men spurte om råd når det gjaldt 
å klare å ta vare på mest mulig av den lille genetiske variasjonen 
som ennå fantes på rasen. Sundgren ga tre råd som siden ble 
etterlevd i Norsk Lundehund Klubb helt fram til i dag:

1. Begrense antall valper fra hver enkelt hund, særlig hannhund                                                                                                                   

2. Benytte så mange avlshunder som mulig i avl                               

3. Unngå samme hunder (felles aner) i en stamtavle på tre 
generasjoner (i dag sier vi fire, og bruker også en beregning av            
innavlsgrad over fem generasjoner)

I løpet av de 40 årene som har gått siden Sundgren holdt dette 
kurset, har vi fått mer kunnskap om konsekvensene av langvarig 
innavl. I dag vet vi at en høy innavlsgrad er svært alvorlig, at 
innavlsgraden i en lukket populasjon øker for hver generasjon, 
og at dette medfører helseproblem. 

Christen har selv vært oppdretter av norsk lundehund siden 
1969. Han hadde allerede erfaring som oppdretter av engelsk set-
ter sammen med sin mor, Zenia Lang. Fra omkring 1990 og fram 
til omkring 2016 hadde han en pause i oppdrettet av lundehund. 
Han avsluttet oppdrettet fordi han opplevde å miste flere hunder 
på grunn av IL. Likevel fortsatte han arbeidet i klubbens avlsråd, 
og i 2016 kjøpte han igjen lundehund. Nå har han to, de er begge 
hos forverter som Christen samarbeider med.

Christen er utdannet hundedommer, og er den eneste spesial-
dommeren på lundehund. Det har vært veldig nyttig for avlsrå-
det, nå ASU, å ha en dommer som medlem. Han har arrangert 
mange dommerseminar om Lundehund, og har selvsagt også 
bidratt til utdanning av nye dommere ved at de har gått som as-
pirant og elev hos han. Dermed har de fått kunnskap om rasen fra 
en dommer som selv har drevet oppdrett og avlet gode lundehun-
der gjennom en årrekke.

I ASU har Christen hatt mange oppgaver og han har vært leder 
i en årrekke. Christen var en sentral pådriver da klubben utar-
beidet sitt rasekompendium. Han hadde også en viktig rolle i 
utarbeidelsen av RAS dokument som beskriver lundehundens 
helsetilstand som rase, med avlsmålene og helsearbeidet som 

Norsk Lundehund klubb har for rasen framover. 

I likhet med de øvrige i avlsrådet, var Christen imot krysning 
av lundehund fram til 2012. Norsk Lundehund Klubb ønsket 
ikke krysning, først og fremst fordi det virket vanskelig å holde 
kontroll med krysningene, men også fordi alle hunderaser har 
helseproblem, og det var jo absolutt ikke ønskelig å innføre nye 
helseproblem i rasen. To veterinærer har gjennomført krysnings-
forsøk utenfor rasen, der krysningene ikke ble registrert. I begge 
tilfelle var Norsk Lundehund Klubb imot forsøkene. 

Høsten 2012 var situasjonen en annen. Under arbeidet med Lun-
dehundboka og det statistiske grunnlaget for RAS ble det klart 
at rasen hadde flere tegn på innavlsdepresjon og at forekomsten 
av IL og andre mage-tarmsykdommer var høy. Med en innavls-
grad på ca. 95% i rasen ville det ikke være mulig å avle seg bort 
fra problemene uten innkrysning. Under diskusjonen om dette 
i ASU var Christen helt klar. Han innså at helsestatistikken for 
rasen og ny kunnskap om innavl tilsa at klubben måtte starte et 
krysningsprosjekt for å øke den genetiske variasjonen. Med da-
gens stamboksystem (dogweb) og klubbens egen database (Lun-
dehunddatabasen) hadde vi gode muligheter til å ha full kontroll 
over et krysningsprosjekt. Det ville også bli mulig å ta avkom av 
krysningene ut av avl om vi fikk uønskede følger. Christen har 
vært svært viktig i arbeidet med å kvalitetssikre krysningspros-
jektet. Det er i seg selv imponerende at en person som har jobbet 
målrettet for reinavl av lundehunden i så mange år er i stand til å 
innse at det er tid for å endre kurs.

Nå har Christen sagt ifra at han vil overlate plassen sin i ASU til 
yngre krefter. Det er vemodig for oss i ASU å takke ham av. Han 
vil fortsette å arbeide for lundehunden, selv om han ikke innehar 
et formelt verv. Han kommer til å jobbe med innmønstring og 
beskrivelse av krysninger, og han vil gi opplæring og bidra til 
utdanning av nye dommere. 

Det er med ydmykhet og respekt jeg skriver en takk til Christen 
nå. Han har gjort en uvurderlig og formidabel innsats for lunde-
hunden og for Norsk Lundehund Klubb. Christen har bidratt i 
arbeidet for lundehunden med sin faglige dyktighet som dommer 
og hundeavler, og med en erfaring over lang tid som vi ikke ser 
maken til. Tusen takk, Christen, for alt du har gjort, og vi ser 
fram til å fortsette samarbeidet med deg i årene som kommer.

Fra venstre Christen Lang og Monrad Mikalsen. 
Foto; Katrine Mikalsen

Foto: Privat
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Ved denne metoden beregnes den effektive populasjons- 
størrelsen, ved følgende formel:                                                              

Effektiv populasjon = 4x hanner x tisper

Grafen nedenfor viser antallet lundehunder som er benyttet 
i avl i Norge i 5 års-perioder fra 2001- 2022 og den effektive 
populasjonsstørrelsen, for disse periodene.

Tabell 2. Effektiv populasjonsstørrelse. (Tallene er hentet ut 
fra NLKs database.)

For at en hundepopulasjon skal betraktes som 
bærekraftig må den effektive populasjonsstørrelsen være 
minst 100.  Dette forutsetter at forholdet mellom kjønnene 
er ganske likt. Som dere ser av grafen, bruker vi jevnt over 
færre hannhunder enn tisper. Vi må derfor fortsette å gi 
ubrukte hanner sjansen.

Vi ser at den effektive populasjonsstørrelsen for de tre siste 
generasjonene 2016-2020 (121) og 2017-2021 (102) og 2018-
2022 (76) er lavere enn de foregående. Hundene i disse 
årsklassene er imidlertid fremdeles unge og vi kan forvente 
at flere av dem blir  avlet  på  i  årene  som  kommer.  

Den effektive populasjonsstørrelsen vil derfor fortsette 
å stige for  hunder født etter 2014 inntil de blir for gamle 
for avl.For generasjonen 2013-2017 er den effektive pop-       
ulasjons- størrelsen nå oppe i 153. Det er en svært positiv 
utvikling som viser at flere unge dyr kommer i avl nå enn i 
2000 – 2004. Den trenden må vi fortsette å utvikle! 

Vi må også fortsette å anstrenge oss for å benytte ulike 
tisper og hanner i forskjellige kombinasjoner. Fertiliteten 
er høyest i ung alder. Der er derfor viktig at vi  gir  unge  
hanner sjansen, særlig om vi har en erfaren tispe som lar seg 
pare. På samme måte er det viktig å ikke vente for lenge med 
å pare tispene, de tar seg ofte lettere da og kan senere tilbys 
flere ulike hanner. Man bør også unngå å gjenta kombin-     
asjoner flere ganger, spesielt om det første kullet ga mer enn 
en valp. Hvis det produseres mange helsøsken, vil det på sikt 
bli vanskeligere å finne avlspartnere som ikke er i for nær 
slekt.

Matadorgrensen

Norsk  Lundehund  Klubb har siden 1982  sluttet  opp  om  
anbefalingen gitt av husdyrgenetiker Dr. Per-Erik Sundgren 
(Svenska Lantbruksuniversitet) om å sette en øvre grense for 
antall valper den enkelte hannhund kan få i løpet av sitt liv. 
Denne grensen beregnes ut i fra 5 % av antallet valper født 
de siste 5 årene. Nyere forskning viser at denne grensen nok 
burde vært enda lavere (ned mot 2 % i hht NKK) for raser 
med lav genetisk variasjon.

For å fremme bruk av så mange hannhunder som mulig 
i vår rase, opprettholdes det maksimale antall avkom en 
lundehannhund kan få på 20 valper. Dette tilsvarer 4% av 
valpeproduksjonen på i alt 548 de siste fem årene. Denne 
grensen gjelder uansett om valpene eksporteres / fødes i 
utlandet eller ikke. 

Hva kan klubben tilby av hjelp?

Klubbens database er et utmerket verktøy for å finne hann-
hund til en tispe. Det er ikke nødvendig å være innlogget for 
å søke etter paringspartner. Har du funnet noen interessante 
hannhunder du ikke kjenner eier til, kan ASU og/eller lokal- 
kontaktene hjelpe deg med kontaktinformasjon. 

Dersom du trenger hjelp til å logge deg inn f.eks. for å gjøre 
endringer på dine kontaktdata, eller legge inn bilder av 
hunden din, har glemt brukernavn eller passord eller har 
andre spørsmål, kontakt Lille Wagtskjold på database@   
lundehund.no 

Avl- og sunnhetsutvalget (ASU) hjelper gjerne med å 
finne mulige partnere til din hund. Send epost til oss (avl 
ogsunnhet@lundehund.no) eller ring (kontaktinfo finner du 
bakerst i bladet). Lokalkontaktene eller andre erfarne opp-
drettere kan også gi gode råd.

Huskelisten for oppdrettere inneholder en oversikt over 
hva man må passe på ved oppdrett. Listen er tilgjengelig på 
klubbens hjemmeside og ved direkte kontakt med ASU. Ring 
eller send epost til oss.

Lundehundboka gir inngående informasjon om avl på rasen 
og praktiske råd.

Uansett, lurer du på noe, ikke nøl med å be om råd fra Avl- 
og sunnhetsutvalget (ASU), lokalkontakter og erfarne opp- 
drettere!

Referanse

1)  Kettunen et al. PlosOne 12 (1) 2017, e0170039 Cross-
Breeding Is Inevitable to Conserve the Highly Inbred 
Population of Puffin Hunter:The Norwegian Lundehund 
og Melis et al. Genes 13 (2022) 163. Genetic Rescue of 
the Highly Inbred Norwegian Lundehund

hanner+tisper

Fra Avl- og sunnhetsutvalget (ASU)
Valpeåret 2022

-av Lille Wagtskjold, Avl- og Sunnhetsutvalget (ASU)

Enda et godt valpeår!                                                                            
I 2022 ble det født 104 lundehundvalper fordelt på 38 kull! 

Dette tilsvarer en gjennomsnittlig kullstørrelse på 2,7. 
Nedenfor ser dere utviklingen av valpeproduksjonen i Norge 
siden 2001. 

 

Figur 1. Oversikt over antall lundehunder født pr. år i Norge.

Vi ser at produksjonen har holdt seg jevnt høyt i mange år. 
Årene 2020 og 2021 utmerker seg imidlertid med ca 140 
valper pr år og var nok et resultat av at de fleste var hjemme 
under coronaepidemien.  Det ligger en enorm innsats bak 
hvert kull! Vår rase gir relativt små kull, og mange har 
forsøkt uten å lykkes. Dersom vi skal nå målet i RAS om 
1000 lundehunder i Norge innen 2025, er det viktig at vi fort-
setter å jobbe for å få flest mulig valper pr år. 

I 2022 var det 8 kull med 1 levedyktig valp. For å følge ut- 
viklingen er det statistisk nødvendig med et større antall kull. 
Vi ser derfor på utviklingen over perioder på 10 år av gangen. 
Tabellen nedenfor viser utviklingen i siden 1932. 

Tabell 1. Andel valpekull med 1 valp pr 10-årsperioder.

For perioden fra 1932 til 1963 er det få kull, statistikken er 
derfor usikker og vi velger å se bort fra den.  For periodene 
fra 1964 (etter den siste flaskehalsen) og fram til 2022 varierer  
antall  kull  med  1 valp fra  14 %  til  24 %. For  perioden 
2013-2022 er den på 15 % samlet sett, mens for 2022 alene er 
den på 21%. Denne andelen er høy sammenlignet med andre 
raser. Dette er en lite gunstig situasjon, både for tispa og den 
ene valpen. Det er en utvikling vi følger nøye, da små kull, 
dødfødte valper, og redusert fertilitet er tegn på innavls-     
depresjon.

Effektiv populasjonsstørrelse – hvorfor er den så viktig?

Av historiske årsaker har vår rase en genetisk variasjon på 
ca. 4%.1 Dette er veldig lavt! All avl i lukkede populasjoner 
(raser) medfører en gradvis reduksjon av den genetiske 
variasjonen. Vi må derfor gjøre alt vi kan for at så mye som 
mulig av det arvematerialet vi har i rasen i dag videreføres. 
Dette gjør vi bare ved å bruke så mange ulike hunder i avl 
som mulig.

Den effektive populasjonsstørrelsen er et mål på hvordan 
arvematerialet i en rase videreføres over tid. Er den for lav, 
betyr det at den genetiske variasjonen reduseres, da altfor få 
ulike hunder benyttes i avlen. 

En forenklet metode for å beregne den effektive populasjons-
størrelsen tar utgangspunkt i antall tisper og hannhunder 
brukt i avl pr. generasjon. Man definerer en generasjon til 5 
år. Metoden forutsetter at disse ikke er nært beslektet. 
Siden alle dagens lundehunder er nærmere beslektet enn 
avkom av helsøsken, blir resultatet her kunstig høyt. 
Beregningen gir likevel en god pekepinn på utviklingen: 
Gjør vi det vi kan for å opprettholde den lille genetiske 
variasjonen vi har i rasen? 

Periode Antall kull Antall kull 
med 1 valp

Prosent kull 
med 1 valp

1932-1963 43 17 40%
1964-1973 148 31 21%
1974-1983 240 58 24%
1984-1993 222 31 14%
1994-2003 245 38 16%
2004-2013 238 53 22%
2005-2014 242 53 22%
2006-2015 241 52 22%
2007-2016 248 52 21% 
2008-2017 257 55 21%
2009-2018 259 52 20%
2010-2019 267 49 18%
2011-2020 291 50 17%
2012-2021 317 46 15%
2013-2022 327 49 15%

Foto: Inger Eirin Haugan
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Etter at en 3-generasjons krysningshund (F3) har bestått 
helsekravene og fått utstillingsgrad «very good» eller bedre 
ved mønstring kan Norsk Lundehund Klubb søke NKK 
om at hunden blir stambokført som lundehund.

Dette innebærer at avlssperren i dogweb blir opphevet 
og hunden kan benyttes i avl som vanlige lundehunder, 
uten spesiell godkjennelse fra NLK / NKK. De samme 
hensynene til innavlsgrad og matadorgrense vil selvsagt 
gjelde for disse som ellers i rasen.

Når det gjelder tilordning av registreringsnumre for 3. 
generasjonskrysninger (heretter kalt F3) og deres avkom 
(F4) setter FCIs regler en del begrensninger:

1. En hund kan ikke gis et nytt registreringsnummer.

2. 4.generasjons krysninger (F4) anses som renrasede hos 
FCI og kan ikke gis registreringsnummer med X4 som 
tillegg.

For prosjekthunder fra og med 3. generasjon betyr dette:

1. En stambokført F3-hund vil fremdeles ha tillegget (X3) 
i sitt registreringsnummer, men vil stå UTEN avlssperre 
i dogweb.

2. F4-hunder etter stambokførte F3-hunder vil få vanlig 
navn og registreringsnummer.

3. En IKKE-stambokført F3-hund vil ha avlssperre i 
dogweb og kan bare avles videre innenfor prosjektet.

4. F4-hunder etter IKKE-stambokførte F3-hunder vil 
få vanlig registreringsnummer, men påføres automatisk 
avlssperre i  dogweb, samt bokstavkode for krysningsrase 
og generasjon  i navnet sitt.
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Skjematisk framstilling av registrering av prosjekthunder 
og utvalgte stambokførte prosjekthunder fra og med 3. 
generasjon, dvs F3, F4 osv, der F er den internasjonale 
betegnelsen for generasjon etter krysning uavhengig av 
rase. I vårt prosjekt omfatter F3 betegnelsene B3, I3 og N3. 
Prosjekthundene er angitt i gult og pares med lundehund i 
hver generasjon. Stambokførte hunder er angitt i grønt.

Nytt om krysningsprosjektet
Åpning av stamboka: Den første innmønstringen av 
F3 krysninger – en historisk begivenhet!
Alle dagens lundehunder stammer fra tre individer. I 2013 startet 
derfor Norsk Lundehund Klubb (NLK) et krysningsprosjekt, støttet 
av Norsk Kennel Klub og forskere som arbeider med bevarings-
biologi og genetikk. I prosjektet er det krysninger med norsk 
buhund, islandshund og norrbottenspets i en sidepopulasjon. Hver 
generasjon har vært nøye evaluert og undersøkt. Etter ti år har 
vi over 80 krysninger, hvorav tretten 3. generasjons krysninger 
(F3) etter norsk buhund og islandshund (på norrbottenspets ble 
det første kullet født i 2021). Disse F3-hundene er 87,5% renraset 
lundehund, fordi hver generasjon er krysset tilbake med lundehund. 
Etter det ekstraordinære årsmøtet i 2022 søkte NLK Norsk Kennel 
Klub om å få åpne stamboken for utvalgte krysningshunder etter 
angitte kriterier. Dette ble innvilget. Lørdag 04.02.2023 ble den 
første innmønstringen foretatt. Dette innebærer at hundene blir 
vurdert av en kyndig dommer, som beskriver dem og premierer 
dem slik det ville skjedd på en vanlig utstilling. Minimumskrav for 
godkjenning er premiegrad «Very Good».

Hráfnir I3 av Revehjerte og Pan B3 av Vinterskogen var de to 
første krysningene som ble klarert for innmønstring. Hráfnir I3 av 
Revehjerte er to år, og 3. generasjon etter innkrysning av islandshund. 
Eier er Anne Guntvedt. Pan B3 av Vinterskogen er tre år og 3. gen-
erasjon etter innkrysning av norsk buhund. Eier er Gro W. Viken. 

Etter godkjent innmønstring blir stamboken åpnet ved at den                   
automatiske avlssperren i dogweb på disse hundene oppheves, og 
de kan brukes i avl på lik linje med alle lundehunder. Hráfnir og Pan 
hadde begge bestått helsekravene. Det vil si at de er frie for hofteledds 
dysplasi (HD), har patella grad 0 på begge knær og er øyelyst u.a. 
Under innmønstringen vurderes de av en utstillingsdommer som 
kjenner rasen godt. Det er Christen Lang som har dette ansvaret nå. 
Han er den eneste spesialdommeren for lundehund. Han har selv drevet 
oppdrett av lundehund siden 1969 og har dømt rasen i omkring 40 år. 
Hvor mange lundehunder han har dømt, og hvor mange ganger han 
har dømt lundehund på rasespesialer og andre utstillinger, vites ikke, 
men det er ingen tvil om at han kjenner rasen godt, som dommer, 
oppdretter og lundehundeier.

Både Hrafnir og Pan er tidligere dokumentert anatomisk og gemytt- 
messig, slik vi gjør med alle krysninger. Denne dokumentasjonen 
er detaljert. Hundene vurderes med utgangspunkt i hvor like de er 
renraset lundehund, både eksteriørmessig og i temperament, og de 

får poeng etter dette. Samtidig dokumenteres hundenes bevegelse 
og anatomi med video og bilder. Beskrivelsen legges inn i lunde- 
hundbasen, og kan brukes i statistikker og ved seinere utvalg av 
eventuelle avlspartnere. Tredje generasjons krysninger vurderes 
heretter alltid med tanke på innmønstring også under beskrivelsen, 
og det vil etter hvert avholdes innmønstring samtidig med beskrivelse 
av krysninger. Dette vil for eksempel skje gjerne i forbindelse med 
lundehunddagene eller når det holdes møter og samlinger/treff for 
Norsk Lundehund Klubb.

I tilfellet med Hrafnir og Pan, hadde begge bestått helsekravene for 
innmønstring. Begge ble vurdert til å være svært lundehundlike da 
de ble beskrevet. 

Likevel var det en spent 
stemning rundt ringen 
lørdag 4. februar 2023. 
Dommer Christen Lang 
skulle gi dem en bedøm-
melse etter hva han så der 
og da, både av eksteriør, 
bevegelser og temper-
ament. Alle som har vist 
hund på utstilling, vet at 
en hund kan ha gode og 
dårlige dager akkurat som 
oss mennesker. Det var 
ingen selvfølge at de to 
hundene skulle få «Very 
good» eller bedre.

En gjeng litt frosne lundehundfolk møtte opp på hundetreningsbanen 
til Åsnes og Omegn Hundeklubb i Namnå ved Kongsvinger. Der var 
allerede Norsk Kennel Klubs to representanter på plass! NKKs nye 
generalsektretær, Agnes Beate Steen Fosse, ansatt fra 1. januar 2023, 
samt Anne Buvik, kommunikasjonsrådgiver og pressekontakt i NKK. 
Vi fikk oss en kopp kaffe og litt å bite i inne i varmen i klubbhuset før 
vi gikk ut med hundene. Som representanter fra Norsk Lundehund 
Klubb møtte nestleder Hilde Birgitte Altø, samt Alejandra Garcia, 
Astrid Driva Rødsand og Ingvild Svorkmo Espelien. Flere andre 
eiere av lundehunder og prosjekthunder hadde også møtt opp. Blant 
dem var eiere av to prosjekthunder som skulle dokumenteres, bror 
til Hrafnir, Bardur Heimdallson I3 av Revehjerte og Lundesommer 
Jarfe N1. Alle var svært spente.

Christen startet med bedømming av Hráfnir. Visningen var som på en 
utstilling. Først gikk begge hundene i ringen sammen. Deretter viste 
Anne Guntvedt Hráfnir slik at dommeren kunne vurdere bevegelsene 
både fra siden og forfra og bakfra. Da er det mulig å se om hunden har 
de karakteristiske veivende forbeinsbevegelsene og den litt trange 
bakbensstillingen som er typisk for lundehunder i bevegelse. Hráfnir 
ble tatt opp på bordet. Christen så på bitt og kjente over hunden slik 
man gjør på utstilling. Deretter fikk eieren beskjed om å ta hunden 
ned og stille han opp foran Christen mens han dikterte kritikken til 
Turid Helfjord som fungerte som skriver for dagen. Turid har vært 
skriver på utstillinger, og er også fast skriver under dokumentasjon 
av krysningene. 

Pan B3 av Vinterskogen ble vurdert til Meget god 
type - very good under innmønstringen. Foto: 
Ingvild Espelien

Hrafnir I3 av Revehjerte ble vurdert til excellent 
type under innmønstringen. Foto: Ingvild Espelien

Christen pleier å gi åpen bedømming. Det gjorde han også i dag, 
og jubelen brøt løs da han konkluderte med at Hráfnir fikk 
premiegraden «Excellent»! «Excellent» betyr at hunden er av 
utmerket type og bygning. Pan fikk en premiegrad lavere, «Very 
Good», men han er fortsatt et meget godt eksemplar av rasen, og 
en typisk lundehund. Dommeren fremhevet spesielt at Pan hadde 
særdeles godt utviklede ekstra tær, lundehundens helt spesielle 
kjennetegn. Han vil være en god kandidat for å få Labbepokalen, 
som deles ut på Norsk Lundehund Klubbs spesialutstilling under 
Lundehunddagene hvert år. Det er helt klart at de typiske labbene 
ikke forsvinner ved krysning!

Flere hunder vil etter hvert bli fremstilt for innmønstring. I 2023 
planlegges det en innmønstring til. Deretter må vi vente til de neste 
3. generasjonshundene blir i rett alder slik at helseundersøkelser 
kan gjennomføres. Dette krevere at hundene er 1-2 år, så en hund 
som skal vurderes for innmønstring vil normalt være mellom 2 og 
3 år. Vi ønsker de to første lykke til framover og regner med at de 
mer enn gjerne bistår i arbeidet for å øke den genetiske variasjonen 
hos lundehunden.

Hva vil det si for en prosjekthund at den 
stambokføres?
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Vi inviterer alle medlemmer, både tispeeiere og hann-Vi inviterer alle medlemmer, både tispeeiere og hann-
hundeiere med reinrasede og krysninger til en samling på hundeiere med reinrasede og krysninger til en samling på 
Sturlahuset i Drammen den 25 mars.Sturlahuset i Drammen den 25 mars.

Velkommen til en dag der vi har søkelys på avl og oppdrett – Velkommen til en dag der vi har søkelys på avl og oppdrett – 
for å øke antall lundehunder! for å øke antall lundehunder! 

Det legges opp til dialog og samtale gjennom hele dagen. Vi Det legges opp til dialog og samtale gjennom hele dagen. Vi 
skal bli kjent med hverandre, slik at det kjennes trygt for de skal bli kjent med hverandre, slik at det kjennes trygt for de 
som skal ha sitt første kull eller skal være med på første paring som skal ha sitt første kull eller skal være med på første paring 
med sin hannhund.med sin hannhund.

Frist for påmelding er 11.mars: https://s.ntnu.no/ Sam-Frist for påmelding er 11.mars: https://s.ntnu.no/ Sam-
ling-Konnerud ling-Konnerud 

Arrangementet er et samarbeid mellom lokale kontakter/Arrangementet er et samarbeid mellom lokale kontakter/
fylkeskontakter Avls -og sunnhetsutvalget. Det vil bli avholdt fylkeskontakter Avls -og sunnhetsutvalget. Det vil bli avholdt 
flere slike samlinger i de ulike distriktene over tid. Info om flere slike samlinger i de ulike distriktene over tid. Info om 
disse kommer fortløpende på Lundehund-nytt. Programmet disse kommer fortløpende på Lundehund-nytt. Programmet 
vil for disse vil ha samme innhold, men lokale tilpasninger vil vil for disse vil ha samme innhold, men lokale tilpasninger vil 
forekomme.forekomme.
ProgramProgram
Deltagere fra Avl- og Sunnhetsutvalget: Alejandra Garcia, Deltagere fra Avl- og Sunnhetsutvalget: Alejandra Garcia, 
Astrid Driva Rødsand og Ingvild Svorkmo EspelienAstrid Driva Rødsand og Ingvild Svorkmo Espelien
09:00 Presentasjon av deltagerne og ASU09:00 Presentasjon av deltagerne og ASU
09:20 Hvem er oppdretterne? 09:20 Hvem er oppdretterne? 

09:20 Avl på små populasjoner: Genetisk variasjon og 09:20 Avl på små populasjoner: Genetisk variasjon og 
helse, krysningsprosjektet og bruk av innmønstrede helse, krysningsprosjektet og bruk av innmønstrede 
krysninger i avl  krysninger i avl  
09:40 Nye forskrifter om avl fra Mattilsynet og ny avlsplan 09:40 Nye forskrifter om avl fra Mattilsynet og ny avlsplan 
fra NKK: hvordan påvirker dette avlen på lundehund?fra NKK: hvordan påvirker dette avlen på lundehund?
10:00 Hannhund og hannhundeiers rolle i avl10:00 Hannhund og hannhundeiers rolle i avl
10:30 Huskelisten for oppdrettere - Hva må man huske på 10:30 Huskelisten for oppdrettere - Hva må man huske på 
FØR paring?FØR paring?
11:00 Databasen - Finn paringspartner og unngå matador11:00 Databasen - Finn paringspartner og unngå matador
avlavl
11:30 Løpetid og paring11:30 Løpetid og paring
12:00 12:00 Lunsj Lunsj 
13:00 Drektighetsperioden13:00 Drektighetsperioden
13:20 Fødselen - normalt hos lundehund og faresignaler13:20 Fødselen - normalt hos lundehund og faresignaler
13:40 Valpens utvikling de første 8 ukene: Sosialisering er 13:40 Valpens utvikling de første 8 ukene: Sosialisering er 
viktigviktig
14:25 14:25 KaffepauseKaffepause
15:00 Salg av valpene: Hvordan får vi valpekjøperne til å 15:00 Salg av valpene: Hvordan får vi valpekjøperne til å 
bli nye oppdrettere?bli nye oppdrettere?
15:30 Oppsummering og evaluering 15:30 Oppsummering og evaluering 
16:00 16:00 SluttSlutt

Foto; Hanna Gautun

Sammen for flere lundehunder
Drammen 25. mars 2023

Velkommen til
“Sammen for flere lundehunder”

Lundehundtreff og seminar 5.-7.mai 
på Ballangen camping sør for Narvik

5.-7.mai arrangerer Norsk Lundehundklubb treff på 
Ballangen camping, ca.½ time sør for Narvik. Vi 
møtes for å bli bedre kjent med hverandre og våre 
hunder. Ha det sosialt og hyggelig sammen.

Lørdag blir det seminar i regi av Norsk 
Lundehundklubb sitt avls-og sunnhetsutvalg. 
Seminaret varer fra kl.09.00-16.00, inkludert lunsj, 
og er kun for klubbens medlemmer! Om du ikke er 
medlem, så meld deg inn! Likevel, alle er velkomne 
ellers, med eller uten Lundehund!

Seminaret vil ha søkelys på avl og oppdrett for å øke 
antall lundehunder, og da er tispe-, hannhund- og 
prosjekthundeiere særlig velkommen til å delta.

Programmet vil samsvare med programmet for 
samlingen i Drammen, med noen tilpasninger 
i fht. lokale forhold og deltagere fra Avl- og 
sunnhetsutvalget.

Det blir mulighet for turer i nærområdet, og kos 
rundt bålet på kveldene.

Fylkeskontakt i Nordland nord, Else-Britt Lian og 
Gunn Laila Zahl Johansen er lokal komite.

Deltakerne får 15% rabatt på hyttene, bobil og 
campingvogner. Hytte for 3-4 personer med bad og 
ett soverom koster ca.1190,-, hvor leie av sengeklær 
kommer i tillegg. Dette er før rabatten er trukket 
fra. De som ønsker å delta, må selv ta kontakt med 
Eilert Ravn. E-post: post@ballangencamping.no. 
Husk å si ifra om at du skal på Lundehundtreffet! 
Han vil også ordne det sånn at vi får et område for 
oss selv.

Frist for påmelding er 12.april! Påmelding  
til else_britt_lian@hotmail.com eller                 
glj1960@gmail.com Dersom du bestiller på 
Ballangen Camping, og senere må avbestille, må 
dette skje innen 14.april!

Foto: Privat
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Hvor lenge har du/dere drevet med lundehund?

Vi hadde lundehund en periode da jeg var lita. Hun het 
Viliteǹ s Stella og bodde hos oss i 1985 da jeg var 11 år. 
Etter hvert viste det seg at Stella ikke trivdes så godt i 
en stor flokk med papillons, så til min store fortvilelse 
måtte Stella flytte.

Jeg glemte aldri Stella, og i 2018 kom Bera i hus. To 
år etterpå kom Bera sitt første kull og der beholdt vi 
husets klovn; Åsa. Som en del av kennelen er også min 
manns datter Julie sine hunder. Der bor Izzy og Ylva.

Hvorfor begynte du/dere med lundehundavl?

Jeg ville være med å bidra til at rasen skal bestå.

Fikk du/dere noen hjelp av andre oppdrettere i 
starten?

Jeg utveksler erfaring med Iren på Lyrypa når jeg har 
behov. Jeg hadde lang erfaring med avl da jeg begynte 
med avl på Lundehund, så jeg var nok mer avhengig av 
hjelp av andre oppdrettere da jeg startet med oppdrett 
på min første rase for 20 år siden. 

Hvordan kom du/dere fram til oppdretternavnet 
hvis du/dere har det? 

Navnet Heierås kommer fra stedet vi bodde på da jeg 
startet mitt oppdrett av Belgisk Fårehund Tervueren.

Er det en eller flere av dine oppdrettede hunder du/
dere husker spesielt? 

For meg er de unike alle sammen, men jeg må inn-
rømme at jeg synes det er veldig stas med Heierås Ørna 
som er godkjent ettersøkshund. 

Hva er det vanskeligste med oppdrett av lundehund 
slik du/dere ser det?

Det er store utfordringer med fruktbarhet. Og jeg ser 
dette veldig tydelig ettersom jeg har erfaring med avl 
på andre raser fra før. 

Oppdretter Merethe 
Varslot Boneng

Foto; Julie Larsen Boneng

Foto; Merethe Varslot Boneng

Hva synes du/dere er bra med norsk lundehund?

Det er veldig mye faktisk! Først og fremst så digger 
jeg personligheten deres. Følelsene sitter utenpå dem 
og det gjør dem både rare og artige – men også veldig 
lett å lese. De er fantastisk snille. Fantastisk gode med 
barn. Rolige. Kloke. De har en praktisk størrelse og 
det er veldig lite styr med pels og sånn. De maser ikke 
etter aktivitet. De er egentlig veldig fornøyde så lenge 
vi er sammen. Og det er en egenskap jeg setter stor 
pris på ettersom det gjør hundeholdet veldig fleksibelt. 
Det betyr at de kan de være med oss stort sett over alt.

Har du/dere hatt samarbeid med utenlandske       
oppdrettere?

Ja, på Lundehund er det naturlig å samarbeide på tvers 
av landegrenser. 

Har du/dere importert eller eksportert noen             
lundehund? 

Ja, jeg har levert Æssa og Ønska over til søta bror i 
Sverige. Og så gikk Æthelflæd Doris til Finland. 

Stiller du/dere hundene dine/deres på utstilling? 
Hvis du/dere gjør- hva synes du/dere om resultatene 
de gav?

Ja, utstilling er først og fremst en arena for å møte 
gode Lundehundvenner. Vi har et utrolig godt miljø 
her i området og koser oss i hverandres selskap når vi 
møtes. Har det gøy sammen. Og så varierer det jo så 
klart hvem som går opp og vinner. Når man har vært 
med i mange år spiller det ikke så stor rolle lengre. 

Bera har så langt blitt norsk utstillingschampion, og 
datter Åsa har 2 små cert.

Er din/deres hund/hunder med på andre                                    
aktiviteter?

Jeg trente litt smeller/spesialsøk og Barn Hunt med 
Bera da hun var unghund. Hun gikk som ei klokke i alt 
jeg presenterte henne for. Men vi avsluttet ettersom jeg 
kjente at jeg var ferdig med hundesport etter mange år 
med mye trening og konkurranser med tidligere hunder. 
En må være motivert for å trene aktivt.

Så nå koser vi oss med tur i skog og mark. 

Har du/dere noen tanker om ditt/deres framtidige 
oppdrett av lundehund?

Ja, jeg ser veldig frem til å ta i bruk noen av krysning-
ene. Med dem får vi en bedre fruktbarhet slik at flere 
hunder kommer i avl. Et godt eksempel er jo de 4 
tispene vi har. Det er kun 1 av dem som fungerer som 
«normalt» avlsmessig. Så her er mye å hente for oss i 
årene fremover. Jeg er svært takknemlig for det arbeidet 
krysningsgruppa og styret har gjort siden prosjektet 
startet. Vi er utrolig heldige som har slike dedikerte og 
kunnskapsrike folk som tar seg av prosjektet for oss. 
Det gjør at vi kan være helt trygge på veien videre. Jeg 
har full tillit til at vi – med disse folkene i spissen – 
klarer å lande en rase som står han av i fremtiden. Så 
tusen takk alle involverte, dere vet godt hvem dere er.

Foto; Merethe Varslot Boneng

Foto; Merethe Varslot Boneng

KennelKennel
HeieråsHeierås
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We have wonderful lundehund Lillitas Alf, onlyone 
in Estonia. 

My story is: 5 years ago, when my dachshunds died, 
I started looking for a new puppy. I knew what he 
must look like: little, erect ears, long nose, calm, good 
nature. When I saw the lundehund, I knew- it is my 
dog!!! Now started the long trip to my dog Alf. I think 
I wrote to about 25 kennels. So many didn't answer to 
me. Others replied that there was no hope of getting 
that dog. But I wrote and wrote. And finally the jackpot 
came!!! The Norwegian kennel Lillita answered to me, 
they had 3 puppies. Originally I wanted a female dog, 
but Norwegian Lundehundklubb did not allow it. So, 
I thought a bit and I agreed with a male puppy. And 
so it happened, at 01.05.2019 we flew with the whole 
family  to Norway to pick up little Alf.

Now Alf is a big boy, he will be 4 years old in March. 
Alf is very smart and a good companion with me. I 
work at school and Alf is often with me. Every day we 
go for a walk in the forest or by the sea and exercise. 
Every night we have a gametime.

Alfs titles: Estonia junior CH, Estonia CH, Finnish 
CH, Sweden CH. In this year we hope to win the 
Latvian and Lithuanian titles. We have participated 
obedience competition and Alf has had KK1done. KK1 
is Estonian national obedience that is very similar to 
IGP/IPO B part (obedience part).

NB! And why we bought several calenders. Our       
relatives and friends really like Alf and it makes a 
good christmas present.

Lillitas Alf in Estonia
(Lillitas Alf i Estland)

Tekst; Kairit Orgusaar
Bilder; Kairit Orgusaar og Aivar Sims

Kairit og Alf på lydighetskonkurranse.

Vi har en fantastisk lundehund, Lillitas Alf, den eneste i      
Estland.

Min historie er: for 5 år siden, da dachsene mine døde, 
begynte jeg å se etter ny valp. Jeg visste hvordan den måtte 
se ut: liten, oppreiste ører, lang snute, rolig, god natur. Da 
jeg så en lundehund, visste jeg- det er min hund!!! Nå startet 
en lang prosess for å få hunden min, Alf. Tror jeg skrev til ca. 
25 kenneler. Mange svarte meg ikke, andre svarte at det ikke 
var noe håp om å få en slik hund. Men jeg skrev og skrev. Og 
endelig kom JACK- POTTEN!!! Den norske kennelen Lillita 
svarte meg, de hadde 3 valper. Opprinnelig ønsket jeg tispe, 
men Norsk Lundehund klubb tillot det ikke. Så jeg tenkte litt, 
og bestemte meg for en hannvalp. Og slik ble det, 01.05.2019 
fløy vi med hele   familien til Norge for å hente lille Alf.

Nå er Alf en stor gutt, han blir 4 år i mars. Alf er veldig smart 
og en god følgesvenn for meg. Jeg jobber på skole og Alf er 
ofte med meg. Hver dag går vi en tur i skogen eller ved sjøen 
for trening. Hver kveld har vi leketid.

Alfs titler: Estland junior CH, Estland CH, Finsk CH, Svensk 
CH. I år håper vi å vinne de latviske og litauiske titlene. Vi 
har deltatt i lydighetskonkurranse og Alf har fått utført KK1. 
KK1 er estisk nasjonale lydighet som er veldig lik IPG/IPO 
B-delen, (lydighetsdelen).

NB! Og hvorfor vi kjøpte noen kalendere; våre slektninger og 
venner liker Alf veldig godt, og det er en god julegave.

Oversettelse; Hege Charlotte Faber

Alf med pokal etter lydighetskonkurranse.

Fra trening i byen (Tallinn)

Anne Brith Terland Sahlsten, gift og har 
to barn, bor i Egersund i Rogaland. Har 
hatt lundehund siden 2018 og startet som 
oppdretter i år 2023. Er aktiv instruktør i 

Røde Kors besøksvenn med hund siden 2021 
og tispa mi Palunaś Jara Fannidotter, kalles 
Diana er sertifisert besøkshund. Valpen vår 
Athena er planlagt fremtidig besøkshund. 

Anne Brith Terland Sahlsten, 
fylkeskontakt Rogaland



30 Lundehund-nytt  nr. 1 - 2023 Lundehund-nytt  nr. 1- 2023 31

MB 1

Åpning av årsmøtet ved leder i Norsk Lundehund Klubb

1. Rask brukergjennomgang av verktøyet for digitale møter, registrering 
og godkjenning av stemmeberettigede

2. Oppnevning av møteleder, referent og to representanter til å 
undertegne protokollen fra møtet

3. Godkjenning av innkalling, saksliste og observatører med rett til å 
være til stede

4. Årsmelding 2022

5. Regnskap 2022 med revisors beretning

6. Kontingenten, revidert budsjett 2023 og budsjettforslag 2024

7. Saker innkommet til årsmøtet
• Saker fra styret
• Saker fra medlemmer 

8. Valg
• Kandidater svarer på spørsmål fra årsmøtedeltakerne (se 

presentasjon av kandidater i møtepapirene)
• Valget gjennomføres

9. Avslutning

Dagsorden
Årsmøte i Norsk Lundehund Klubb

tirsdag 18. april 2023 kl. 18:00

Informasjon om å avgi stemme på saker på årsmøtet 2023 ved å gi fullmakt 
finner du under pkt 7. i disse sakspapirene.

Informasjon om forhåndsstemming på kandidater til valg på årsmøtet 2023 
finner du under pkt. 8 i disse sakspapirene. 

Hei Hei veldig mye Hei

Jag heter Lukas, är 7år och sambo med Annica. Nu skall jag 
berätta hur det gick till när jag hamnade hos henne i Malmö 
för ett år sedan..

Vi träffades i Sandefjord och ”tycke uppstod,” som ni säger 
i Sverige.  Vi ”kamperade” ihop några dagar för att lära 
känna varandra. En morgon bjöd jag på frukost, ville kolla 
att frukostfrallan var nybakad, det gick visst inte så bra, men 
frallan var god tyckte jag.

Trots den lilla malören fick jag följa med till Sverige. 

Väl framme i Malmö gick jag husesyn.  I hallen stod det skor 
och skräpade, det har jag ändrat på nu. Så hittade jag en 
låda full med leksaker, Jag valde en enögd grön groda och en 
trebent kanin. Dom är bara mina nu.

Vi har en liten trädgård utanför vår lägenhet. När vi kom 
hem från Norge hade en kanin flyttat in under en buske. Det 
var ett JÄTTEHÅL, jag kunde krypa långt långt ner. Jag  
försvann ner i hålet så bara svansen stack upp. Nu står det 
nät runt busken och jag fick inte vara där ute på ett tag, för 
det fanns pyttesmå kaninungar i boet.

Jag har fått en del nya vänner här, Baloo, Affe och Alice bor 
alla grannar. Vi brukar gå på tur tillsammans. Så har jag 
en liten låtsassyster, hon heter Jenta och bor ute i skogen 
utanför Malmö. Där finns det massor av spännande dofter av 
andra djur, t.ex. hjort, men dom får jag inte jaga.

Jag har istället fått börja söka efter ”vilt” längs ett spår, som 
någon har lagt. ”Lätt som en plätt”, - jag hittar alltid ”den 
gömda skatten”,  och så vill matte att jag skall släppa den! 
Orättvist tycker jag, det var ju jag som hittade den!

Jag har träffat några 2-beningar åxå. Eva, hon kallades för 
Smulans ”maskot” och Annicas ”sherpa” när dom var på 
hundutställningar för länge sedan, henne gillar jag:  Först 
gick vi på  tur i skogen, sen åkte vi till pannkakshuset och 
mumsade på – ja just det – Pannkakor!

Ett år har gått så fort och det har hänt massa roliga saker, 
men det får jag berätta om en annan gång.

Jag bryr mig inte så mycket om vad som hänt i mitt liv förut. 
Jag är bara glad att min uppfödare trodde på mig och att jag 
kunde få det bra hos min nya ”mattemorsa”  i en annan del 
av Skandinavien.

Lukas Historie

Frokostservering- mitt mellannamn är "Gremling"

Tekst og foto: Annica Marneus

Kaninjakt

Pannkakskalas

Mina tre kompisar - sju raser!

Ha det
Fra Syrinborgs Lukas
alias Gullegutt, och ibland Tasmansk smådjävul
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Digitalt årsmøte 2023 i Norsk Lundehund Klubb
Styret i Norsk Lundehund Klubb har vedtatt  å holde 
årsmøte i 2023 som digitalt møte. Klubben har gode 
 erfaringer fra tidligere digitale årsmøter, den digitale 
kompetansen blant medlemmene er gjennomgående høy, 
avviklingen av årsmøtet som digitalt møte er demokratisk 
siden alle med lemmene har mulighet til å delta fra hele 
landet og vil være økonomisk besparende for med lemmene 
som slipper å reise langt for å delta. Dette vurderes som 
veldig viktig for medlemmene og vil samtidig virke til å 
sikre bred oppslutning om klubbens årsmøte.

Årsmøtet gjennomføres 18. april 2023 fra kl 18:00. Den 
digitale tjenesten er bestilt og leveres av samme leverandør 
som tidligere (SmartDialog AS). Møtet vil bli gjennomført 
som et Teamsmøte med eget tilleggsprogram (Smartvote) 
som brukes til å avgi stemmer på saker og valg. Dette pro-
grammet benyttes også til å melde seg til innlegg, replikk 
og eventuelle endringsforslag (ved innkomne forslag). 
 Informasjon om praktisk bruk av den digitale løsningen vil 
bli gjennomgått som første sakspunkt ved oppstart av års-
møtet.

Det vil også i år bli digital påmelding til møtet. Alle regis-

trerte medlemmer i Norsk Lundehund Klubb kan delta på 
det digitale årsmøtet. For å delta må du melde deg på til 
møtet på eget digitalt skjema. Informasjon om påmelding 
til møtet legges ut  på klubbens Facebooksider og nettsider 
lundehund.no.

Dersom du ikke kan eller ikke ønsker å delta digitalt, kan 
du sende inn din forhåndsstemme til valget og ellers gi full-
makt til saker til en møtedeltaker på vanlig måte. Nærmere 
om framgangsmåten er beskrevet andre steder i sakspapire-
ne og på klubbens nettsider.

Alle møtepapirer og løpende informasjon vil bli lagt ut på 
klubbens nettsider lundehund.no med lenker fra klubbens 
facebookside.  

• For spørsmål om møtet, ta kontakt med styret på e-post 
styret@lundehund.no, gjerne i god tid før møtet.

• Før spørsmål om valget, ta kontakt med valgkomiteen 
på e-post valgkomite@lundehund.no, gjerne i god tid 
før møtet.

Noen hovedpunkter og datoer

• Alle årsmøtepapirer vil som vanlig være tilgjengelig i medlemsbladet Lundehund- 
nytt. De vil også være tilgjengelig digitalt på klubbens nettsider Lundehund.no, og 
sendes ut med e-post til alle husstandsmedlemmer med registrert epostadresse.

• Påmelding til årsmøtet sendes digitalt på eget skjema som er tilgjengelig fra nettsid-
en lundehund.no, og må være mottatt hos Norsk Lundehund Klubb innen torsdag 
13. april 2023 kl 24:00. Lenke til påmeldingsskjema vil også være tilgjengelig på 
klubbens  Facebook-side. Informasjon om registrering til møtet finnes i første del av 
påmeldingsskjemaet.

• Forhåndsstemmer må være mottatt hos Norsk Lundehund Klubb v/Elin Mariboe, 
Skjerpevegen 16, 5430 Bremnes, innen torsdag 13. april 2023. Forhåndsstemmer 
kan ikke sendes digitalt.

• Fullmakter til møtedeltakere for saker på årsmøtet (en -1- fullmakt per møtedeltaker) 
som sendes med ordinær post må være mottatt hos Norsk Lundehund Klubb v/Elin 
Mariboe, Skjerpevegen 16, 5430 Bremnes, innen torsdag 13. april 2023. 

Fullmakter kan i år også sendes digitalt med e-post som en prøveordning. Se egen 
anvisning under "Saker til behandling" i årsmøtepapirene. Epost med fullmakt sendes 
til epostadresse emariboe@gmail.com  innen torsdag 13. april 2023 kl 24:00.

• Det digitale årsmøtet vil bli avholdt tirsdag 18. april 2023 fra kl 18:00 som tidligere 
 annonsert.
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ÅRSMELDING
Norsk Lundehund Klubb

1. januar 2022 - 31. desember 2022

STYRETS AKTIVITET I PERIODEN
Også dette året har klubben hatt et styre som har tatt sine verv 
på stort alvor. Det har vært mange positive og noen vanskelige 
saker som er tatt opp til diskusjon og som styret har vedtatt. 

Det er gjennomført totalt 10 styremøter gjennom året med 103 
saker. I 2022 ble det endelig gjennomført et fysisk styremøte i 
Trondheim, med deltagelse også fra ASU på noen av de store 
sakene som ble tatt opp. De fysiske møtene har stor betydning 
for at styre-medlemmene blir bedre kjent med hverandre og 
med god tid til grundig behandling av sakene. 

Det ble gjennomført 2 digitale Årsmøter med svært god delta-
kelse. Også dette året er det blitt flere medlemmer med 723, 
pr. 21.11.22. (651 i 2021)

Styret fikk to nye medlemmer etter ordinært Årsmøte 31. mai. 
De satte seg raskt inn i saker som skulle tas opp. Vi ønsker de 
lykke til videre og takker de som gikk ut for innsatsen. 

Hovedsak dette året har vært planlegging av søknad til NKK 
for å få åpnet stamboka for innlemming av utvalgte F3  hunder. 
Søknad fra klubben ble tatt opp som eneste sak på ekstra-

ordinært årsmøte 22. september med 227 delegater + 42 
fullmakter. Den ble vedtatt med stort flertall og søknaden ble 
sendt til NKK. Søknaden ble vedtatt av Norsk Kennel Klub 26. 
september. 

I januar ble det avholdt felles Teamsmøte med fylkeskon  takt-
ene. 

Etter høringsrunde blant medlemmene ble Handlingsplan for 
NLKs avlsarbeid, 2022-2027 vedtatt av styret 8. februar. 

Også i år ble Lundehundtellingen gjennomført med god hjelp 
fra hundeeiere, fylkeskontakter og ikke minst, Lille Wagtskjold. 
Det var da 877 lundehunder + 63 prosjekthunder som ble 
registrert – og med en svarprosent på 97!

Lundehunddagene ble prikkfritt gjennomført i nydelig vær 
og med god deltagelse på Morokulien med allsidig program. 
Her kan nevnes at det ble delt ut hedersdiplom for de tre siste 
årene til Lille Wagtskjold, Geir Morten Jansberg og Kennel 
Lyrypa.

STYRETS SAMMENSETNING FRA 01.01.22 TIL OG MED 31.12.22

Leder: Merete Evenseth gjenvalgt fra 10.07.21 for to år. (ikke på valg i 2022) 

Nestleder: Tor-Arne Helle fra 10.07.21 til 31.05.22

Nestleder: Hilde Birgitte Berg Altø fra 31.05.22 for to år 

Styremedlem: Iren Storli fra 10.07.21 for to år (ikke på valg i 2022)

Styremedlem: Karen Elise Dahlmo gjenvalgt fra 10.07.21 (ikke på valg i 2022)

Styremedlem: Solveig B Steinnes til 31.05.22

Styremedlem: Gunn Laila Zahl Johansen, valgt fra 31.05.22 for to år.

1.vara: Elin D.W. Johannessen frem til 31.05.22

1. vara: Tor-Arne Helle fra 31.05.22 for ett år

2. vara: Alexander Eriksen fra 31.05.22 gjenvalgt for ett år

Valgresultat ellers:

Revisor: Øyvind Hjelme til 31.05,22.

Ny revisor Ingrid Wolff fra 31.05.22 for to år

Vararevisor: Odd Reidar Gautun (ikke på valg i 2022)

Valgkomite: 

Astrid Driva Rødsand overtar som leder fra 31.05.22

Ingvild Høyvik Kiland

Geir Morten Jansberg

Vara: Nina Schneider
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Klubben har sendt representanter til avlsrådskurs v/ NKK og 
NKKs Representantmøte (RS). Klubben har også fått ett med-
lem, Ingvild Espelien, i NKKs Sunnhetsutvalg. 

Arbeidet med den nye boka, med Ingvild Espelien som redak-
tør er godt i gang. 

Økonomien i klubben er god, selv om det har vært en del 
ekstra omkostninger med blant annet to digitale møter. 

I år har det vært en del utskiftninger i noen komiteer og opp-
gaveområder. Blant annet redaksjonskomiteen, hjemmesida, 
databasen, revisor, fylkeskontakter, ASU.  Heldigvis har vi 
fått erstattet de fleste verv ganske raskt. Styret takker de som 
har trådt tilbake og ønsker de nye lykke til i sine verv. Tenk så 
heldige vi er som har så mange som stiller opp, som støtter de 
nye med sine oppgaver og de nye som går på med åpent sinn 
og krum hals. 

Styret har god struktur på sine møter. Sakene er godt forberedt 
og det tas tid til å gjøre ferdig saker over flere møter dersom 
behovet er der. Styremedlemmene får tilsendt saksliste i god 
tid og referat blir skrevet og lagt ut på hjemmesida så raskt 
som mulig.

Ansvarlig for stand på messer:
Ingen meldte seg til dugnad

Leder takker styret for jobben som er gjort i løpet av 2022 
og ser fram til videre samarbeid. 

Gaver klubben har gitt i årsmeldingsåret
• Kalendere gitt til våre anonyme givere 
• Blomster til Dagrunn Mæhlen sin 70 års dag 7. 

desember 
• Sitteunderlag til valpeformidlerne og to 

styremedlemmer
• Gave til to avgåtte styremedlemmer
• Blomster til Jon og Lille Wagtskjold for all 

ekstraarbeidet i forbindelse med ekstraordinært 
årsmøte den 20. september

• Gaver fra Lundebua til ordstyrer Siv Sandø i forbindelse 
med ordinært årsmøte

• Blomster til Marc Daverdin for lang og tro tjeneste med 
Databasen

• Magnorglass til de tre vinnerne i Årets aktivitetshund
• Magnorglass til de tre vinnerne i Årets utstillingshund. 

Tispeklassen, hannhund, valper og veteraner.
• Ck glass fra Magnor på Spesialutstillingen, Morokulien
• Gave til to dommerelever på Spesialutstillingen, 

Morokulien
• Gave til leder i forbindelse med hennes 60 års dag
• Gave til revisor Øyvind Hjelme ved hans slutt 

Gaver/tilskudd klubben har fått:
Klubben mottar av og til gaver og donasjoner fra folk både i og 
utenfor klubben.

• Gave til helsearbeid fra anonym giver 10.000, -.
• Gave anonymt til helse kr 4000,-
• Vippsinnsamling øremerket helse/forskning
• Frivillig egenandel giardia testing.

Klubbens eiendeler
Klubbens eiendeler, se vedlegg 1

Klubbens økonomi
Se regnskap og budsjett: se vedlegg 2

Medlemskategori 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022

Hovedmedlem 344 343 400 412 407 449 548 588 621

Husstandsmedlem 27 27 33 31 34 36 36 40 46

Utenlandske medl. 25 24 24 24 16 14 16 15 13

Æresmedlem 4 4 4 4 3 4 4 4 4

Gratismedlemmer (dommere) 23 23 22 19 19 19 18 17

Klubbmedlem. Vervet av oppdrettere 18 0 28 20 22

TOTALT 423 421 484 493 497 522 651 685 722

ÅRSMELDING FRA TILLITSPERSONER OG STYREOPPNEVNTE UTVALG

Medlemstjenester 2022
v/ Jon Wagtskjold

Norsk Lundehund Klubb har også i 2022 hatt en jevn økning 
av medlemmer. Pr 29.12.2022 hadde klubben 722 med lemmer, 
mens til samme tidspunkt i 2021 hadde klubben 685 registrerte 
medlemmer. 

Medlemstjenester svarer på spørsmål om medlemskapet i klub-
ben vår og holder ajour informasjon både overfor enkeltmed-

lemmer og NKK. Det var også i 2022 mange henvendelser til 
Medlemstjenesten med praktiske spørsmål rundt medlemskap.

Det er Norsk Kennel Klubs medlemssystemer som forvalter 
informasjonen om medlemmene på klubbens vegne. Dette 
sikrer at personvern er ivaretatt i våre medlemsregistre iht norsk 
lovgivning. Medlemmene kan også vedlikeholde egen infor-

Medlemmer: pr 31.12.22
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masjon på NKKs «Min side». NKK forestår også fakturering av 
medlemskontingent. Kontingenten er en viktig inntektskilde 
for Norsk Lundehund Klubb og er grunnlag for medlemmenes 
rettigheter i klubben.

Klubben har i de siste årene gjennomført digitale årsmøter. 
Her har Medlemstjenesten bidratt med kontakt mot ekstern 
leverandør av tekniske tjenester, praktisk informasjon om 
gjennom føring av digitale årsmøter til tillitspersonell og med-
lemmene, deltakerregistrering og bistand til ekstern ordstyrer 
ved gjennom føring av møtet.

Medlemsinformasjon i registeret er også grunnlag for distribu-
sjon av Lundehund-nytt. Det er derfor viktig at medlemmene 
betaler kontingenten og vedlikeholder informasjonen om sitt 
medlemskap og eventuelle adresseendringer. 

Ta gjerne kontakt med klubbens medlemstjeneste for assis-
tanse. Vi hjelper gjerne medlemmene med vedlikehold eller 
svarer på spørsmål om medlemskapet. Medlemstjenesten kan 
kontaktes på e-postadressen medlem@lundehund.no.

Arbeidsgruppe adferd og bruksegenskaper
v/Solveig Bjørknes Steinnes, Sigrun Rytter og Gunn Tove 
 Orm set

Ingen rapport mottatt.

Norsk Lundehund Klubbs database
v/Marc Daverdin, Stjørdal (databaseansvarlig) til høsten 2022, 
Torbjørg (Lille) Wagtskjold fra Avlsrådet.

Databasen flyttet til Institutt for datateknologi og informatikk 
(IDI) på NTNU fra høsten 2022. Våre systemansvarlige der er 
Helge Hafting og Henrik Johnsen.

Hundekartoteket med spørreskjema om hundens helse, kull og 
parringer
Databasen ved Lille Wagtskjold

Registrering av valper med eierinfo 
Databasen med Lille Wagtskjold
Rapport finnes i årsrapport fra ASU.

Hjemmesiden (www.lundehund.no)
Ragna Fossen, Oslo (teknisk, Berit Fanneløb Martinussen, Vest-
bygda i Nordland, Trine Thoresen, Øverbygd i Troms, alle til 
høsten 2022

Ny redaksjon fra høsten 2022
• Karen Elise Dahlmo fra høsten 2022
• Anja Keilen, fra høsten 2022
• Lille Wagtskjold (fra ASU)
• Astrid Rødsand, (fra ASU)

I 2022 har flere av de som før var medlemmer i gruppa for 
Hjemmesida ønsket avløsning etter mange års innsats. Vi tak-
ker for jobben som er gjort og det de har bidratt med. 

Gruppa består nå av Lille Wagtskjold og Astrid Rødsand som 
tar seg av saker fra ASU, og nye medlemmer Anja Keilen og 
Karen Elise Dahlmo som for det meste tar seg av saker fra 
 styret. 

Gruppa har hatt et par møter på messenger for å planlegge 
videre framover. 

Det er behov for oppgradering og modernisering av hjemme-
sida for å få den mer brukervennlig og lettere å navigere i. Vi 
er ikke kommet i mål ennå hvordan dette skal gjennomføres. 
Områder skal fordeles oss imellom og det må tas et valg i for-
hold til økonomi og hva slags programvare som velges. 

Gruppa ønsker innspill fra medlemmer om de oppdager feil og 
mangler på hjemmesida, og gjerne også om noen har ønske 
om å bidra der. 

E-postadr. er hjemmesiden@lundehund.no

Årets Utstillingshund
v/Ellen Utsi og Anette Vabø Andersen

Utstillingsåret og årets utstillingshunder 2022
I løpet av 2022 har det blitt stilt ut lundehunder på 68 for-
skjellige offisielle utstillinger. Endelig kunne lundehunddagene 
gjennomføres. Her deltok det 96 voksne lundehunder og 5 
valper.  

50 hannhunder har vært stilt ut i løpet av 2021. Dette er en 
oppgang fra 2021. To av hannene har vært på 16 forskjellige 
utstillinger. Tre av hannene har oppnådd flere gruppeplasse-
ringer. 

100 tisper har vært stilt ut i løpet av 2021. Dette er en oppgang 
fra 2021. To tisper har vært på 14 forskjellige utstillinger. 6 
tisper har oppnådd flere gruppeplasseringer.  

13 veteraner har vært stilt ut i løpet av 2021. 

Det har vært stilt ut minst 20 valper på valpeshow. Dette er en 
dobling i forhold til 2021. 

Det er flere hunder som har oppnådd gode resultater, men 
som ikke er påmeldt til årets utstillingshund. Vi vil oppfordre 
alle som oppnår gode resultater på en eller flere utstillinger i 
løpet av 2022, til å melde på til årets utstillingshund. 

Deltakere som ønsker en oversikt over poengutregning, kan ta 
kontakt på utstillingshund@lundehund.no for å få dette. 

HANNER 2022

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1 Pride Of Norway's 
Evolution 108 5 Anette Vabø-

Andersen

2 Hakon 101 5 Hilde Birgitte 
B. Altø

3 Moonheim Abbes 
Kaiser 99 5 Gerd 

Langenes
Tabell forts neste side
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Årets Aktivitetshund
v/Ida Skarkerud, Astrid Rødsand til høsten 2022, Alexander 
Eriksen fra høsten 2022

Vi har i år så langt vi kan se rekordmange påmeldte hunder, 
12 stykk fordelt på 10 eiere. Det er knallgøy å se så mye impo-
nerende resultater. Det er uten tvil at hunde-Norge har våknet 
igjen etter pandemien, og vi er tilbake til normal gjenge. 

Det har skjedd noen endringer siden sist.  Alexander Hope 
Eriksen har gått inn i komiteen for Årets aktivitetshund i Astrid 
Driva Rødsands sted. Dermed vil komiteen og tellekorpset fra 
nå av bestå av han sammen med Ida Skarkerud. 

Styret har i år besluttet og endre statuttene for årets aktivitets-

hund konkurransen, etter flere innspill fra medlemmene. Vi har 
falt ned på følgende:

Disse vil bli gjeldende fra 01.01.2023, altså fra neste års utreg-
ning:
• Alle konkurranser/prøver listet på lundehund.no sin tabell 

for aktivitet er tellende iht retningslinjer
• De 15 beste resultatene er gjeldende. Det er fører og 

hunde eier som selv sender disse inn.
• Ved poenglikhet vinner den med premiering i høyeste 

klasse. Ved klasselikhet vinner den med høyeste premie 
i klassen. Ved likhet i klasse og premiegrad vinner den 
yngste hunden.

• Poengberegningen gjelder på tvers av ulike klasser og 
aktiviteter iht liste på lundehund.no, dvs. ekvipasjen kan 
sende inn resultater fra ulike klasser og aktiviteter i  samme 
sesong.

• Det gis 5 poeng ekstra for mellomtittel (ag1, rl1 osv), 
vinner tittel og NM-titler

• Når en hund har oppnådd opprykk med mellom tittel gis 
det kun halv poengsum for påfølgende deltakelse i samme 
klasse for å stimulere til progresjon. Videre gis poeng etter 
tabellen som er listet på Norsk Lundehund klubb side.

• Det gis ikke opprykkspoeng før man fysisk foretar oppryk-
ket, det holder ikke bare å være kvalifisert til opprykk.

• De tre beste hunder blir premiert som Årets aktivitetshund 
(som før)

• Listen over de 10 beste blir annonsert i Lundehund-nytt

Det er moro å se så mye forskjellig aktivitet folk bruker hunde-
ne sine til, og dette viser også allsidigheten til Lundehunden. 
Vi ønsker alle lykke til i 2023 sesongen.

Lundehund kalenderen
Ble laget av 

• Ragna Fossen, Oslo
• Berit Fanneløb Martinussen, Vestbygda i Nordland
• Trine Thoresen, Øverbygd i Troms
• Hjelper Jon Wagtskjold, Bergen 

Kalendere 2023: 
Innkjøpt 150 stk., solgt 119 stk pr 31.12.22

Museumsgruppa 
v/ Turid Helfjord, Rita Daverdin og Karen Elise Dahlmo. 

Ingen aktivitet i 2022

TISPER 2022

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1
Pride Of 
Norway's Dew By 
Finnen

107 5 Anette Vabø-
Andersen

2 Paluna's Kira 
Unnidotter 85 5 Anahita Juvelid

3
Pride Of 
Norway's Blue 
Lava

80 5 Anette Vabø-
Andersen

VALPER 2022

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1 Toot's Alt Blir Bra 77 4 Åsa Fagerlund og 
Ellen Utsi

2 Gyda Fenjadottir 
av Vollakloa 68 3 Dagrunn Mæhlen

2 Lundehiets 
Sunshine Daisy 68 4 Belinda Andersen

JUNIORER 2022

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinge Eier

1
Pride Of 
Norway's 
Evolution

83 4 Anette Vabø-
Andersen

2 Pride Of 
Norway's Energy 61 4 Gerd Langenes

3 Pride OF 
Norway's Electric 47 4 Anahita Juvelid

VETERANER 2022

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1 Tor Av 
Stjernepoten 59 4 Belinda Andersen

2 Lundeskogens 
Ole-einar 56 4 Belinda Andersen

2 Lundesommer 
Tore Hund 56 4 May Elisabeth 

Lernæs Selbekk

Plass Hundens navn Eiers navn Starter Poeng

1 Paluna's Kira Unnidotter Anahita Juvelid 15 285

2 Karo Cecilie Standal 28 273

3 SnøfridSagadottir Nina Schneider 14 245
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Avl- og sunnhetsutvalget (ASU) og Krysningsgruppa 

Christen Lang, Bergen (leder til oktober 2022)
Hanna Gautun, Trondheim
Torbjørg Lille Wagtskjold, Bergen 
Sigrun Rytter, Vega
Ingvild Svorkmo Espelien, Trondheim (leder fra oktober 2022)
Astrid Rødsand, Oslo 
Alejandra Garcia, Oslo (fra oktober 2022) 

ASU har hatt ett fysisk møte i Trondheim der en dag var et 
felles møte med styret. I tillegg har ASU hatt 13 digitale møter 
i 2022. Videre har mange saker blitt behandlet fortløpende pr 
e-post. 

ASU har fått inn 93 henvendelser (som ikke angår krysnings-
prosjektet) i perioden. Disse henvendelsene har kommet via 
telefon, e-post og Facebook fra hundeeiere som søker råd i 
forbindelse med avl (25 stk), sykdom mm (51 stk) eller annet 
(14 stk). Spesielt i helsespørsmål, kan kontakten vare over 
mange uker/måneder og være ganske hyppig. Denne aktivite-
ten er viktig for rasen. Videre har ASU behandlet tre saker fra 
styret og iverksatt seks egne saker.

Rådgivning ang. avl- og oppdrett
ASU oppdaterer Huskelisten for oppdrettere på klubbens 
hjemmeside ved behov. I tillegg gir ASU råd om valg av avls-
kombinasjoner, paring, og oppfølging knyttet til avl til hunde-
eiere om som tar direkte kontakt. En ny serie av samlingene 
«Sammen for flere lundehunder» har blitt planlagt med opp-
start i mars 2023.

Rådgivning ang. mage-/tarmproblemer 
Klubbens Gastroguide er tilgjengelig på klubbens hjemmeside 
og oppdateres ved behov. I tillegg gir ASU v/Hanna Gautun 
råd til hunde-eiere som tar kontakt. Se egen rapport fra mage-/
tarmgruppen.

Hundetellingen 2022
Annethvert år kontakter klubben alle lundehundeiere i Norge, 
uavhengig av deres medlemskap i klubben, og innhenter en 
del informasjon om hundene deres. Disse hundetellingene 
er et svært viktig verktøy for å kunne følge med på helse-
tilstanden og utviklingen i rasen. Tellingen ble gjennomført i 
tidsrommet 01.01. - 31.03.2022, og resultatet for de renrasede 
hundene ble presentert i Lundehund-nytt nr. 2-2022, og for 
prosjekthundene i nr. 4-2022. Dette er et stort arbeid, der all 
informasjon legges inn i databasen, og vi er svært glade for at 
så og si alle eierne av lundehunder og prosjekthunder besvarte 
undersøkelsen. Vi fikk inn informasjon om 910 av i alt 937 
lundehunder. Dette gir en svarprosent på 97%, noe vi er svært 

fornøyde med! 

Databasen
Torbjørg ‘Lille’ Wagtskjold er ASUs representant i forbindelse 
med videreutvikling av databasen i samarbeid med Marc Da-
verdin og Helge Hafting. Lille er også ansvarlig for vedlikehold 
av hunderegisteret og gjennomføring av hundetellingene der 
databasen er hovedverktøyet. 

Det var Marc Daverdin som utviklet databasen og driftet den i 
flere år. Da han i 2022 ønsket avlasting som driftsansvarlig var 
vi så heldige å få Helge Hafting og Henrik Johnsen ved Institutt 
for datateknologi og informatikk (IDI) ved NTNU med på laget. 
Databasen ble overført til en server på NTNU høsten 2022, 
der den driftes av Henrik og Helge. Etter hvert vil de se på 
muligheter for videre utvikling av tekniske løsninger.

Frossen sæd
ASU er i dialog med NKK om lagring av sæd fra lundehunder 
og utvalgte krysningshunder. Kostnaden for lagring av sæd 
er i dag veldig høy og det er viktig at vi får en ordning som 
klubben har råd til. Det er et sentralt kriterium at klubben får 
disposisjonsrett for den lagrede sæden slik at vi kan ta ut sæd 
ved behov. NKK ønsker å se saken i sammenheng med de 
andre norske rasenes behov. Den har blitt liggende hos NKK 
over et år bla pga personalutskiftninger og stort arbeidspress, 
men de har nylig signalisert at de vil ta opp arbeidet med dette 
våren 2023. ASU har også undersøkt muligheter for etablering 
av en sædbank hos andre aktører. Dette krever imidlertid sta-
bil tilgang på veterinær med kompetanse på inseminasjon med 
frossen sæd. Pr i dag er det kun Ragnar Thommesen i Oslo 
som har spesialkompetanse på det. 

Informasjonsarbeid
ASU har hatt 13 innlegg i Lundehund-nytt hvorav tre artikler 
om krysningsprosjektet. I tillegg har ASU sammen med styret, 
skrevet en artikkel om rasen i Hundesport og bidratt til en 
artikkel om rasen i Aftenposten. 

Dommeraktiviteter
For å styrke kompetansen på eksteriørdømming av lundehund 
og øke kapasiteten i fht vurderning av prosjekthunder har det 
blitt opprettet en «Ekspertgruppe for dømming av lundehun-
der» bestående av Christen Lang, Arne Foss, Siv Sandø og 
Elisabeth Bugge Olsen. Gruppen hadde et fysisk møte over 
to ettermiddager i Trondheim (20-21 april) der de gikk grun-
dig gjennom dømming av lundehunder og dokumentasjon 
av prosjekthunder. Christen vil fortsette som en del av denne 
gruppen i 2023.

Forskning og helse

Kapselprosjektet
NLK har et samarbeidsprosjekt med Ellen Skancke (NMBU) for 
å avdekke om man ved hjelp av kapselskopi kan påvise fysiske 
endringer i tarmen hos lundehunder uten synlige symptomer 
på mage-tarmsykdom. Resultatene vil bli sammenlignet med 
data fra ultralyd. Klubben har fått støtte på 80.000 NOK fra 
Dyrlege Smidts stiftelse til innkjøp av kapsler. I tillegg har 
NMBU fått 235.000 NOK fra Agrias helsefond for å dekke 
kostnader til lønn og klinikkleie forbundet med undersøkelser 
utover selve kapselskopien. Dette, sammen med innsamlede 
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midler fra klubbens medlemmer sikrer nødvendig finansiering.  
Totalt skal 10 hunder kapselskopiundersøkes. På grunn av syk-
dom har vi dessverre måttet ta flere pauser i prosjektet. I løpet 
av 2022 har vi kommet litt over halvveis i undersøkelsene. Vi 
forventer å få undersøkelsene av hundene sluttført i løpet av 
våren 2023 og at resultatene blir publiserte i løpet av 2023.  

Krampejukkende lundehunder
Mange lundehundtisper opplever perioder med krampejuk-
king. Antall dager og graden av påkjenning varierer. ASU har 
kontaktet NMBU (Ellen Skancke, Astrid Indrebø mfl) uten å 
få noen ordentlig respons eller interesse. I et forsøk på å av-
dekke omfang, eventuelle mønster eller mulig årsak har ASU 
startet et miniprosjekt. En digital spørreundersøkelse har blitt 
besvart av ca 60 hundeeiere med plagete tisper og det ble 
lagt inn spørsmål om forholdet i 2022-hundetellingen. I tillegg 
er det tatt blodprøver av 8 friske tisper under jukkeperioden. 
Resultatene er ikke entydige og vil bli fulgt opp videre med 
nye blodprøver utenom jukkeperiodene, samt etter perioder 
med endret diett. En foreløpig rapport vil bli publisert i Lunde-
hund-nytt nr 1 i 2023.

Studie av tarmfloraen til lundehunder
ASU samarbeider med Claudia Melis om et studium av 
tarmfloraen til lundehunder. Det er samlet inn prøver av 60 
lundehunder og 42 prosjekthunder. Prosjektet vil blant annet 
kunne gi informasjon om tarmfloraens sammensetning hos 
hundene og kostholdets betydning. Prøvene har blitt analysert 
i 2022. Resultatene er under bearbeidelse og vil bli presentert 
på Lundehunddagene i 2023. Prosjektet er støttet av Claudias 
arbeidsplass Dronning Mauds Minne Høgskole for barneha-
gelærere (DMMH) og utføres i samarbeid med Will Ludington 
(Carnegie Institution for Science), Per-Arvid Wold og Anna 
Billing (DMMH). 

Krysningsprosjektet
Krysningsgruppa har i perioden bestått av medlemmene i 
ASU. Merete Evenseth har, på vegne av styret, vært mottaker 
av e-poster som omhandler prosjektet. 

Kull
Vi har hatt tre krysningskull på til sammen 12 valper i 2022. 
Til sammen hadde vi 20 førstegenerasjonshunder, 46 andre-
generasjonsvalper, 10 tredjegenerasjonsvalper og 4 fjerde-
generasjonsvalper pr 31.12.2022. Det er stor interesse for krys-
ningsprosjektet og ASU får jevnlig henvendelser fra folk som er 
interessert i valp.

Dokumentasjon av prosjekthunder
16 prosjekthunder har blitt dokumentert i 2022.  Hundene ble 
fotografert, målt, veid og beskrevet ved hjelp av et detaljert 
skjema. Resultatene fra dokumentasjonsskjemaene har blitt 
digitalisert i et samlet dokument. Det arbeides med å utvikle 
en vektet tallkarakter for lundehundlikhet for prosjekthundene.

Åpning av stamboken
Representanter fra ASU og styret har hatt to Teamsmøter 
(27.01 og 17.11), samt ett fysisk møte med NKKs helseavdeling 
(12.12) angående åpning av stamboken.

Etter oppfordring fra NKKs helseavdeling sendte klubben inn 
en sak til NKKs Sunnhetsutvalgs møte 11.05.2022 for å for-

ankre klubbens prosess fram mot åpning av stamboken for 
utvalgte prosjekthunder. Sunnhetsutvalget ga NLK full støtte og 
prosessen ble så presentert på et medlemsmøte på Morokulien 
28.07. På et ekstraordinært årsmøte 20.09.2022 stemte 92% 
av deltagerne for at klubbens skulle søke NKK om å få stam-
bokføre utvalgte prosjekthunder fra og med 3. generasjon etter 
krysning.

DNA-studier 
For å følge utviklingen av genetisk variasjon i krysningspro-
sjektet blir alle prosjekthundene DNA-testet. Til nå er 72 lun-
dehunder og prosjekthunder blitt testet. Klubben fikk i 2019 
invilget 60.000 NOK i støtte fra Landbruksdirektoratet for ar-
beidet og det er Claudia Melis som har stått for innsamling og 
tolkning av data i samarbeide med fagmiljø bl.a. ved NMBU 
og Genressurssenteret. De første resultatene ble publisert i 
det fagfellevurderte tidsskriftet Genes (https://doi.org/10.3390/
genes13010163) i januar, og viser at den genetiske variasjonen 
reduseres raskt ved tilbakekrysning med lundehund.  Resulta-
tene ble presentert av Claudia i et åpent Teamsforedrag 28.02.

I samarbeid med Claudia søkte klubben Landbruksdirektoratet 
i 2022 om ytterligere 60.000 NOK for å følge utviklingen av 
den genetiske variasjonen i rasen videre. Denne søknaden ble 
innvilget og arbeidet vil fortsette til mai 2024.

Rapport fra Valpeformidler
V/ Gerd Haugen og Alejandra Garcia 

 
Statistikk over valpeformidlingen

År Fødte 
valper

Valper 
formidlet

Omplasserings-
hunder

Interesseliste 
pr 31.12

2017 80 23 2 109

2018 85 36 5 123

2019 77 31 2 200 

2020 140 30 3 431

2021 138 27 5 185

2022 98 15 0 104

Rapport fra Giardia kontakten
v/Gerd Langenes

Som kontaktperson for Giardia, mottar jeg gjevnlig spørsmål 
om behandling og sjekking.

De fleste henvendelser kommer på telefon, Facebook og 
 personlig til meg på utstillinger.

Jeg ser et økende behov for informasjon om Giardia på Lunde-
hund, spesielt til alle de nye Lundehund eiere. Under Lunde-
hunddagene på Morokulien, tilbydde jeg, sammen med Anette 
Vabø-Andersen, hurtigtest på Giardia.  Dette ble veldig godt 
tatt imot, av medlemmene.  Dette håper vi kan fortsette på 
flere treff.
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Rapport fra mage/tarm kontaktene

Unni Hofstad 
Ikke mottatt rapport

Gerd Haugen 
Ikke mottatt rapport

Hanna Gautun
I 2022 mottok jeg 40 henvendelser fra lundehundeiere med 
hunder med mage-/tarmproblemer av ulik karakter, noe som 
er en liten økning fra de to siste årene. Disse har blitt fulgt opp 
i ca 2 - 16 uker eller mer, til tider ganske hyppig (nesten daglig 
i starten) alt etter problemets karakter og utvikling. Ikke alle 
hundene har IL, noen har en magekatarr, noen en infeksjon av 
en bakterie eller parasitt (for eksempel giardia) og ikke minst, så 
har noen flere tilstander på en gang. Noen hunder med IL får 
andre kompliserende tilstander underveis, da de er ganske sår-
bare. Noen hunder har nettopp blitt syke mens andre har vært 
det lenge.

Jeg har også diskutert behandling av noen IL-syke hunder med 
noen veterinærer. Dette har gjerne skjedd med utgangspunkt 
i Gastroguiden som vi har fått flere gode tilbakemeldinger på. 
Arbeidet med å gi råd til eiere med syke hunder kan til tider 
være ganske energitappende. Jeg mener allikevel at det er viktig 
at klubben og ASU har noen som kan gi råd i disse tilfellene og 
er innstilt på å fortsette med det.

Lundehund-nytt

Redaksjon fram til høsten 2022:
• Elin Maribo Hovde, Bømlo (redaktør) til høsten 2022
• Jon Wagtskjold, Bergen til høsten 2022
• Solveig Bjørkenes Steinnes, Bardu til høsten 2022
• Dagrunn Mæhlen, Lensvik til høsten 2022

 
Ny redaksjon fra høsten 2022:

• Hege Charlotte Faber
• Anne Gavelstad Iversen
• Inger Eirin Haugan

Årsmelding for 2022 fra redaksjonen for Lundehund-nytt

Lundehund-nytt er klubbens medlemsblad. Bladet har også i 
år kommet ut med fire utgaver, ca. hvert kvartal. Bladet distri-
bueres til registrerte betalende hovedmedlemmer når redaksjo-
nen avslutter arbeidet med hver utgave. 

Redaksjonen har også i 2022 sendt ut fire utgaver. Bladet er 
tildelt ressurser som gir oss gode muligheter til å produsere et 
innholdsmessig og kvalitativt tilfredsstillende blad for klubbens 
medlemmer innenfor budsjetterte rammer.

I løpet av året har bladet skiftet redaksjonsmedlemmer. Elin Ma-
ribo, Dagrunn Mæhlen, Solveig B. Steinnes og Jon Wagtskjold 
har gått ut av redaksjonen mens Hege Charlotte Faber, Inger 
Eirin Haugan og Anne Gavelstad Iversen overtok roret ved utga-
ve nr. 4 i løpet av året.

Redaksjonen har arbeidet meget godt sammen, og har et godt 
samarbeid med klubbens styre og arbeidsgrupper. Mye av 
 bladets innhold produseres av redaksjonen og klubbens komité-
er og utvalg. Medlemmer sender inn stoff til oss, og vi er veldig 
fornøyde med de bidragene, enten det er artikler eller bilder. 
Vi har også et godt samarbeid med trykkeriet som er valgt etter 
anbudsrunde.  

Medlemmer som ønsker å sende artikler og bilder for publi-
sering i bladet kan kontakte redaksjonen på e-postadressen 
redaksjon@lundehund.no

Rapport fra Lundebua
v/ Merete Evenseth

Klubben selger jevnt og trutt mange bøker i løpet av et år. I år 
kunne vi endelig kjøpe inn litt varer og jubileumseffekter, siden 
Lundehunddagene ikke ble avlyst.

Styret er veldig åpne for gode produkter, som vi kan ha i Lun-
debua. Vi har et flott samarbeid med Magnor glass for bestilling 
av øl og vinglassene våre, slik at vi slipper å ha de på lager, men 
kan bestille rett for kunden.De fargerike halvstup halsbåndene 
fra Kifani er veldig populær og de bestiller vi inn når det begyn-
ner å bli fritt på lageret, som er i Tromsø hos leder. Lageret av 
bøker er i Kongsvinger hos Geir Morten Jansberg.

Beholdningsoversikter følger på neste side.
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VARER  Lundebua 2022 PR 
31.12.2021

Kjøpt i 
2022 Pr 31.12 Innkjøpspris Utsalgspris Totalt varelager

Ølglass fra Magnor med 
lundehund motiv

Bestilles rett 
fra Magnor

2 0 kr 289,00 kr 300,00 kr 0,00

Vinglass fra Magnor med 
lunehund motiv

Bestilles rett 
fra Magnor

0 kr 185,00 kr 300,00 kr 0,00

Lundehund boka 300 217 kr 75,00 kr 399,00 kr 16 275,00

Pins lundefuggel, gave 140 139 Gave 10 kr 50,00 kr 1 390,00

Tøymerke stor logoen 44 38 vet ikke, 30 kr 50,00 kr 1 140,00

Boken  «Alt for Norge» 18 7 kr 199,20 kr 250,00 kr 1 395,00

Halvstrup halsbånd fra Kifani 5 40 5 kr 333,00 kr 400,00 kr 1 665,00

Jubileumscaps 60 år 50 18 kr 248,75 kr 300,00 kr 4 478,00

Jubileumskopp 60 år 50 6 kr 111,25 kr 150,00 kr 668,00

Klistremerker innvendig og 
utvendig rute

100 67 kr 15,62 kr 20,00 kr 1 047,00

Utstillingsholder komplett 300 268 kr 17,95 kr 50,00 kr 4 811,00

Utstillingsholder ekstra 
plastlomme 

200 185 kr 10,15 kr 20,00 kr 1 878,00

Lundehund garn fra Selbu 
Spinneri.

136 117 kr 42,50 kr 100,00 kr 4 973,00

Totalt varelager pr 31.12.2022 kr 39 720,00

ROSETTER  
oversikt 2022

Opptelt 31.12.21 Innkjøpt 2022 Brukt i 2022 Opptelt  
31.12.2022 INNKJØPSPRIS LAGER VERDI

HP Valp 2 15 3 14 kr 30,13 kr 421,82

BIR Valp 4 1 3 kr 31.10 kr 93,3

BIM Valp 2 1 1 kr 31.10 kr 31,10

Barn og Hund 13 9 4 kr 22.40 kr 89,60

BIR Junior 3 1 2 kr 31.10 kr 62,20

BIM Junior 2 0 2 kr 31.10 kr 62,20

Excelent 34 10 24 kr 31.10 kr 746,40

Very good 13 4 9 kr 31.10 kr 279,90

CK 36 10 26 kr 32.50 kr 845,00

Championat 13 0 13 kr 51.40 kr 668,20

Cert 3 2 1 kr 36.10 kr 36,10

BISS 0 2 1 1 kr 224,84 kr 224,84

BIR 6 1 5 kr 51.40 kr 257,00

BIM 6 1 5 kr 51.40 kr 257,00

BIR Veteran 2 1 1 kr 31.10 kr 31,10

BIM Veteran 2 1 1 kr 31.10 kr 31,10

HP AVL Klasse 17 0 17 kr 31.10 kr 528,70

HP Oppdrett 10 4 6 kr 31,10 kr 186,60

Beste oppdretter kl. 5 1 4 kr 31.10 kr 124,40

Beste Avlsklasse 7 0 7 kr 31.10 kr 217,70

Hederspris 0 6 5 1 kr 286,50 kr 286,50

Parklasse 0 2 1 1 kr 50,50 kr 50,50

Kom som du er 0 2 1 1 kr 50,50 kr 50,50

Sum lager 2022 kr 5581,76
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Fylkeskontakter

• Troms og Finnmark nord: Janne-Grethe Konst Strøm, 
Hammerfest

• Troms og Finnmark sør: Nina Schneider, Tromsø
• Nordland nord: Else-Britt Lian, Narvik
• Nordland sør; Karen Elise Dahlmo, Drevja
• Trøndelag nord; (avd Trøndelag ved styret): Iren Storli, 

Steinkjer. 
• Trøndelag sør: NLK avd. Trøndelag v/styret. Leder Hilde 

Birgitte Berg Altø
• Møre og Romsdal: Cecilie Standal, Ørskog.
• Vestland: Torbjørg (Lille) Wagtskjold, Bergen 
• Agder: Kristin Moi, Iveland
• Vestfold og Telemark: Tove Strandmoe, Sandefjord
• Viken Vest: Kristin Duvold, Heggedal 
• Viken Øst: Alejandra Garcia, Drammen
• Oslo: Pascale Renee Cyr, Oslo
• Innlandet Vest: Helge Bjerke, Gausdal
• Innlandet Øst: Geir Morten Jansberg, Kongsvinger. Og 

Gro W. Viken, Arneberg

Årsrapporter fra fylkeskontaktene:

Troms og Finnmark, nord
v/ Janne-Grethe Konst Strøm 
   I Finnmark er det nesten stillstand på antall lundehunder. 
Det er kommet en ny valp til fylket i 2022. Vi håper på å få 
flere hunder i 2023. 
   Siden avstandene er store, har det ikke blitt avholdt noen 
 treff. Heldigvis er kontakten mellom lundehundeiere i Finn-
mark god.

Årsrapport 2021 fra Troms og Finnmark – sør
v/ Nina Schneider 
   I 2022 har det vært hundetelling, noe de aller fleste har be-
svart digitalt. Etter noen påminnelser og en liten ringerunde var 
alt i boks, og samtlige hadde svart. Pr. desember 2022 var det 
ca. 54 lundehunder i det som har vært Troms fylke, 21 tisper 
og 33 hannhunder. I tillegg har vi seks prosjekthunder i regi-
onen, en I1, tre B2 og to B3-prosjekthunder. Det ble født ett 
valpekull i Troms i 2022. 
   Noen organiserte treff har det ikke vært. Vi har en aktiv 
 facebook gruppe der treff ofte avtales spontant, i all hovedsak 
i Tromsø-regionen. Også i 2022 jobbet vi med eggleting for 
Avinor ved Tromsø lufthavn. I starten av sesongen  hadde vi 
besøk av et tysk filmteam som gjorde opptak- det var spennen-
de å være med på.

Nordland nord 
v/ Else-Britt Lian,  
   I løpet av 2022 er vi nå blitt 10 lundehunder i Narvik. Ikke 
minst som et resultat av et nydelig valpekull hos Gunn Laila 
Zahl Johansen. Selv prøvde jeg igjen å få paret Linde Seraphim 
av Revehjerte, men heller ikke denne gangen lyktes det.   
   Vi har ikke hatt noe felles treff, men jeg håper virkelig at 
alle kan samles helgen 5.-7.mai når vi arrangerer Nord-Norsk 
Lundehundtreff på Ballangen camping litt sør for Narvik. Da 
håper vi selvfølgelig også at så mange som mulig fra fjern og 
nær kommer å besøker oss! Vi gleder oss veldig til å møte 
kjente og ukjente i den fine Lundehundfamilien!

Nordland sør  
v/ Karen Elise Dahlmo 
   Pr. 16. desember var det 50 lundehunder i Nordland sør, da 
er 4 prosjekthunder inkludert. Tallet er ganske stabilt. Det som 
var litt overraskende var den store forskjellen på tisper med 34 
til hannhunder med 16. Det ble ikke født valper i Nordland sør 
i 2022.

   Her trengs det flere hannhunder og tispeeiere som prøver på 
å ha kull, for å få opp antall valper. 
   Det har vært en del forespørsler på telefon angående helse 
for å få tips. Noen har blitt henvist videre til ASU. Det har også 
kommet forespørsler angående å finne parringspartnere. 
   Lundehundtellingen kom i mål til slutt. Takker alle lunde-
hundeierne for at de stiller opp og er med på denne viktige 
oppgaven, både de som svarte elektronisk og på telefon. Det 
har vært litt lite aktivitet i sørfylket etter pandemien, men noe 
har vi da fått til. 
   I begynnelsen av oktober hadde vi ei treffhelg i Drevja, på 
Blåfjell hundesenter. Hadde deltagelse fra Tromsø i nord til 
Austafjord i sør. Ei trivelig helg som frister til gjentagelse. 
   Årets siste treff hadde vi på Mo i Rana for å se en gammel, 
litt rar, utstoppet lundehund. Et trivelig treff med deltagelse fra 
Rana og Vefsn. 
   I løpet av året har vi gjennom Messengergruppa , «Lunde-
hunder på Helgeland» sporadiske treff/ gåturer rundt om i 
nærområdet.

Møre og Romsdal
v/ Cecilie Standal 
   Jeg har ikke fått til noe i 2022

Vestland
v/ Lille Wagtskjold 
   I Vestland fylke er det nå 84 lundehunder, fordelt på 45 han-
ner og 39 tisper, inkludert 10 nye valper som kom til i 2022. 
Det ble født 1 valp i Vestland fylke i 2022, og 1 hund flyttet til 
et annet fylke, mens to hunder døde i 2022.  
   Ved årsskiftet var det 49 var medlemmer i fylket, og fyl-
kets eldste hund er Odin Nico på 14 ½ år, som eies av Eline 
Børtveit.

Agder
v/ Kristin Moi 
   I 2022 ble det ganske stille fra meg ut over året. Var med på 
å gjennomføre lundehundtellingen, hadde noen få hyggelige 
telefonsamtaler, men de fleste hadde svart på nettet. Vi had-
de et lite treff på Iveland 7. mai, hvor vi samlet seks hunder. 
Planen var å ha flere treff etter sommeren, men da endte jeg 
opp med et gårdskjøp og flytting. Satser på å komme sterkere 
tilbake i 2023 :)

Vestfold og Telemark
v/ Tove Strandmoe 
   Vi har hatt to treff med frislipp av hund i 2022. Første treffet 
var på Dog Camp i Tønsberg, 23. april. 25 mål med inngjerdet 
frihet for ca 20 hunder og deres menneske flokk. Vi var der 
i to timer, da var hundene slitne. Menneskene kunne nok ha 
holdt ut lengre.
   Søndag 9. oktober inntok vi Gokstadholmen i Sandefjord, 
ett perfekt sted å ha hundetreff! Ei hel øy hadde vi for oss selv. 
Vi hadde tre båter som skysset oss over. Der var vi også ca 20 
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hunder med familier. Vi grillet, og praten gikk løst i flere timer.
   I forbindelse med NKK-utstillingen i Sandefjord inviterte vi 
alle utstillere til grilling på Syrinborg. Det ble en kjempefin dag 
med mennesker og hunder fra flere kanter av landet.
   Henvendelser om hjelp til å finne parringspartnere har vi 
hatt og flere besøk for å bli kjent med rasen.
   Det er født valper i distriktet og det har flyttet til valper i fra 
andre distrikter.

Viken vest
v/ Kristin Duvold 
   Ikke mottatt rapport.

Viken øst
v/ Alejandra Garcia 
   Ikke mottatt rapport.

Oslo
v/ Pascale Renee Cyr 
   Ikke mottatt rapport

Innlandet vest 
v/ Helge Bjerke 
   Ved årsskiftet var det 45 lundehunder fordelt på 17 hanner 
og 28 tisper i Innlandet Vest (tidligere Oppland fylke). Av disse 
3 prosjekthunder som alle er B2. I 2022 ble det født bare et 
valpekull, et flott kull på 4 valper som alle har flyttet til andre 
deler av landet. 
   Går vi tre år tilbake var det bare 33 lundehunder i fylket, 
dvs. at det nå er 12 flere! Jeg håper antallet forsetter å øke, og 
kanskje passerer vi 50 i 2023?
   Vår eldste lundehund er Dunderdalens Helga (Troya) som 
var 10 år og 9 måneder ved årsskiftet.
   De fleste lundehundene våre bor i Vest-Oppland. Men spe-
sielt i Valdres og Gudbrandsdalen er det få lundehunder. Kan-
skje vi kan gjøre noe med det, oppdrettere? 
   Vi har 10 hanner som er 2 år eller eldre, men når de med 
avlssperre er trukket fra, er det bare 6 hanner som er potensi-
elle fedre. Av disse er 4 blitt fedre hittil. Det må vi være svært 
fornøyde med! De 4 har tilsammen 32 valper fordelt på 11 
kull. 
   21 tisper er 2 år eller eldre, og av disse har 11 fått minst 1 
valpekull! Mer enn halvparten, kjempebra! Tilsammen har de 
fått 48 valper fordelt på 18 kull. Det er interessant å se at ca. 
40 av valpene er flyttet til andre deler av landet eller uten-
lands. Oppdretterne har dermed bidratt til å sikre en god geo-
grafisk spredning av valpene med tanke på framtidig tilgang til 
avlspartnere.
   I 2022 har vi fortsatt med våre tradisjonelle treff ved Prøy-
senstua sammen med resten av Innlandet. Treffene på «Prøy-
sen» er et kjernepunkt i lundehundmiljøet i Innlandet. I tillegg 
har vi også hatt et treff i en hundepark. Tusen takk til dere som 
har tatt initiativ til treffene!
   Belinda og Kjell Andersen inviterte til bursdagsselskap for 
Norsk Lundehund Klubb 22. november. Dessverre meldte 
mange avbud på grunn av sykdom og elendige kjøreforhold. 
Vi var likevel en fin gjeng som feiret den store dagen på Nes, 
med bursdagskake med jubileumslogo og lotteri som ga nesten 
kr 2.000 til kapselprosjektet. NRK Innlandet sendte samme 
dag intervju med Turid Helfjord som snakket varmt og godt 
om Norsk Lundehund.
   Vi håper å få enda flere lundehunder og eiere med på treff i 

2023. Lundehundeiere som ikke er medlem i Facebook-grup-
pen Lundehundeiere i Innlandet oppfordres til å melde seg 
inn.

Innlandet øst
v/ Geir Morten Jansberg Fylkeskontakt Innlandet Øst og Gro 
W.Viken 
   Nok ett år er gått og det begynner å normalisere seg etter 
pandemien. Lundehund folket har begynt å treffes litt oftere 
igjen både privat og arrangementer. Belinda Andersen, Ida 
Skarkerud og Helge Bjerke har vært primus motorer for tref-
fene ved Prøysenstua samt at Belinda hadde ett arrangement 
hjemme i forbindelse med 60 års jubileet til klubben.
   Vi hadde i år Lundehund dagene på Morokulien sammen 
med Svenske lundehund klubben hvor jeg og Ellen Utsi var 
lokale kontakter. Vi hadde utstillingen lørdag og Svenskene 
søndag. Lørdag kveld var det festmiddag på Grensekroa. Det 
var mønstring av prosjekthunder og «kom som du er» utstil-
ling hvor prosjekt hunder og andre som av forskjellige årsaker 
ikke stilte i hoved utstillingen. Takk til alle som hjalp til der det 
trengtes.
   Vi har i dag ca 60 lundehunder i innlandet øst hvorav 7 er 
prosjekthunder

NORSK LUNDEHUND KLUBB AVDELING TRØNDELAG
Styret for Norsk Lundehund Klubb Avdeling Trøndelag har i 
2022 bestått av:

• Hilde Birgitte Berg Altø (leder)
• Jann-Magnar Fiskvik (nestleder)
• Claudia Melis (sekretær)
• Gunn Tove Ormset (kasserer)
• Merethe Varslot Boneng (styremedlem)
• Iren Storli (varamedlem)
• Siri Monkan (varamedlem)
• Revisorer: Mari Østgaard, Trond Åge Seem (vara)
• Valgkomite: Unni Storli og Tonje Andersen
• Vara: May Elisabeth Lernæs Selbekk

Avdelingen avholdt årsmøte 5.februar 

Styret har hatt 3 ordinære styremøter. I tillegg har flere saker 
blitt behandlet på epost/zoom.

Avdelingen har hatt følgende aktiviteter i perioden
• Kurs i nosework 22.-23.oktober
• Avholdt hos Sportshunder i lokaler på Havstein.
• Vi hadde kurs i Nosework nest siste helgen i oktober. 

Det var et vellykket kurs der hunder og eiere fikk prøvd 
litt variert gjennom helgen. 

• I år hadde vi også vårt tradisjonelle lundehundtreff på 
Kvam etter Steinkjerutstillinga i september.

• Det var ei meget trivelig helg, med sol fra blå himmel. 
• Vi var 30 tobeinte og 34 firbeinte på campingen. Det 

var ikke så mye aktiviteter på treffet i år, men vi kjørte 
lundehundrace for valper og juniorer – til stor glede for 
alle.

• Julelunsj 3.desember
• Vår årlige julelunsj ble arrangert på Øye grendahus. 

Der var vi 46 tobeinte og 28 firbeinte. Loddsalget gikk 
rett til himmels, og ble solgt lodd for rett under kr 
5000,- 
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Ellers så har det vært en del spontantreff rundt omkring i 
 fylket.

Støtte til kursavgift 
Medlemmer som ikke hadde anledning til å delta på våre 
kurs pga. lang reisevei, kunne søke om støtte på kr. 500 for 
deltakelse på ett lignende aktivitetskurs i sitt nærområde. Av-
delingen satte av kr. 3000 til dette formålet. Ingen søknader 
kom inn.

Grasrotandel til Avdeling Trøndelag
Avdelingen er registrert for å motta støtte gjennom Grasrotan-
delordningen til Norsk Tipping. Ordningen ga en inntekt på kr 
16 044,76.

Eiendeler
Pr. 31.12.2022 har Norsk Lundehund Klubb Avdeling 
Trøndelag følgende eiendeler:
• Ett utstillingsbord
• To dommerkofferter

• En roll-up
• Ett hinder 
• En tunnel

Innlegg til Lundehund-nytt
Styret har sendt inn kort rapport om aktiviteten i avdelingen til 
samtlige 4 nummer av Lundehund Nytt i 2022.

Facebook
Avdelingen har en egen Facebook-side: Norsk Lundehund 
Klubb Avdeling Trøndelag. https://www.facebook.com/pages/
Norsk-Lundehundklubb-avd-Tr%C3%B8ndelag/15907305478
19151?fref=ts. Og en Facebook gruppe: https://www.facebook.
com/groups/819971271408467/

Takk til alle!

Styret ønsker å takke alle våre tillitsvalgte, frivillige og andre støttespillere for 
deres innsats og engasjement for lundehunden og klubben i året som er gått!

Merete Evenseth 
leder

Hilde Birgitte Berg Altø 
nestleder  

Karen Elise Dahlmo 
sekretær

Gunn Laila Zahl 
Johansen 
kasserer

Iren Storli 
styremedlem

Tor-Arne Helle 
vara

Alexsander Eriksen 
vara
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VEDLEGG 1 TIL ÅRSMELDINGEN 2023

KLUBBENS EIENDELER pr 31.12.2022
• Innkjøpt i 2022: Nyinnkjøpt skriver til kasserer. Står hos 

kasserer Gunn Laila Zahl Johansen
• Innkjøpt i 2022: En Zettle kortleser/betalingsterminal. Er 

hos nestleder Hilde Birgitte Berg Altø
• Innkjøpt i 2022: Miniatyrbilder av BIR og BIM statuetten. 

Skulle vært i en større størrelse. Er hos Christen Lang
• Flyttet i 2022: Klubbens database er flyttet til Institutt for 

datateknologi og informatikk (IDI) på NTNU fra høsten 
2022. Våre systemansvarlige der er Helge Hafting og Hen-
rik Johnsen

• Innkjøpt i 2019 til Lundehunddagene i Mosjøen: En rol-
lupp med tekst Lundehunddager. Er hos Karen Elise Dahl-
mo

• Restopplaget av Rasekompendiene på flere språk. Er hos 
Christen Lang

• Originalbildet av Måstad, tegnet av kunstneren Aina 
Johansen fra Værøy. Ble brukt til å trykke opp æres dip-
lomer. Bildet er rammet inn og skal gå som et” vandre-
bilde” mellom klubbens ledere. Er nå hos leder Merete 
Evenseth

• Et stort vevd teppe av en Lundefuggel, gitt av Christen 
Lang og skal følge lederen av klubben. Er hos leder 
Merete Evenseth

• Stoffbilde av lundefugler, mottatt fra Christen Lang i 2017 
og skal følge lederen av klubben. Er hos leder Merete 
Evenseth

• Porselensfat fått til 50 års jubileet fra DCNH. Er hos leder 
Merete Evenseth og blir levert til Arkiv i Nordland i 2023

• 1 stk utstillingstelt. 1 stort telt med stenger, beregnet for 
utstillinger, 3 kaffekanner, 1 høydemåler, 1 utstillingsbord, 
malte plasserings kjegler 1-4 plass og 2 ringsekretær kof-
ferter til utstillinger. Er hos Hilde Birgitte Berg Altø.

• De resterende Måstadpokalene, som ble gitt av familien 
Burschil fra Tyskland. (25 stk ferdig med årstall, ble gitt i 
2005). Oppbevares hos Solvor Melum. Til Værøy 2012 
hadde Klaus Burschil med pokaler fra 2023-2029.

• Diverse” standsmateriell”, 1 fiskegarn, 4 glass kavler, 2 
rolluper med bilder og logoen til klubben, 12 kvm teppe-
fliser, 7 plakater og en stor rollup, som klubben fikk fra 
NKK i 2016 med bilde av Benoni og Rosa samt litt diverse 
plakater og inngjerdingen. Dette er hos Geir Morten Jans-
berg

• Et stort banner av Måstad, som klubbens leder fikk i 2020 
fra en sportsforetning i Tromsø. Bildet er tatt fra Håheia 
mot Måstad og ble laget av sportskjeden Norrønna. Den 
er hos leder Merete Evenseth

• En minnepenn med klipparkivet, skannet av Helge Tollef-
sen, befinner seg hos leder Merete Evenseth

• Trykk kloss med klubbens logo. Laget til klubbens 50 års 
jubileum for å bruke til trykk på skinn etc. Kan lånes ut. Er 
hos leder Merete Evenseth

• Restopplaget av Lundehundboka er lagret hos Geir 
Morten Jansberg, på butikken hans.

• Lundebua med varelager og rosettlageret er hos leder 
Merete Evenseth

RIKSARKIVET
Eleanor Christies private arkiv og fotografier, ca. 750 doku-
menter og like mange fotos. Skannet inn av Helge Tollefsen 
og levert Riksarkivet 14.11.2014. Dokumentene ligger ute på 
nettet www.arkivportalen.no

SENDT TIL ARKIV I NORD I 2018-2020
• Hefte fra evaluering av Værøytreffet, Spesialutstillingen på 

Øysand og et hefte over alle vandrepokalene til klubben 
med statuttene og vinnerne.

• Glass monument fått til 50 års jubileet fra NKK
• NLK fane fra klubbens oppstart, av labben
• Brodert bilde fått til 50 års jubileet fra den finske lun-

dehund klubben. 
• En minnepenn over en god del gamle bilder fra klubbens 

oppstart. Skannet av Helge Tollefsen hos Sofie Schøn-
heyder. Lagret på klubbens Dropbox.

• Ingvild Espelien hadde noen bokser med originalbilder, 
samlet inn til boken.

• Ei eske med gamle gjenstander fra arkivet til Sofie Schøn-
heyder.

• En del regnskapspermer frem til 2015
• Sofie Schønheyder’s fysiske arkiv fra klubbens begyn-

nelse.
• Gammelt fysisk arkiv angående registrering av valper og 

utstillinger. Resultatene er lagt inn i Databasen. Dette 
arkivet kommer fra Laila Koldingsnæs Myrvold og Gro W. 
Viken.
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Årsmøte 2022  
Regnskap for 2022 med revisors beretning  

budsjett 2023 - 2024
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REVISORS BERETNING

Revisors beretning er ikke tilgjengelig når sakspapirene skrives.

Beretningen vil bli distribuert/lest opp på årsmøtet.

AVSATTE MIDLER    

Avsatte midler Gaver til 
helsearbeid

Gaver til 
NLK

Lunde-
hundtreff

Krysnings- 
prosjekt

Kapsel-
prosjekt

Jukke-
prosjekt

Revisjon 
 bok Giardia Sædlager

Sum pr 31.12.21 59271 1 361 2 020 52 000 57 434 8 967 187 673 14 000 0

Gaver i 2022 16 763 0 0 0 6 295 0 0 2 358 2 653

Brukt i 2022 -12 477 -1 361 -2 020 -27 265 -4 002 -17 669 -10 341 -1 219

Merforbruk ASU -7 992

Merforbruk 
jukkeprosjekt -8 702

HD prosjektet -1 737

Sum pr 31.12.22 45 126 0 0 24 735 59 727 -8 702 187 673 6 017 1 434

Overføres fra 
Kapselprosjekt 59 727 -59 727

Overføres fra Giardia 6 017 -6 017

Avsatt i budsjett 2023 -10 000 -12 000 -1 434

Avsatt til trykking 
ny bok 2024 30 000

Sum pr 31.12.23 100 870 12 735 0 217 673 0 0

16 17

Budsjett 2023 Revidert budsjett 2023 Forslag budsjett 2024

Inntekter

Annonser LHN 4 800 3 600 3 600

Lundebua 90 000 90 000 160 000

Avsatte midler, helse 10 000

Avsatte midler, Krysningsprosjekt 12 000

Avsatte midler Sædbank 1 434

Avsatt midler trykking ny bok 217 673

Momskompensasjon 20 000 20 000 20 000

Kontingent 220 000 220 000 230 000

Lotteri 10 000 10 000 10 000

renter inn 300 0 0

Lundehunddagene/ treff 6 000 6 000 8 000

Utstilling inntekt 40 000 40 000 45 000

Sum inntekter 391 100 413 034 694 273

Utgifter

Årsmøte utgifter 31 000 30 000 30 000

Lundehunddagene/ treff 10 000 5 000 6 000

Lundehundnytt trykk 60 000 70 000 80 000

Utsending LHN 50 000 45 000 45 000

Programvare LHN 8 000 8 000 8 000

Styrets utgifter 40 000 50 000 50 000

Museumsgruppa 1 000 1 000 1 000

Utstilling 30 000 40 000 50 000

Lundebua varer og porto 60 000 30 000 50 000

Rekvisita/kontorhold 2 000 2 000 2 000

ASU 35 000 30 000 30 000

Kryssprosjekt 30 000 42 000 42 000

Helse prosjekt utgifter 0 10 000 10 000

Adferds/mentalgruppa 7 000 2 000 3 000

Nordisk møte 18 000 18 000 20 000

Kompetanseheving/kurs 50 000 10 000 10 000

Sammen for flere lundehunder 25 000 25 000

Representasjon 5 000 10 000

Dommeraktiviteter 15 000 5 000 15 000

Web/ data/hjemmesida 5 000 15 000 26 000

Gaver fra NLK 10 000 8 000 10 000

Bankkostnader 700 900 1 000

Revisjon/nytt opplag bok 20 000 25 000 5 000

Avsatt til trykking ny bok 2024 30 000 250 000

til styrets disposisjon 20 000 5 000 10 000

Sædbank 10 000 5 000 5 000

Gentest, Landbruksdirektoratet 30 000

RAS-seminar 50 000

Sum utgifter 512 700 596 900 794 000

Differanse -121 600 -183 866 -99 727

BUDSJETT
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Innkomet sak fra styret:

Sak fra styret angående avsatte midler. Gjelder årsmøte 2023 den 18.04.23

Norsk Lundehund Klubb har fått og fremdeles får, endel 
pengegaver, som blir øremerket til noe som giveren 
ønsker å støtte. Nå har vi endel slike «prosjekter», som 
vi i styret foreslår å slå sammen. Dette er blant annet 
for å lette arbeidet til kasserer og for å rydde opp i 
«prosjekter» som straks er ferdig.

Helsearbeid 
Her er den største potten som berører klubben. Det 
meste handler om helse og styret ønsker å beholde disse 
avsatte midlene, samt overføre andre til denne.
Pr 31.12.22 står det kr 45 126,-

Kapselprosjektet 
Har foregått over flere år og den største utgiften er 
allerede betalt for et par år siden, nemlig de 10 kapslene 
for ca 10 000,- pr stykke. Nå er kapselprosjektet straks 
ferdig. Det gjenstår i skrivende stund, 4 hunder. I løpet 
av våren 2023 vil alle hundene være ferdig med dette og 
det går lite penger ut fra kapselprosjektet. Styret foreslår 
å sette resterende over til Helse.
Pr 31.12.22 står det kr 59 727,-

Giardia 
Dette var penger som sto over fra da giardiagruppen 
eksisterte. Det er ikke gaver fra folk, men frivillig 
egenandel når det har vært tilbudt testing. På 
Lundehunddagene i 2022 ble det tilbudt testing, i regi 

av giardiakontakten og innkjøpt 75 svabler til 9375,- Det 
ble testet 49 hunder. 26 svabler måtte destrueres pga 
datostempling. Styret foreslår å overføre resterende til 
Helse. 
Pr 31.12.22 står det kr 6017,-

Jukkeprosjektet 
Her er det fremdeles aktivitet og de øremerkede midlene 
er forlengst brukt opp. Resterende er tatt fra Helse.

Krysningsprosjektet 
Foregår fremdeles og denne ønsker styret å beholde.
Pr 31.12.22 står det kr 24 735,-

Sædlagring 
Her får vi også inn noen gaver og vi har noen avdøde 
lundehunder, som klubben har fryst ned sæd fra. I 
skrivende stund er ikke denne potten så stor, men 
i fremtiden kan det bli et større antall hunder vi vil 
beholde og da må vi nok øremerke penger til dette når 
vi får inn gaver. 
Pr 31.12.22 står det kr 1434,-

Trykking av ny bok i 2024 
Disse pengene forsvinner i 2024 når vi betaler forlaget 
for trykking av boken. 
Pr 31.12.22 står det kr 187 673,-

Styrets forslag til årsmøte er å ha disse øremerkede midler: Helse- og Krysningsprosjekt, samt sædlageret fra 
1.1.2023. 

Dette gjør at de som ønsker å gi en pengegave til klubben kan velge mellom disse tre prosjektene. Og det vil lette 
kasserer jobben betraktelig. Det er bestandig styret i samarbeid med ASU, som diskuterer hva disse øremerkede 
pengene skal brukes til.

Styret håper årsmøte kan støtte opp om dette.

Innkomne saker fra medlemmene:

Det er ikke kommet inn saker fra medlemmene til behandling på årsmøtet 2023. 

Årsmøte 2023 
Saker til behandling

For bruk av fullmakt ved stemming på saker, se neste side.
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FULLMAKT ved avstemming på saker
Hvert medlem kan gi fullmakt til ett (1) annet  medlem som møter på årsmøtet. Fullmakt kan bare brukes til å avgi 
stemme på saker som legges frem på årsmøtet (se NLKs lover §3.2). 

Det er fra i år mulig å levere fullmakt på to ulike måter: enten ved å sende et fullmaktsbrev med vanlig post eller 
å sende en e-post-sending med fullmakt. Denne metoden for e-postsending benyttes nå også ved fullmakter til  
Representantskapsmøtene i Norsk Kennel Klub.

Fullmakten skal skrives på eget ark og utformes slik:

Jeg (tydelig navn) gir med dette fullmakt til  ..................................... for å stemme på saker på mine 
vegne på digitalt årsmøte i Norsk Lundehund Klubb 18. april 2023.

Mvh......................................
(dato og underskrift til  f ullmaktsgiver)

SKRIFTLIG FULLMAKT PÅ EGET ARK MÅ SENDES MED POST OG VÆRE MOTTATT HOS 
NORSK LUNDEHUND KLUBB V/ELIN MARIBOE, SKJERPEVEGEN 16, 5430 BREMNES, 

INNEN TORSDAG 13. APRIL 2023.

Fullmaktsbrev med vanlig post:

Fullmakten skal skrives direkte i epost eller på eget ark som scannes, legges ved e-posten og utformes 
slik:

Jeg (tydelig navn og medlemsnummer ) gir med dette fullmakt til  ..................................... for å 
stemme på saker på mine vegne på digitalt årsmøte i Norsk Lundehund Klubb 18. april 2023.

Mvh......................................
(dato og underskrift til  f ullmaktsgiver)

Fullmaktsbrev med e-post:

Det skal tydelig komme frem at den som gir fullmakt er samme person som avsender. Det kan også være en fordel 
dersom avsenderens epostadresse er den samme som man er registrert med i medlemsregisteret. Dette kan du sjekke 
på NKK.NO, Min side. Har du ikke en epostadresse hvor navnet kommer frem, må fullmakt skrives manuelt og 
undertegnes for så å scannes og sendes som pdf-fil i vedlegg til e-posten.

FULLMAKT MED E-POSTMÅ VÆRE MOTTATT HOS 
NORSK LUNDEHUND KLUBB V/ELIN MARIBOE, E-POSTADRESSE  emariboe@gmail.com 

INNEN TORSDAG 13. APRIL 2023 KL. 24:00.
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Årsmøte 2023 - Valg

Valgkomiteens innstilling til sammensetning av styret

Verv Kandidat

Leder Hilde Birgitte Berg Altø, Trøndelag (nåværende nestleder, 2 år)

Nestleder  Iren Storli, Trøndelag  (nåværende styremedlem, 1 år)

Styremedlemmer Karen Elise Dahlmo, Nordland  (gjenvalg 1 år)

Alexander H. Eriksen, Agder (nåværende varamedlem til styret ny, 2 år)

Ellen Utsi, Nordland, Innlandet (ny, 2 år)

Varamedlemmer til styret Anita Lund, Innlandet  (ny, 1 år)

May-Tove Pedersen, Nordland (ny, 1 år) 

Valgkomité Geir Morten Jansberg, Innlandet, (nåværende medlem valgkomitéen, leder, 2 år)

Ingvild Høvik Kiland, Oslo (ikke på valg)

Tor Arne Helle, Vestland (nåværende varamedlem i styret, 2 år)

Varamedlem til valgkomitéen Nina Schneider, Troms og Finnmark (gjenvalg, 1 år)

Revisor Ingrid Wolff, Vestland (gjenvalg, 2 år)

Vararevisor Mona Hol, Troms og Finnmark  (ny, 1 år)

Øvrige innsendte forslag på kandidater til styreverv

Verv Kandidat Forslagsstiller

Leder (2 år) Iren Storli, Trøndelag Merete Evenseth

Styremedlem (2 år) Iren Storli, Trøndelag Rita Daverdin

Anette Vabø Andersen, Agder Elin Osa og Alexander H. Eriksen

Varamedlem til styret (1 år) Anette Vabø Andersen, Agder Alexander H. Eriksen

Karen Elise Dahlmo, Nordland Rita Daverdin

Merete Evenset, Troms og Finnmark Rita Daverdin

Medlem valgkomité (2 år) Anette Vabø Andersen, Agder Gerd Langenes

FORHÅNDSSTEMMING PÅ ÅRSMØTET 2023
Du benytter stemmeseddel som er lagt inn i Lundehund-nytt nr 1-2023. Stemmeseddelen er også tilgjengelig for utskrift fra 
klubbens hjemmeside (lundehund.no). Du stemmer ved å sette kryss i kolonnen ”Valg” bak de kandidatene du stemmer på. Du 
kan bare forhåndsstemme det antall kandidater som er oppgitt for hvert verv. Ved for mange kryss eller annen markering på 
stemmeseddelen forkastes denne. Forhåndsstemming skal være skriftlig (jf lovenes §3.2). Medlemmer i Norsk Lundehund 
Klubb har stemmerett. Du kan bare forhåndsstemme ved å sende stemmeseddelen pr post innenfor angitt mottaksfrist.

SLIK FORHÅNDSSTEMMER DU:

1. Dersom du nytter deg av forhåndsstemming må denne stemmeseddelen ikke signeres, men legges i egen konvolutt 
– limes igjen og konvolutten merkes FORHÅNDSSTEMME. 

2. Legg så denne konvolutten i en ny samle-konvolutt, hvor du også legger en egen lapp med ditt navn og medlems-
nummer i NLK/NKK. Medlemsnummeret ditt finner du på nettsiden www.nkk.no, velg ”min side”.

3. Send så samle-konvolutten med innhold til Norsk Lundehund Klubb v/Elin Mariboe, Skjerpevegen 16, 5430 Bremnes.

FORHÅNDSSTEMMER MÅ VÆRE MOTTATT HOS NORSK  LUNDEHUND KLUBB  
V/ELIN MARIBOE,  SKJERPEVEGEN 16, 5430 BREMNES, INNEN TORSDAG 13. APRIL 2023.
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Oppstillingen av kandidater 
er utgangspunkt både 
for forhåndsstemming og 
gjennomføring av valget på det 
digitale årsmøtet.

En stemmeseddel følger 
som vedlegg til nr 1/23  av  
Lundehund-nytt. Den benyttes 
i 2023 ved forhåndsstemming, 
se egen instruks om bruk på 
stemmeseddelen. 

Både ved digitalt valg og 
forhåndsstemming vil alle 
kandidater settes opp etter 
foreslått verv med mulighet for 
å velge kandidater ved å krysse 
av i rubrikker. 

På det digitale årsmøtet foregår val-
get fra toppen og ned. Det vil si vi 
starter med vervet som leder og tar 
posisjon for posisjon nedover lista. 
En kandidat som er foreslått til flere 
verv faller bort fra videre avstemning 
så fort vedkommende blir valgt. Det 
kreves alminnelig flertall, det vil si 
50 % + 1 stemme, blanke stemmer 
teller ikke (NLKs lover §3.1). Der det 
er flere enn en kandidat kan det bli 
flere avstemminger hvis ingen av 
kandidatene oppnår mer enn 50 % 
av stemmene under første avstem-
ming. Den kandidat som oppnådde 
færrest antall stemmer faller ut i 
neste runde inntil en kandidat har 
oppnådd alminnelig flertall. 

Forhåndsstemming. For de som 
ikke har anledning til å delta på 
årsmøtet, er det anledning til å 
forhåndsstemme på valget. Stemme-
seddel  for forhåndsstemmer følger 
som vedlegg til Lundehund-nytt. 
Se innstruks for innsending av 
forhåndsstemmer  på stemme-
seddelen. Det er ikke mulig å 
forhåndsstemme på andre måter. Det 
er også mulig å laste ned stemme-
seddelen fra klubbens hjemmesider 
http://www.lundehund.no .

Forhåndsstemmer må være 
mottatt hos Norsk Lundehund 
Klubb v/Elin Mariboe, 
Skjerpeveien 16, 5430 Bremnes 
innen torsdag 13. april 2023.

Det digitale årsmøtet vil 
bli gjennomført som et 
Teams møte med eget 
tilleggsprogram, SmartVote, 
som brukes til å avgi stemmer 
på saker og valg, og til å melde 
seg til innlegg og replikk. 

Benkeforslag er ikke tillatt ved 
personvalg (jf. lovenes §3-4) 

Det vil bli gitt en gjennomgang 
av bruken av Smartvote-
systemet ved starten av 
årsmøtet.

Om gjennomføring av valget

Slik fungerer SmartVote ved votering på årsmøtet:

Alle møtedeltakere med stemme-, 
tale- og forslagsrett har tilgang til 
SmartVote appen fra en PC, Mac 
eller nettbrett. Det er også mulig med 
tilgang fra smarttelefon, men dette 
anbefales ikke da alt blir ganske smått 
og uleselig. 

Du mottar en personifisert epost 
med en lenke for innlogging til 
SmartVote appen. Lenken sendes til 
deg som er registrert deltaker, både 
til din e-postadresse og til oppgitt 
mobiltelefonnummer. Etter innlogging 
med den personifiserte lenken 
du mottar,  kan du melde deg på 
talerlisten og votere på saker og valg. 

Votering settes opp av møteleder 
og vises i SmartVoteappen. Du 
voterer ved å markere valgene dine 
og  bek  refter ved stemmeknapp på 
skjermbildet.

Ved votering vises framdriften av 
gjennomføringen i  SmartVote  appen. 
Det settes opp opp et skjerm bilde 
med et stemmebrett hvor vi kan 
følge med på gjennomføringen av 
voteringen. 

Resultatet av voteringen settes opp 
og publiseres umiddelbart.   Resultatet 
lagres og kan senere dokumenteres i 
referater ol.

Informasjon om valget
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Årsmøte 2023 - Valg 
Presentasjon av kandidatene

Hilde Birgitte Berg Altø, Trøndelag
Nåværende nestleder, kandidat til ledervervet, foreslått av 
valgkomiteen.

 
 
Jeg er 44 år, bor i Vallersund, Fosen - Trøndelag. Er oppvokst 
på Leksa. Tidligere sjømann på alle hav. Da jeg var lita jente 
hadde vi flere labradorer. Har i dag fire lundehundgutter, der 
den første kom i hus for 8 år siden og de andre tre er nå 1,5 
år, snart 5 år og 7 år.

Vi bidrar med våre lundegutter i avl, og det er etter hvert 
blitt mange kull. Som hannhundeier stiller jeg våre hunder og 
min kunnskap innen avl til rådighet. Er aktiv med utstillinger, 
rally, blodspor m.m. Har instruktørutdanning innen hund 
og eget firma. Arrangerer diverse hundekurs i løpet av året. 
Sommeren 2021 var jeg med og startet opp ny hundeklubb 
i min hjemkommune Ørland. Bor på et småbruk sammen 
med mannen min Herold med god plass til arrangement og 
aktiviteter, og har mange planer innen bl.a. hund fremover.

Da jeg fikk min første lundehund kom jeg inn i styret til 
NLK avd. Trøndelag ved første påfølgende valg. Der ble jeg 
nestleder i avdelingen. Etter en runde om nestleder, ble jeg 
valgt som leder i NLK avd. Trøndelag og har sittet som leder 
siden. Jeg er også fylkeskontakt i  NLK Region Trøndelag (Sør). 
Jeg har siden 2017 jobbet som fast verge hos Statsforvalteren 
i Trøndelag.Sitter som leder i Ørland Hundeklubb, som jeg 
selv var med og startet opp.Har vært kasserer i Ørland/Bjugn 
jeger- og fiskeforening.

Jeg ble valgt som nestleder i styret i Norsk Lundehund Klubb i 
2022. Det året jeg har sittet som nestleder har vært gull verdt, 
og det er masse jobb som ikke vises på utsiden. Det en svært 
givende og spennende jobb som jeg gjerne bruker masse av 
min tid på.

Det er veldig viktig ta med seg alle innspill fra medlemmer, 
styret og andre. At alle innspill som kommer inn tas opp 

på styremøtene, slik at styret i fellesskap kan ta gode og 
fornuftige beslutninger. 

For å kunne gjøre en god jobb som styreleder i NLK, mener 
jeg at en må ha et brennende ønske om å jobbe med akkurat 
dette. Og at jeg - ved å bli valgt som leder, kan være med å 
gjøre en forskjell. Samhold og solidaritet er viktig for at vi alle 
skal kunne gjøre en god jobb for rasen vår.

Vi må også være enig om å være uenig, men fortsatt holde 
sammen og samarbeide godt. Da tror og mener jeg at vi 
kommer veldig langt – sammen.

Året som nestleder har gitt meg enda bedre innsikt i den 
viktige og tidkrevende jobben klubben vår gjør, og jeg ønsker 
å fortsette det gode arbeidet som allerede er lagt ned. Å 
fortsette å markere oss i hundemiljøer i inn- og utland, og 
videreføre den jobben tidligere ledere, styrer og årsmøter 
har startet opp. Den aller viktigste oppgaven vår er å bevare 
Norsk Lundehund, og videreføre krysningsprosjektet slik at vi 
får nye gener og nytt blod inn i rasen vår. Det er også veldig 
viktig å jobbe med å holde klubben samlet, slik at vi alle kan 
glede oss over vår flotte rase sammen. 
 

Iren Storli, Trøndelag
Nåværende styremedlem, foreslått av valgkomitéen som 
nestleder, Merete Evenset som styreleder og av Rita 
Daverdin som styremedlem.

 
Jeg er 48 år og står på valg nestleder, leder og styremedlem i 
år. Jeg har vert styremedlem i 2 år for Norsk lundehund klubb. 
Kassere i Nord-Trøndelag kaninavlsforening, vara i Norges 
kaninavlsforbund og vara i avdeling Trønderlag 
lundehundklubb.

Jeg har gård og har drevet den i 26 år.  Melkeproduksjon og 
kjøtt. Vikarier også for den Norske kirke som kirketjener. 
Hobby er hund og kanin.

Som forberedelse til valget har valgkomitéen bedt alle kandidater om å gi en kort presentasjon av seg selv. Vi har bedt 
kandidatene skrive om hvor de bor, hvor gammel de er, hva de driver med på jobb og i fritiden med vekt på erfaring 
og aktiviteter med hund. Komitéen ber om at de tar med spesielle saker du brenner for og andre forhold du tenker er 
relevante i sammenheng med verv i klubben. Komitéen har også anmodet om et bilde av hver av kandidatene.
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Jeg fikk min førstelundehund i 1997 og har hatt 7 lundehunder 
som jeg regner som mine, er medeier på noen av hundene til 
søsteren og moren min som jeg har felles kennel navn med, 
Lyrypa.

Jeg vil arbeide for at vi skal ha en sunn og frisk lundehund i 
fremtiden.

Karen Elise Dahlmo, Nordland
Nåværende styremedlem, foreslått av valgkomitéen som 
 styremedlem og av Rita Daverdin som varamedlem til styret.
 

 

Jeg bor i Drevja, Nordland er 67 år, gift og har nå vært pen-
sjonist i fem år. Har jobbet i mange år som styrer i barnehage. 
Har to voksne barn som har etablert seg i Tromsø og Birkenes, 
så det blir noen turer i bobilen til nord og sør i løpet av som-
mersesongen. Ellers har vi hytte ved kysten hvor vi trives godt. 

Nå har vi to lundehunder, Oda og Våle på 8 år. Vi har hatt 
lunde hunder siden 2001, med fire hunder samtidig på det 
meste. Det er født 14 valper hos oss, og så har hannhundene 
bidratt med 12 i tillegg. 

Av aktiviteter med lundehund har jeg vært opptatt på å vise 
fram lundehundene til folk rundt på messer og treff sammen 
med min mann når han har vært deltager som smed. Har del-
tatt på noen utstillinger, men ble aldri bitt av basillen. 

Jeg har vært styremedlem/ referent i NLK i 6 år, har hatt ho-
vedansvar for Lundehunddagene tre ganger, to på Værøy og en 
gang i Mosjøen. 

Har vært kontaktperson for Søndre Nordland i en god del år, 
leder og styremedlem i tidligere Avdeling Nordland. Har hatt 
Lundebua en periode og er nå medlem av klubbens Museums-
gruppe og Hjemmesida. Har tatt initiativ til lokale treff, noe 
som jeg synes er svært trivelig å være med på å arrangere. 

I tidligere år har jeg vært leder i det lokale bygdelaget og vært 
styremedlem i Norsk Caravanklubb, avdeling Helgeland. 

Saker som klubben bør prioritere framover er å fortsette med 
godt avlsarbeid, inspirere til å få valper, skape lokale nettverk, 
fortsette med godt informasjonsarbeid. 

Etter flere års erfaring i med ulike verv og som styremedlem i 
klubben har jeg opparbeidet kunnskap ganske bredt om klub-

ben i de sakene som det jobbes jevnt og godt med. Jeg er sam-
vittighetsfull og prøver så godt som mulig å utføre de oppdrag 
som jeg påtar meg. Jeg oppfatter meg selv som en positiv per-
son og liker å ta utfordringer og få best mulig løsning på dem. 
Prøver å være reflektert i forhold til saker som kommer opp for 
å få de behandlet på en grundig måte.

Alexander H. Eriksen , Agder
Nåværende varamedlem i styret, foreslått som styremedlem 
av valgkomitéen.
 

Jeg er 32 år og bor i Farsund, samboer med Anahita og far til 
Alida på 1 år. Vi har også to nydelige Lundehunder, Pernille og 
Frida. Jobber som bilmekaniker i Gumpen Gruppen, og driver 
stort sett med hund og familie utenom. 
Vi fikk vår første hund Ludvig, også det en lundehund i 2017. 
Han gikk dessverre bort i august 2018, og i november samme 
år flyttet Pernille inn. Fra våren 2019 og ut over har vi vært ak-
tive i utstillingsverden, og de seneste årene også drevet aktivt 
med både Agility og Rallylydighet.

Har nå to år bak meg som varamedlem til styret i Norsk Lun-
dehund klubb. Dette har vært to meget spennende år og jeg 
har lært masse, da man som vara er inkludert i alle prosessene 
styret har vært gjennom, og vet derfor godt hva styrearbeid i 
NLK innebærer. Det å kunne ha mulighet og tillit til å inneha 
slike verv er for meg veldig givende. Ekstra spennende av året 
som har gått har vært å få ta del i vedtak om innlemmelse av 
krysningshundene. Når man ser rundt seg hvordan ting i norsk 
hundeverden har blitt, er jeg ikke i tvil om at det er riktig tids-
punkt å starte på dette nå. Denne prosessen blir spennende å 
følge med på videre! 

Jeg er også på vei inn i mitt 3. år som nestleder i den lokale 
hundeklubben (Farsund og Lyngdal hundeklubb), dette er en 
meget aktiv klubb, og vi arrangerte ifjor både dobbelt rally-
stevne, offisielt agilitystevne og et openshow, i tillegg til mye 
andre aktiviteter og faste treninger.  

Ønsker alle nye og gamle medlemmer av Norsk Lundehund-
klubb et godt nytt hundeår.
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Ellen Utsi, Innlandet 
Ny, foreslått av valgkomitéen som styremedlem. 

 
 
Jeg er 38 år gammel og bor på Disenå i Innlandet (gamle Hed-
mark). Jeg er utdannet sosionom og jobber i fengsel. Er tillits-
valgt på jobb på både fylkesnivå, regionalt nivå og lokalt nivå, 
samt verv på landsdekkende nivå. Fritiden brukes til forskjelli-
ge verv. Er politisk aktiv og er vara til kommunestyret, samt har 
styreverv i lokallaget. Er menighetsrådsmedlem og leder i fel-
lesråd. Er også styremedlem i den lokale hundeklubben. 

Jeg er utdannet ringsekretær og tar på meg oppdrag når det 
passer. 

Min erfaring innen hundeorganisasjoner; 
• Sekretær Tromsø Hundeklubb 2003-2007
• Leder valgkomite NKK Troms og Finnmark 2005-2008
• Sekretær i Autorisert ringpersonellforening 2012-2013
• Styremedlem Odal Hundeklubb 2021-d.d.
Jeg har også vært aktiv innen hesteavlorganisasjon. 

Jeg fikk min første hund da jeg var 12 år gammel. Det var en 
blandingshund. Min første renrasede hund kjøpte jeg som 
16-åring. Siden 2004 har jeg drevet med avl på dalmatiner. I 
2015 kjøpte jeg min første lundehundtispe. I 2018 hadde jeg 
mitt første kull med lundehund. Jeg har hele veien holdt på 
med utstilling og noe lydighetstrening. Nå trener vi mest ral-
lylydighetsøvelser hjemme på stuegulvet. Per i dag har jeg 6 
hunder hjemme: 3 dalmatinere og 3 lundehunder. 

Jeg stiller til valg fordi jeg ønsker at meningene til medlemme-
ne skal bli hørt og møtt med respekt. Jeg opplever at klubbens 
medlemmer har flere forskjellige standpunkt og at medlemme-
ne litt for ofte ikke vil lytte til meningsmotstanderens mening. 
Dette er noe klubben må jobbe med som helhet, da vi alle 
sammen har det samme målet: rasens beste. Vi er bare uenige 
om hvilke virkemidler som er den rette veien til målet. Jeg 
brenner ikke for noen enkeltsaker og er mest opptatt av klub-
ben som helhet. 

Mitt bidrag inn til klubben vil være å ta med medlemmenes 
meninger inn til styret, ta diskusjonene innad i styret og når 
et vedtak er fattet, vil jeg støtte dette solidarisk. Dermed vil 
ikke medlemmene nødvendigvis se at jeg bidrar med å få fram 
deres meninger, men det er viktig for meg å ta diskusjonene på 
rett tidspunkt og deretter bidra til å iverksette styrevedtak. 

Anette Vabø-Andersen, Agder
Ny, kandidat til vervene som styremedlem  foreslått av Elin 
Osa og Alexander H. Eriksen, til varamedlem i styret fore-
slått av Alexander H. Eriksen eller til medlem i valgkomitéen  
foreslått av Gerd Langenes.

 
 
Jeg blir 44 år i mai og bor i Tvedestrand med mann og barn 
pluss 4 lundehunder. På fritiden går det i hund i alle former.

-Erfaring fra annet frivillig organisasjonsarbeid:
Jeg har gjennom mange år hatt verv i flere hundeklubber både 
som leder av den lokale hundeklubben, leder for avlsrådet 
i både Norsk Pinscherklubb og i Norsk Berner Sennenhund 
Klubb. Jeg har satt mange år i både styrer, avlsråd, valgkomité 
og utstillingskomité.
I tillegg har jeg gått flere kurs gjennom både NKK og raseklubb 
om organisasjonsarbeid, avlsrådsarbeid, styrearbeid, hund/hel-
se, oppdretterskole og kynologi.

-Hundeerfaring - hvor lenge du har drevet med hund/antall 
hunder/aktiviteter/avl/m.m.:
Jeg har vokst opp i en hundefamilie. Så hund har vært en del 
av livet mitt siden jeg var 8 år.
Min første egne hund var en Berner Sennen født i 2003.
Min første Dvergpinscher kom i 2009 og mitt første kull av 
den rasen var i 2013.
Min første Lundehund, Hedda, kom i 2017 og det har blitt 10 
lundekull med tilsammen 30 valper under kennelnavnet Pride 
Of Norway så langt. I tillegg har jeg hatt 9 kull med Dvergpin-
schervalper. Men, får man først en lundehund i hus er det fort 
gjort å bli avhengig. Så det blir bare lundehund og lundehund 
kull her i fremtiden.
Jeg har 4 lundehunder hjemme nå. Raija, Tindra, Lina og val-
pen Maija. På fritiden driver jeg med utstilling og blodspor 
sammen med hundene. I tillegg til turer, treff og treninger. Jeg 
er aktiv innenfor hund og holder kurs og treninger i mange 
grener.

-Hva mener du klubben bør prioritere av saker framover?
Høyt på lista mi står videre arbeid for helse og trivsel for lun-
dehunden. Samt et felles målretta arbeid for flere kull med 
friske sterke valper.
Krysningsprosjektet og innmønstringen av F3 ser jeg på som 
noe av det aller viktigste. Men den saken jeg mener bør få 
aller høyeste prioritering, i tillegg til helse, er samhold og sam-
arbeid mellom medlemmer, entusiaster, oppdrettere, valpe-
kjøpere og klubb. Bare når dette er skikkelig på plass kan vi 
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oppnå best mulig suksess.

-Er en sak du brenner spesielt for?
Helse har alltid vært min hjertesak når det kommer til hund. 
Det er vi mennesker som bestemmer hundenes fremtid og i 
det ligger det et enormt ansvar. Det skal være gøy å ha hund 
og det skal være godt å være hund. 

-Fremhev gjerne hvorfor medlemmene bør stemme på deg. 
Hvilke kvaliteter har som gjør deg til en god representant for 
klubben?
Jeg liker at saker belyses fra alle sider så man kan fatte godt 
belyste vedtak for fremtiden. Jeg brenner for inkludering og 
gjensidig respekt og synes det er veldig viktig at alle blir hørt. 
Jeg kan love et brennende engasjement for rasen, klubben, 
medlemmene og samholdet.

-Hvordan vil du bidra til å forsterke samholdet i klubben og 
samarbeidet  i styret?
Det har jeg berørt litt over her, da dette er en av mine hjer-
tesaker. Det skal være høyt under taket i en raseklubb. Alle 
medlemmer er like mye verdt og alle skal få ha en stemme. Jeg 
synes det er viktig med åpenhet og inkludering og vil jobbe for 
at alle skal føle at de har en plass og en verdi. Treff, seminarer, 
kurs og sosiale sammenkomster tror jeg har en stor verdi for å 
bli bedre kjent og styrke samholdet.
Godt valg. 

Anita Lund, Innlandet
Ny, foreslått av valgkomitéen som varamedlem til styret. 

 
 
Jeg bor i Nord-Torpa, ei bygd opp mot fjellet i Nordre Land 
Kommune. Her bor jeg sammen med mine to lundehunder og 
to buhunder. Jeg er 53 år og jobber til daglig som veterinær 
ved Land Dyreklinikk. Her har vi varierte arbeidsdager og 
jobber hovedsakelig med hund og katt, hundene mine er ofte 
med og sover på pauserommet vårt til arbeidsdagen er slutt.

På fritida blir det meste av tida tilbrakt med hundene, det er tu-
rer hver dag og innimellom aktivisering av hode og luktesans.  
Vi har noen sauer og buhundene trenes som gjeterhunder. 
Buhundene prøves også på elgjakt og på blodspor. I den her 
sammenhengen er det vel lundehundene som er mer interes-
sante. Realiteten er at de er med der buhundene er, men hol-
der seg hele tiden til meg. De er med rundt sauene, i skogen, 
på fjellet, de går de samme treningssporene som buhundene 
og er de mest fantastiske turkompiser.

Jeg har alltid hatt en eller flere hunder, og vært innom mange 
forskjellige raser. Det har alltid vært en forkjærlighet for de 
norske spisshundene, elghund og buhund. Jeg ble introdusert 
for lundehund på 90-tallet på veterinærhøyskolen, der hadde 
flere studenter lundehund som var med i prosjekter rundt IL og 
genetikk (om jeg husker riktig), jeg syntes de var noen ordent-
lig sjarmerende og rare små hunder. 
Det ble ingen lundehund hos oss før Urdfjell`s Bjørk kom for 
fem år siden. Hun sjarmerer alle og overrasket meg med hvor 
enkel hun er på alle vis. Hun er en utrolig utholdende turhund, 
rolig inne og elsker å lære alle slags triks, mot belønning selv-
sagt. Bjørk har hatt et kull og en av valpene hennes, Idun, er 
igjen hos oss. Vi er heldige med at begge hundene er friske og 
vi krysser fingre for at det fortsetter slik.

Jeg er opptatt av at vi må ta vare på de norske rasene, og er 
spesielt interessert i de norske spisshundene. Jeg har tro på at 
alle bidrag monner, bevaring av rasene er i stor grad basert 
på interesse og frivillig engasjement. Jeg mener det er viktig at 
kunnskap hentes fra fagmiljø innen genetikk og helse. Samtidig 
mener jeg den formelle kompetansen erfarne oppdrettere sitter 
på er uvurderlig, dette må gjerne deles så flere kan dra nytte 
av disse erfaringene. 

Jeg er imponert over arbeidet som er lagt ned rundt avlsstrate-
gier i Lundehundklubben. Erfaringene herfra tenker jeg vil bli 
nyttige for andre raser som sliter på grunn av lite genmateriale 
i sine populasjoner. 

Jeg vil gjerne bidra i arbeidet med å få til en sunn og levedyk-
tig lundehund, med større genetisk variasjon enn det vi har i 
dag. Og jeg håper å kunne bidra som varamedlem i styret for 
neste år. 

May-Tove Pedersen, Nordland
Ny, foreslått av valgkomitéen som varamedlem til styret.

 
Jeg er en Vegaværing, født i 1966, og bosatt i Mosjøen. 
Utdannet sekretær, førstepostbetjent og lærer. Og har vært 
innom både helsevesen, renhold og salg i yrkesaktiv tid. Nå 
har div helseutfordringer satt en stopper, og jeg er uføre-
pensjonist. 

Mye av tid og tanker går til hunder og barnebarn. Har 4 
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 voks ne barn/bonusbarn og 3 barnebarn. Jeg er ikke glad i å 
være i byen, så helgene er vi på hytta. Enten på Vega eller 
i Susendal. Sankergenet er sterkt og intakt, så vi fisker både 
sommer og vinter, og sanker bær til hele slekta.

Hund har vært en del av livet, nesten bestandig. 1992 fikk jeg 
min første egne. En "nesten elghund". Da han etter 14 år måtte 
avlives, var det så vondt at jeg sa " Aldri mer hund".
 
Men så stakk jeg innom fam Rytter /Øberg, for å se valpene de 
hadde. Resultatet av det besøket ligger under bordet her. Duva 
Dyggvir 15 år i juni. Samboeren min hadde to jakt hunder da 
vi møttes, og jeg skaffet meg etterhvert hann som passet til 
Duva. Njord lundekjaerlighet, til daglig Balder. Disse tre er 
vandret over regnbuebroen. Men en hund var for lite, så før jul 
hentet vi Heierås Zaga på Levanger. Vi har hatt to valpekull, 
og håper på flere. 

Merete Evenseth, Troms og Finnmark
Ny, tidligere leder, foreslått som varamedlem i styret av Rita 
Daverdin.

Takk for tilliten, Rita Daverdin, som har ønsket meg som vara 
til styret.

Jeg har i år takket for meg som leder gjennom mange år, så 
ganske mange vet nok hvem jeg er. Men til deg som ikke vet 
det, så er jeg en 60 år ung dame fra Tromsø, som bor sammen 
med lunde hundene Aslak og Gulla. Har hatt lundehund siden 
2007, men dessverre ikke lyktes i avl på mine tisper. Aslak er 
far til 4.  

Jeg kjenner klubben og tillitsfolkene veldig godt og vil kunne 
være en god støtte for den kommende leder.  

Jeg er en av dem som mener at vi må ha inn nytt blod i rasen 
vår og jeg gleder meg veldig over å følge med fremover. Jeg 
har lang erfaring fra styreverv i flere organisasjoner og mener 
selv at jeg har vært en lydhør leder. Har også tatt alle saker 
på største alvor og har sammen med resten av styret tatt de 
avgjørelsene, som vi har ment, har vært nødvendig.  

Jeg er en arbeidsom og tålmodig sjel og har ikke så mye til 
overs for høylytt diskusjon. Mottoet mitt er at alle få uttale seg 
og møtes med respekt.  Vi har hatt en meget god tone innad i 
styret. 

Jeg ønsker det nye styret, lykke til. Og så stiller jeg meg til 
disposisjon ett år til dersom medlemmene ønsker det.

Geir Morten Jansberg, Innlandet 
Nåværende medlem i valgkomitéen, foreslått som ny leder av 
valgkomitéen. 

 
 
Jeg er 58 år og bor på Kongsvinger der jeg drive egen butikk. 
Etter ett år som vara og to år som medlem av valgkomiteen har 
jeg sagt ja til å stille til valg som leder av valgkomiteen for to 
år. Jeg har vært vara til styret og styremedlem.
Den første lundehunden var en omplasserings hund på 1,5 
år,dette var i 2007. Skaffet ham en «bror» i 2009. Idag er jeg 
medeier i tre hannhunder,to på tre år og en på 9 år.

Med unntak av ett år har jeg vært fylkeskontakt i Innlandet 
Øst/Hedmark siden 2011.

Fra 2010 til 2019 har jeg vært med på stand og promotert ra-
sen på dogs4all og villmarksmessa hvor jeg har hatt ansvaret 
åtte av årene.

Jeg har vært med og arrangert lundehunddagene, nå sist gren-
setreffet på Morokulien som vi har hvert fjerde år sammen 
med den Svenske lundehundklubben.

Som leder av valg komiteen vil jeg, sammen med resten av 
komiteen, jobbe for at klubben skal ha et styre som kan jobbe 
bra  sammen for rasens beste.

Tor-Arne Helle, Vestland 
Nåværende vara til styret, foreslått som medlem av valg-
komitéen av valgkomitéen. 

 
Eg er oppvaksen på Nord-Europas største innlandsøy, men bur 
i Vaksdal i Hordaland. Utdanna sivilingeniør, har erfaring frå 
forvalting og arbeider med havbruk. Har hatt alltid hatt hund 

26 27

og har i dag ein prosjekthund og ein lundehund heime, begge 
på 5,5 år. På lundehunden har me hatt to valpekull.

Eg har brukt mykje tid på å bygge opp det lokale idrettslaget 
med relevante tilbod til både organisert og uorganiserte aktivi-
teter for ungdom. I dag er eg opptatt av utviklinga i lokalsam-
funnet. I tillegg har eg vore ein del av lundehundstyret sidan 
sommaren 2019.

Styre i ein så viktig klubb må på ein god måte representere 
mangfoldet av medlemmer. For å få dette til må styret være 
tilgjengelig for medlemmane og ta innkommande innspel med 
i prosessane. Det er viktig at arbeidet med prosjekthundane 
fortsett og at ein følger dette tett opp.

Avlsarbeidet for lundehunden må sikres og den rasespesifikke 
avlsstrategien bør evalueres i tett samarbeid med oppdrettere. 
Klubben bør arbeide for at et bredest mulig utvalg av hunder 
skal inn i avl. Geografisk spredning av lundehunder som får 
valper vil øke interessen lokalt og få flere interesserte i rasen.

Nina Schneider, Troms og Finnmark 
Gjenvalg som varamedlem i valgkomiteen foreslått av valg-
komiteen. 

Jeg bor sammen med samboer Daniel og lundehundene Mio 
(8) og Nova (6) på Kvaløya utenfor Tromsø. Jeg er 46 år gam-
mel, opprinnelig fra Tyskland, men har bodd i Norge siden 
2004. Er utdannet landskapsarkitekt og jobber i Tromsø kom-
mune. 

Vi hadde ett kull etter våre to egne hunder for noen år siden, 
og Mio er i tillegg far til et annet kull. Ambisjonene rundt et 
eget oppdrett har nok vært høye i starten, men av forskjellige 
grunner har ikke ting blitt som planlagt. Vi får se hva fremtiden 
bringer- den gode hverdagen med hundene er uansett det vik-
tigste. Jeg har generelt en stort interesse for hundeavl, oppdrett 
og genetikk. Det er mye som skjer innen dette feltet for tiden, 
som jeg spent følger med på. Jeg er også interessert i hunde-
trening, og trener og konkurrerer i rallylydighet klasse 3.

Som klubbens fylkeskontakt for Troms og Finnmark - sør (siden 
2018), og nåværende varamedlem i valgkomiteen for Norsk 
Lundehund klubb har jeg allerede litt erfaring med klubbens 
arbeid. Jeg er også medlem i Tromsø hundeklubb hjelper til 
under avvikling av rallylydighetsstevner.

I min nåværende periode som vara i valgkomiteen har jeg 
deltatt aktivt i arbeidet, og det har så langt vært interessant og 

oppleves som en meget viktig og ansvarsfull jobb. Valgkomi-
teens arbeid må være ryddig og korrekt i tråd med klubbens 
lover, og det vil jeg gjerne bidra til. Jeg vil også bidra til å finne 
engasjerte kandidater, som har både et ønske om og ressurser 
til å bidra i klubbens ulike verv. Jeg tenker det er viktig å fore-
slå personer med ulik bakgrunn, som representerer og ivaretar 
hele spekteret av klubbens medlemmer. Samt å ta en helhets-
vurdering på hvordan de ulike personene vil fungere sammen 
i praksis. 

Ingrid Wolff, Vestland
Gjenvalg som revisor foreslått av valgkomitéen.  

 

Ingrid Wolff har jobbet med regnskap i over 30, siden 2012 
som autorisert regnskapsfører med utdanning fra BI. Hun job-
ber med vanlig regnskapsføring, lønn, rådgivning, skatt og 
årsoppgjør med kunder som driver med alt fra frisør, butikk, 
eiendom, entreprenør og verkstedindustri. Hun har vært revi-
sor i flere år for lokale organisasjoner som skolemusikken og 
ulike lag i det lokale idrettslaget. Hun er åpen for å lære mer 
om hva som forventes av en revisor for Norsk Lundehund 
Klubb. 

Mona Hol, Troms og Finnmark 
Ny vararevisor, foreslått av valgkomitéen. 

Bosatt i Harstad, bachlelor i revisjon fra 2012, arbeidet som 
regnskapsfører og nåværende stilling som økononisk adminis-
trativ leder i ett entreprenørfirma. Har 2 lundehund tisper på 
rundt 2 år.
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1. Regn, torden og sol 
er en del av?

2. Varmer 
jordkloden

3. Bra for bondens 
avlinger.

4. Gror på steiner.

5. Å være veldig glad 
i noen.

6. Hundene skal 
gjennom ulike hinder 

på tid.

7. Sola gir 
oss?

8. For at hundene 
skal kunne gjøre fra 

seg.

9. Kaldt og godt i 
varmen.

10. Rasen 
som vi er så 

glad i?

11. Uken 
består av?

12. Ulike hunder er 
av ulik...

1. VÆR
2. SOLA

3. REGN
4.MOSE
5.ELSKE
6.RALLY

7.VARME

8.TUR
9.IS

10.LUNDEHUND
11.DAGER

12.RASE

Løsning:
Lillelunden

Varmere tider

En liten lundehund i tre
Denne lille lundehunden er skåret ut i tre, pusset og malt. Den 
er del av et skoleprosjekt om hunderaser, som en femteklassing i 
Trondheim har hatt. Figuren måler 6,5 cm mankehøyde, og 13 cm 
fra nesespiss til haletipp, og det har nok tatt noen timer å lage den. 
Den unge kunstneren heter Leoni Velouria Sletnes-Strandskog. 

Kakao
Dette trenger du:

-8 ts kakao

-8 ts sukker

-8 dl melk

Slik gjør du det:

Bland kakao, sukker og melk i en kjele, og rør til det 
nesten koker.

Tips
Topp kakaoen med krem, sjokoladedryss eller 

marshmallows

Nå som det er litt kaldt i været kan det være godt med 
en god varm kopp hjemmelaget kakao, her en liten 
oppskrift som er lett å følge.

Løsningen finner du på neste side.
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Avdeling Trøndelag ønsker alle et riktig godt nytt år – håper dere Avdeling Trøndelag ønsker alle et riktig godt nytt år – håper dere 
hadde en fin overgang til 2023.hadde en fin overgang til 2023.

Vi har hatt en ganske stabil vinter også her ute ved kysten. Nå er Vi har hatt en ganske stabil vinter også her ute ved kysten. Nå er 
snøen borte,  regnet øser ned og vinden røsker  i  veggene.  I  2022 snøen borte,  regnet øser ned og vinden røsker  i  veggene.  I  2022 
plukket jeg årets første flått i starten av februar – håper det blir plukket jeg årets første flått i starten av februar – håper det blir 
senere på året for den aktiviteten i år!senere på året for den aktiviteten i år!

Vi arrangerte julelunsj lørdag 3.desember. En flott og kald vinter-Vi arrangerte julelunsj lørdag 3.desember. En flott og kald vinter-
dag, og det ble en god og lang tur for de firbeinte som telte hele 28 dag, og det ble en god og lang tur for de firbeinte som telte hele 28 
stk.stk.

Av tobeinte var vi 46 stykker, som etter turen koste oss med et Av tobeinte var vi 46 stykker, som etter turen koste oss med et 
bugnende lunsjbord alle hadde bidratt til.bugnende lunsjbord alle hadde bidratt til.

Og vårt lotteri tok av som aldri før, masse flotte premier fra alle Og vårt lotteri tok av som aldri før, masse flotte premier fra alle 
som kom og det ble solgt lodd for 5000 kr! Det var ny rekord for som kom og det ble solgt lodd for 5000 kr! Det var ny rekord for 
avdelingen.avdelingen.

Gjengen i gamle Nord-Trøndelag arrangerte treff på Stiklestad Gjengen i gamle Nord-Trøndelag arrangerte treff på Stiklestad 
Hundesenter 08.01.2023. En trivelig dag der 13 lundehunder Hundesenter 08.01.2023. En trivelig dag der 13 lundehunder 
møtte opp med sine eiere og hadde to timer frileik i snøen.møtte opp med sine eiere og hadde to timer frileik i snøen.

I skrivende stund forbereder vi oss på årsmøte som vil finne sted I skrivende stund forbereder vi oss på årsmøte som vil finne sted 
søndag den 5. mars, 2023 kl 15.00.søndag den 5. mars, 2023 kl 15.00.

I år avholdes møtet på Dronning Mauds Minne Høgskole, og I år avholdes møtet på Dronning Mauds Minne Høgskole, og 
innkalling blir sendt ut 2 uker før.innkalling blir sendt ut 2 uker før.

Årets program er under utarbeidelse og foreløpig så har vi booket Årets program er under utarbeidelse og foreløpig så har vi booket 
kurs i rallylydighet hos Sportshunder helgen 15.-16.april. All info kurs i rallylydighet hos Sportshunder helgen 15.-16.april. All info 
om kurs og andre aktiviteter kommer pr e-post og på facebook.om kurs og andre aktiviteter kommer pr e-post og på facebook.

Ellers så vil vi prøve å få til noen spontantreff rundt om i Ellers så vil vi prøve å få til noen spontantreff rundt om i 
Trøndelag, det vil også bli informert om på FB-side/gruppe.Trøndelag, det vil også bli informert om på FB-side/gruppe.

I år er det Trøndelag som skal arrangere Lundehunddagene, det I år er det Trøndelag som skal arrangere Lundehunddagene, det 
er på Osen Fjordcamping 30.06-02.07. Det ligger info ute på er på Osen Fjordcamping 30.06-02.07. Det ligger info ute på 
hjemmesiden til NLK, og foreløpig program i dette bladet. Det vil hjemmesiden til NLK, og foreløpig program i dette bladet. Det vil 
også komme info på klubbens facebookside.også komme info på klubbens facebookside.

Vi gleder oss masse, og håper mange kommer til Trøndelag i år Vi gleder oss masse, og håper mange kommer til Trøndelag i år 
fra inn- og utland! Vi trenger også flere hjelpere gjennom helgen fra inn- og utland! Vi trenger også flere hjelpere gjennom helgen 
til diverse oppdrag, så ta gjerne kontakt om du ønsker å bidra med til diverse oppdrag, så ta gjerne kontakt om du ønsker å bidra med 
noe – det hadde vi satt stor pris på. noe – det hadde vi satt stor pris på. 

Det som også er veldig gøy for avdeling Trøndelag, er at så mange Det som også er veldig gøy for avdeling Trøndelag, er at så mange 
ønsker å støtte oss gjennom Grasrotandelen til Norsk Tipping.ønsker å støtte oss gjennom Grasrotandelen til Norsk Tipping.

2022 bringte inn hele kr 16044,76,- til oss, og det kommer alle 2022 bringte inn hele kr 16044,76,- til oss, og det kommer alle 
medlemmer i avdelingen til gode gjennom sponsing av kurs etc. medlemmer i avdelingen til gode gjennom sponsing av kurs etc. 
Tusen hjertelig takk alle sammen som er med å støtte oss! Tusen hjertelig takk alle sammen som er med å støtte oss! 

Ønsker flere å gjøre det samme, så finner dere oss enklest ved å Ønsker flere å gjøre det samme, så finner dere oss enklest ved å 
søke med org.nr 995 195 852søke med org.nr 995 195 852

Ønsker dere alle en fortsatt flott vinter, også er det ikke lenge til vi Ønsker dere alle en fortsatt flott vinter, også er det ikke lenge til vi 
har vår også.har vår også.

Vi håper å se mange av dere på årets aktiviteter, treff, turer – og Vi håper å se mange av dere på årets aktiviteter, treff, turer – og 
ikke minst på årets Lundehunddager.ikke minst på årets Lundehunddager.

Nytt fra avd. Trøndelag
Tekst; Hilde Birgitte B. Altø

Julelunsj tur. Foto; Jann-Magnar Fiskvik

Treffet på Stiklestad. Foto; Line Langeland

Stor stemning under lotteriet. Foto; Hilde Birgitte B. Altø

Nissefar. Foto; Hilde Birgitte B. Altø

På vegne av styret for NLK, avd Trøndelag
Hilde Birgitte Berg Altø

Vi er på Nes på Hedemarken - Prøysenland. I bilen er det godt og 
varmt. Ute faller den første snøen, og det blåser friskt over glatt 
asfalt. På radioen rapporteres det om utforkjøringer og stengte 
veier. Men så annonseres det at Norsk Lundehund Klubb fyller 
60 år, og vi hører Turid Helfjord snakke varmt og godt om Norsk 
Lundehund og klubbens jubileum på NRK Innlandet. 

Snart ser vi et klart lys over et hustak. Det er ikke julestjerna og heller 
ikke huset til jordmor Matja. Det er flomlyset som for anledningen 
lyser opp den store hagen til Belinda og Kjell Andersen. De har 
invitert lundehundeierne i Innlandet til jubilemsfeiring for Norsk 
Lundehund Klubb. 

Her er det ordnet til fest! Hundene boltrer seg ute i nysnøen. Vi på 
to bein samler oss rundt bålpanna mens snøføyka står rundt oss. 
Dessverre er ikke været med oss, mange har meldt avbud i siste 
liten på grunn av glatte veier, og noen på grunn av sykdom. Men 
vi er en fin gjeng likevel!

Etter en stund går vi inn på en innebygd oppvarmet veranda. 
Vi  koser oss med kaffe, vafler og kaker. Bursdagskake med 
jubileumslogo har klubben sponset oss med. Praten sitter løst 
og hundene er rundt oss på alle kanter. De rusler rundt mellom 

uteklær og sko, under bordene og oppe i sofaen. Noen rapper vafler 
mens andre nøyer seg med de godbitene de får. 

Minstemann på festen er Buster (Baltus B2) på 10 uker. Han tar alt 
på strak pote, og er ikke redd for å menge seg med de store hundene. 
Og det er ikke noe problem med barnevakt når gutten blir sliten. 
Buster sjarmerer alle! Men han er ikke alene om det, rett som det 
er kommer en liten forsiktig snute og et par brune øyne bortom 
på jakt etter oppmerksomhet og en godbit!

Tida går fort i godt selskap. Turid Helfjord har organisert basar, 
og det er samlet inn mange flotte gevinster. Turid kan dessverre 
ikke komme, og når basarboka er på Toten og gevinstene på Nes 
improviserer vi trekningen pr. telefon. Og som det pleier å være, 
noen vinner litt, noen ingenting og noen mye. Inntekten fra basaren 
er på nesten 2000 kroner som går til Kapselprosjektet.

Til slutt samler vi oss ute til fotografering, og alle er enige om at 
det har vært en flott feiring av klubbens første 60 år. 

Tusen takk til Belinda og Kjell, og alle andre som bidro til en 
trivelig kveld i Prøysenland for oss som er så heldige å ha lunde-
hund i Innlandet.

Bursdag i Prøysenland
Tekst av Helge Bjerke

Foto; Øystein Kristensen

Foto; Helge BjerkeFoto; Helge Bjerke
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Valpeformidler
Alejandra Garcia, 
tel: 412 67 679 (ons, fre 17-19) 
e-post: valpeformidler@lundehund.no 

Avl- og sunnhetsutvalget 
e-post: avlogsunnhet@lundehund.no

Ingvild Svorkmo Espelien, leder 
Hanna Gautun
Sigrun Rytter
Torbjørg Lille Wagtskjold 
Astrid Driva Rødsand
Alejandra Garcia

Krysningsgruppa
e-post: krysningsgruppa@lundehund.no
Se Avl- og sunnhetsutvalget

Valgkomite (oppnevnt av årsmøtet) 
e-post: valgkomite@lundehund.no

Astrid Driva Rødsand
Ingvild Høvik Kiland
Geir Morten Jansberg

Varamedlem til valgkomitéen
Nina Schneider

Lundebua 
Merete Evenseth 
Glimmerveien 11, 9022 Krokelvdal
Tel: 916 44 269 

Bestilling:  
http://lundehund.no/index.php/
lundebua eller
e-post: lundebua@lundehund.no.

Ansvarlig for klubbens kalender  
e-post: kalender@lundehund.no

Ragna Fossen 
Berit Fanneløb Marthinussen
Trine Thoresen

Bestilling av kalender hos Lundebua

Ansvarlig for Årets Utstillingshund 
e-post: utstillingshund@lundehund.no 

Ellen Utsi
Anette Vabø-Andersen

Ansvarlig for Årets Aktivitetshund 
e-post: aktivitetshund@lundehund.no

Aleksander H. Eriksen
Ida Skarkerud 
___________________________

*   Permisjon.

Arbeidsgruppe bruksegenskaper og atferd
e-post: mentaltest@lundehund.no

Solveig B. Steinnes
*Elin D.W. Johannessen
Sigrun Rytter
Gunn Tove Ormset

Utsendinger til NKKs representantskaps-
møte 
Styret oppnevner to delegater

Hundekartoteket /NLK Database

Torbjørg Lille Wagtskjold
Spørsmål, kommentarer og forslag: 
e-post: database@lundehund.no

Medlemstjenester:    
e-post: medlem@lundehund.no
Jon Wagtskjold

Klubbens medlemsblad, Lundehund-nytt
e-post: redaksjon@lundehund.no
Inger Eirin Haugan
Hege Charlotte Faber
Anne Gavelstad Iversen

Klubbens hjemmeside, 
www.lundehund.no

e-post: hjemmeside@lundehund.no

Arbeidsgruppa for Lundehund-museet
e-post: museum@lundehund.no

Karen Elise Dahlmo
Rita H. Daverdin
Turid Helfjord

NLK komitéer og utvalg NLK fylkeskontakter

Troms og Finnmark, nord
Janne-Grethe Konst Strøm,  
tel: 915 25 944, 
e-post: janne-gretheks@hotmail.com

Troms og Finnmark, sør
Nina Schneider, tel: 994 70 766. 
e-post: schneidernina77@gmail.com

Nordland, nord
Else-Britt Lian, tel: 408 58 572,
e-post: else_britt_lian@hotmail.com 

Nordland, sør
Karen Elise Dahlmo, tel: 900 51 420,
e-post: ked@dahlmo.no

Trøndelag, nord
Iren Storli, tel: 926 06 467,
e-post: iren.storli@gmail.com

Trøndelag, sør
Hilde Birgitte Berg Altø, 
tel: 485 04 109
e-post: teamleksalunden@gmail.com

Møre og Romsdal
Cecilie Standal, tel: 992 70 002,
e-post: cecilie@standal.as

Vestland
Torbjørg Lille Wagtskjold, 
tel: 909 74 408
e-post: lille@wagtskjold.net

Rogaland                       
Anne Brith Terland Sahlsten, tel: 979 64 333         
e-post: anneb.terland@hotmail.com

Agder
Kristin Moi, tel: 974 20 798
kris_saka@hotmail.com

Vestfold  og Telemark
Tove Strandmoe,  tel: 908 54 654, 
e-post: strandmoe@online.no

Viken vest
Kristin Duvold, tel: 928 30 771,
e-post: kriduvold@hotmail.com   

Viken øst
Alejandra Garcia, tel 413 29 367,
e-post: snuppela@gmail.com

Oslo
Pascale Renée Cyr, Tel: 482 61 431,
e-post: pascale_cyr55@hotmail.com

Innlandet vest
Helge Bjerke, Tel: 995 77 960,
e-post: helbjerk@hotmail.com

Innlandet øst
Geir Morten Jansberg, tel: 476 26 707,
e-post: butikksjef.kongsvinger@fargerike.no

Gro W. Viken, tel:  905 85 277, 
e-post: groviken@online.no

NLK avdelinger
Avdeling Trøndelag, e-post: nlktrondelag@lundehund.no

Styreleder

Nestleder
Kasserer
Styremedlem
Styremedlem
Varamedlemmer
Revisor 
Vararevisor
Valgkomite

Vara til valg-
komite

Hilde Birgitte Berg Altø, Vallersundveien 188, 
7165 Oksvoll, tel: 485 04 109, 
e-post: teamleksalunden@gmail.com
Jann-Magnar Fiskvik
Gunn Tove Ormset
Claudia Melis
Merethe Boneng
Iren Storli, Siri Monkan
Mari Østgaard
Trond Åge Seem
Unni Storli
Tonje Andersen
May Elisabeth Lernæs Selbekk

Kontaktpersoner ved mage/tarm problemer

Elin D.W. Johansen, tel: 917 62 
954, epost:elin_dwj@yahoo.no

Unni Hofstad,  tel: 74 39 38 61 
/ 952 17 957, e-post: unni@
hofstad.cc 

Gerd Haugen, tel: 32 79 15 70, 
e-post: gerd-haugen@altibox-
mail.no

Hanna Gautun, tel 911 09 116, 
e-post: hanna.gautun@ntnu.no
Send gjerne PM via facebook

Spesielt for giardia:
Gerd Langenes, tel: 909 05 070
e-post: giardia@lundehund.no

Valpeformidling i NLK NLK Database

Norsk Lundehund Klubb har 
en egen valpeformidler som har 
ansvar for å bidra til kontakt 
 mellom interesserte valpekjøpere 
og oppdrettere, og bidra til at den 
genetiske variasjonen hos lunde-
hund spres rundt i landet.

Valpeformidler har en viss over-
sikt over hvor det er ledige  valper, 
samt at valpeformidler holder en 
oversikt/venteliste over de som 
ønsker seg lundehundvalp.

Valpeformidler har best oversikt 
over valper og valpekjøpere i 
Norge, men bidrar også til å opp-
rette kontakt med valpe kjøpere 
og oppdrettere i utlandet. 

Valpeformidler kan også hjelpe 
til med omplassering av lunde-
hunder.

Ta gjerne kontakt med klubbens 
valpe formidler for mer informa-
sjon:

Alejandra Garcia
Store Landfall Øvre 6b

3025 Drammen
Tel.: 412 67 679  

(onsdag og fredag kl 17:00 - 19:00)
e-post: valpeformidler@lundehund.no 

Norsk Lundehund Klubbs database samler 
inn og vedlikeholder informasjon om 
Lundehunder i Norge og andre land

Norsk Lundehund Klubbs database er 
åpen for alle. Du kan bruke databasen bl.a. 

til å lese statistikk, søke på hund, finne 
paringshunder eller foreta testparing og 

finne etterkommere osv. Det er bare eieren 
av hunden som kan se og endre detaljert 

informasjon om egen hund.

Dersom du er eier av en Lundehund er du 
velkommen til å melde inn informasjon 

om hunden din. Du finner informasjon om 
hvordan du gjør det på startsiden.

Du finner databasen på nettadressen https://
database.lundehund.no eller via klubbens 

hjemmeside https://lundehund.no

Det er klubbens Avl- og Sunnhetsutvalg 
(ASU) som drifter og vedlikeholder 

databasen. For å holde informasjonen i 
databasen oppdatert , hentes data bl.a. fra 
NKKs Dogweb og Lundehundklubbens 

hundetellinger.

Dersom du har spørsmål om bruk 
av databasen, ta gjerne kontakt på 

e-postadressen database@lundehund.no.

Æresmedlemmer og Hedersdiplomer
 

Klubben har tidligere hedret noen medlemmer med tittelen  
æresmedlem. Tildelingen er nå avviklet etter årsmøtevedtak.
• Margit Lines Våtvik
• Christen Lang
• Roar Torsteinsen
• Anne-Lise Torsteinsen

Styret i klubben deler nå ut hedersdiplom årlig, hvor man  på-
skjønner en person eller flere som har vist stort engasjement og 
loyalitet for klubbens langsiktige arbeid og dermed bidratt aktivt 
til  lundehundens fremme:

2012
På Værøy, første gang hedersdiplomet ble utdelt. 
Ingvild   Svorkmo  Espelien og Kennel Paluna`s 
ved Liv og Einar Skjervik

2013 Anneli Rosenberg

2014 Marc Daverdin og Sharon Pederson, USA - post 
mortem

2015 og 2016   Ingen utdelinger

2017 Kennel Løvheim ved Gerd Haugen og  
Kennel Ålvisheim ved Unni Hofstad

2018 Jon Wagtskjold og Petter Nilsen
2019 Hanna Gautun 
2020 Torbjørg Lille Wagtskjold
2021 Geir Morten Jansberg

2022 Kennel Lyrypa ved Inger Marie, Unni og Iren 
Storli

Begrunnelser for tildelingen av hedersdiplomene  finnes på 
klubbens hjemmesider.

mage-tarm@lundehund.no

mailto:valpeformidler@lundehund.no
mailto:valpeformidler%40lundehund.no?subject=


Returadresse: NLK v/Jon Wagtskjold
Lyshovden 128, 5148 Fyllingsdalen 

Husk å bestille Lundehund-
kalenderen 2023

Kalenderen koster kr 250,- inkludert porto
og kan bestilles på e-post fra

lundebua@lundehund.no


